
روزنامه

از بهره برداری  امور عمرانی استاندارقم  معاون هماهنگی 
تصفیه خانه آب سد کوچری تا پایان شهریور خبر داد. مهندس 
محسن بهشتی مصرف میانگین آب شرب استان را چهارو نیم 
متر مکعب در روز دانست و گفت: در تابستان این میزان به ۵ 
ونیم متر مکعب می رسد که برای جبران کمبود آب ناچار به 
برداشت از چاه های آب شور قم هستیم، که کیفیت شیرینی 
آب را کاهش می دهد.  وی طرح تصفیه خانه آب سد کوچری 
در روستای دودهک را از طرح های اولویت دار استان خواند و 

مدیرکل بهزیستی استان قم با بیان اینکه استان عقب ماندگی 
۱۵ ساله در تاسیس مراکز بهزیستی نوین را دارا است، گفت: با 
مشارکت خیرین در حال اخذ مجوز برای تاسیس مراکز مدرن در 
قم هستیم. مهدی پهلوانی ستوده بعد از ظهر سه شنبه در گفتگو 
با خبرنگاران با بیان اینکه در سال گذشته ۲۴ مرکز خدمات مثبت 
زندگی در ۲۴ محله استان قم مستقر و زیر نظر اداره کل بهزیستی 
استان آغاز به کار کرده اند، گفت: ۸ هزار پرونده مستمری بگیران 
سازمان بهزیستی نیز به این مراکز واگذار شده و در این مراکز بیش 

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم  خبرداد:

بهره برداری از تصفیه خانه آب
 سد کوچری تا پایان شهریور 

مدیرکل بهزیستی استان قم :

با مشارکت خیرین مراکز بهزیستی نوین 
تاسیس می شود
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رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

وخامت حال ۱۰۲ بیمار کرونایی در قم

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم اعلام کرد :

مذهبی ها،  پیشتاز 
رعایت پروتکل ها 
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قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

امسال هم راهپیمایی روز قدس نخواهیم داشت

  

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: خط اول بازیافت مواد پسماند 
با ظرفیت روزانه 300 تن بااعتباری بالغ بر ۸۸ میلیارد ریال راه اندازی شده و در کنار 
راه اندازی کارخانه پردازش و انتقال ریجکت در سایت البرز در حال فعالیت می باشد 
عبدالله  رسید.  خواهد  بهره برداری  به  جاری  سال  در  نیز  مجموعه  این  دوم  خط  و 
میرابراهیمی پیش از ظهر  دیروز در نشست رسانه ای که به مناسبت روز جهانی زمین 
پاک در شهرداری قم برگزار شد با اشاره به اهمیت توجه به منابع طبیعی و محیط 
 زیست، اظهار داشت: بیش از 90 درصد از فعالیت ها و ماموریت های اصلی و تخصصی 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم گفت: کلیه حوزه های 
خدمات رسان شهرداری قم از ابتدای شیوع ویروس کرونا بر اساس مصوبات ملی و 
استانی ستاد مقابله با کرونا فعال بوده و هیچگاه مبارزه با این ویروس منحوس تعطیل 
نشده است. علی اکبر رحیمی با اشاره به آمادگی شهرداری قم در زمینه مقابله با ویروس 
کرونا، اظهار داشت: کلیه حوزه های خدمات رسان شهرداری قم از ابتدای شیوع ویروس 
کرونا بر اساس مصوبات ملی و استانی ستاد مقابله با کرونا فعال بوده و هیچگاه مبارزه با 
این ویروس منحوس تعطیل نشده است. مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

زیرساخت های لازم برای کاهش تولید زباله ایجاد شود 
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :

مقابله با کرونا هیچگاه در شهرداری تعطیل نشده است
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آگهی مناقصه عمومی )نوبت اول(

منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان قم
در نظر دارد سرویس، نگهداری و تعمیر تاسیسات برقی و مکانیکی خود را از طریق 
برگزاری مناقصه به مدت یکسال واگذار نماید. اشخاص حقوقی واجد شرایط می توانند 
جهت اخذ برگ شرایط مناقصه از تاریخ درج آگهی نوبت اول به مدت 7 روز به آدرس 
سه راهی سلفچگان-کیلومتر دو جاده اصفهان-منطقه ویژه اقتصادی سلفچگان-

امور اداریدبیرخانه مراجعه نمایند.
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ضرورت شفاف سازی
 در مدیریت کرونا

ماه های  نویسندگان در  و  از متخصصان  بسیاری 
گذشته به هر وسیله ای فریاد کشیده اند که مدیریت 

کرونا به منظور خلق اعتماد اجتماعی، مستلزم شفافیت است. می خواهم فقط 
نظرم درباره مصادیق شفافیت در مدیریت کرونا را ذکر کنم. امید به این که دیگران 
هم بنویسند و از مسیر گفت وگوی جمعی، روزنه  امیدی گشوده شود. من فکر 

می کنم مصادیق شفافیت در مدیریت کرونا حداقل شامل موارد زیر است:
انتشار دقیق بودجه ها و هزینه های اختصاصی کرونا از جمله مقادیر  یک. 
هزینه های  جمله  از  هزینه کرد  اقلام  با  بهداشت  وزارت  به  اختصاص یافته 
پرداخت شده به کادرهای درمان، به زبان آدمیزاد نه به زبان اداری غیرقابل فهم 

برای عموم.
دو. شفاف شدن آمار و اطلاعات مربوط به تعداد انجام تست های کرونا در هر 

روز، به تفکیک استان ها، شهرستان ها و بقیه تقسیم بندی های مفید
سه. شفاف شدن آمار و اطلاعات مربوط به موارد مرگ و میر، به تفکیک سن، 

جنس، گروه های شغلی، استان ها و شهرستان ها
و  دولتی  از  اعم  و شفاف موضع دستگاه های مختلف  روشن  انتشار  چهار. 
غیردولتی درباره مدیریت کرونا در قالب گزارش های رسمی، به نحوی که هیچ 
زمینه ای برای فرار از مسئولیت در قبال اعلام نظرهای تخصصی دستگاه ها باقی 
نماند و جنگ زرگری میان دستگاه ها و فرسایش بیش از پیش اعتماد عمومی و 

اعصاب فرسوده مردم باقی نماند.
پنج. تشکیل بانک اطلاعاتی از همه بیمارستان های پذیرنده بیماران کرونایی 
در کشور، تعداد تخت های اختصاص یافته به کرونا در هر بیمارستان، آمار ورود و 
خروج بیماران به تخت ها، و فراهم آوردن امکان دسترسی بیماران به اطلاعات 

امکانات بیمارستانی در هر منطقه برای بیماران کرونایی.
واکسن  ساخت  درباره  تخصصی  تکلیف  تعیین  و  صریح  نظر  اظهار  شش. 
داخلی، مراحل ساخت، روشن سازی فرایند پیشرفت کار، نظر مراجع بین المللی 
درباره واکسن ایرانی، ظرفیت های تولید، هزینه ها و منافع اقتصادی واکسن 

داخلی برای تولیدکنندگان و ...
هفت. روشن ساختن فرایندها، تصمیمات، چرایی تأخیرها و مقادیر سفارش 
واکسن خارجی که در روزها، هفته ها و ماه های آینده در اختیار ایرانیان قرار 

می گیرد.
 هشت. ایجاد سایت و اطلاع رسانی دقیق درباره هر یک دوز از واکسن کرونا 
که به کشور وارد و تزریق می شود؛ به نحوی که اطلاعات قابل راستی آزمایی برای 

مراجع تخصصی و رسانه ها باشد.
نه. شفافیت درخصوص نقش و میزان تأثیرگذاری سایر دستگاه های دارای تأثیر 
بر مدیریت کرونا از قبیل وزارت اقتصاد، شهرداری ها، وزارت کشور، وزارت صمت، 
نیروهای مسلح، وزارت آموزش و پرورش، وزارت علوم و ... و جایگاه آن ها در کنار 

وزارت بهداشت.
سوی  از  بسیج شده  امکانات  و  هزینه ها  میزان  درباره  شفاف سازی  ده. 
دستگاه های غیردولتی اعم از سازمان تأمین اجتماعی، نیروهای نظامی، بنیاد 
مستضعفان، ستاد اجرایی فرمان امام، آستان قدس رضوی و ... برای مدیریت 

کرونا.
یازده. اطلاع رسانی دقیق درباره میزان واکسن خریداری شده توسط کشورهای 
دیگر، میزان تولید واکسن در جهان، میزان واکسیناسیون کرونا در کشورها، و 

جایگاه ایران در میزان انجام واکسیناسیون در جهان
افرادی که به شکل تخصصی و از نزدیک در جریان مدیریت کرونا قرار دارند حتماً 
و حتماً مصادیق دیگری از امکان شفاف سازی را می شناسند. باید هشدار داد که 
فقط با استفاده از شفاف سازی و اعتمادسازی است که می توان مشارکت عمومی 
برای مدیریت اجتماعی کرونا را ایجاد کرد. زمانی برای از دست دادن وجود ندارد.
مردم رمیده و رنجیده از بی اعتمادی، سخنان ضد و نقیض، تصمیمات ناروشن 
و آینده مبهم را با شفاف سازی و تقویت اعتماد، آرام تر سازید و عزم ملی برای 
مدیریت این بیماری را شکل دهید. هر دقیقه وقت تلف کردن با مرگ انسانی بر 

* عضو هیئت علمی دانشگاه شهید بهشتیاثر کرونا همراه است.

  مدیرکل بهزیستی استان قم :

با مشارکت خیرین مراکز بهزیستی نوین 
تاسیس می شود

مدیرکل بهزیستی استان قم با بیان اینکه استان عقب ماندگی ۱۵ ساله در تاسیس 
مراکز بهزیستی نوین را دارا است، گفت: با مشارکت خیرین در حال اخذ مجوز برای 

تاسیس مراکز مدرن در قم هستیم.
مهدی پهلوانی ستوده بعد از ظهر سه شنبه در گفتگو با خبرنگاران با بیان اینکه در 
سال گذشته ۲۴ مرکز خدمات مثبت زندگی در ۲۴ محله استان قم مستقر و زیر نظر 
اداره کل بهزیستی استان آغاز به کار کرده اند، گفت: ۸ هزار پرونده مستمری بگیران 
سازمان بهزیستی نیز به این مراکز واگذار شده و در این مراکز بیش از ۶ هزار مرتبط با 

این پرونده ها با مسئولان بهزیستی استان برگزار شده است.
در  توانمندسازی  برنامه های  اینکه  به  اشاره  با  قم  استان  بهزیستی  کل  مدیر 
زمینه های مختلف نیز برای آنها پیش بینی و تعریف شده است، افزود: راه اندازی 
اولین مرکز جامع درمان و باز توانی اعتیاد نیز از دیگر اقدامات این اداره کل در سال 
۹۹ بود که با برنامه های پیش بینی شده یک ساله سعی در ریشه کن کردن اعتیاد 

افراد داشته است.
وی راه اندازی سامانه های مختلف از جمله سامانه دیده بان و مشاوره اعتیاد را از 
دیگر اقدامات این اداره کل در سال جهش تولید دانست و ادامه داد: در ایام شیوع 
کرونا پذیرای ۶ هزار نفر از مددجویان به صورت مستقیم در قرنطینه های پیش بینی 
شده بودیم و متأسفانه ۵ نفر از افراد تحت پوشش را به علت ابتلاء به کرونا از دست 

دادیم.
مراکز  پرسنل  و ۷۰  سالمند  واکسیناسیون ۲۱۷  اینکه  بیان  با  پهلوانی  مهدی 
نگهداری سالمندان از دیگر اقدامات در راستای کاهش مبتلایان سالمندان در استان 
داشتیم، گفت: پرداخت شهریه دانشجویی به ۲۷۶ معلول و مددجو و الکترونیکی 
شدن فرآیند صدور مجوز فرزند خواندگی در سال گذشته که با اعطای ۱۵ فرزند 
خوانده به خانواده ها انجام گرفته است. مدیرکل بهزیستی استان قم با اشاره به اینکه 
در حال حاضر ۲۰۰ خانواده در استان قم نیز تقاضای فرزند خواندگی از بهزیستی 
قم را دارند، افزود: در سال ۱۳۹۹، ۴۵ فرزند نیز باز پیوند شده اند و به خانواده های 
از  اینکه حمایت  بر  تاکید  با  یا بستگان درجه یک واگذار شده اند. وی  و  زیستی 
خانواده های تحت پوشش این سازمان یکی دیگر از اقدامات ما خواهد بود، ادامه 
داد: در سال گذشته با کمک خیرین به خانه دار شدن ۴۰ مددجو کمک کرده ایم و 
۴۱۷ کودک کار را ساماندهی کرده ایم. پهلوانی با بیان اینکه ۱۱ هزار و ۲۱ نفر در سال 
۹۹ از خدمات اورژانس اجتماعی یا ۱۲۳ استفاده کرده اند، گفت: ۲۵ هزار و ۷۰۱ 
مشاوره تلفنی رایگان از طریق تماس با شماره ۱۴۸۰ به افراد مختلف داده شده است 
که در ایام شروع کرونا و بحران هایی که برای برخی افراد معلول به وجود آورده بود از ۸ 
صبح تا ۸ شب به آنها مشاوره می داد که برخی از این مشاوره ها تا ۶۰ دقیقه نیز طول 

می کشید و ماحصل آن تزریق آرامش به آنها و خانواده هایشان بود.
مدیرکل بهزیستی استان قم برگزاری پازل های مختلف و پویش های متفاوت همدلی 
را از دیگر فعالیت های این اداره کل در سال گذشته عنوان کرد و افزود: بزرگترین پازل 
جهان را در سال گذشته انجام دادیم که در آن مایحتاج دانش آموزان نیازمند را تحت 
پوشش قرار داد و استان قم نیز هزار دانش آموز را در این طرح علاوه بر تهیه تبلت 
کمک و همیاری کرده است. مهدی پهلوانی با بیان اینکه پویش ضیافت همدلی در 
روزهای ماه مبارک رمضان نیز به توزیع بسته ها و ارزاق مورد نیاز افراد تحت پوشش و 
مددجویان که با کمک مردم، خیرین، علما، مراجع و تولیت آستان مقدس حضرت 
معصومه سلام الله علیها تهیه شده است می پردازد، گفت: در سال گذشته دو برابر 
سال ۹۸ از مشارکت های افراد در اداره کل بهزیستی استان استفاده شده و به دست 
نیازمندان رسیده است. وی افتتاح دبیرخانه اجرای قانون حمایت از افراد دارای 
معلولیت که با کمک مسئولین و تأمین اعتبار امیدواریم به زودی انجام پذیرد را گامی 
دیگر در حمایت از افراد تحت پوشش یاد کرد و ادامه داد: با توجه به عقب ماندگی 
۱۵ ساله استان قم در تأسیس مراکز بهزیستی نوین، با مشارکت خیرین در حال اخذ 
مجوز برای تأسیس مراکز بهزیستی به روز و مدرن در استان قم هستیم. مدیر کل 
بهزیستی استان قم شماره کارت مجازی ۶۳۶۷۹۵۷۰۷۶۱۸۲۵۸۸ مشارکت های 
بهزیستی استان را برای دریافت هدیه نقدی و شماره تلفن ۰۹۱۰۹۰۷۳۲۰۵ را برای 
دریافت هدایای غیر نقدی اعلام کرد و افزود: آماده دریافت وجوه و کمک های نقدی 
و غیر نقدی افراد و شهروندان برای حمایت از مددجویان و معلولان از طریق مختلف 

هستیم.

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم :

۶۵1 خدمت دستگاه های اجرایی 
الکترونیکی ارائه می شود

1

بازیافت مواد  سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم گفت: خط اول 
پسماند با ظرفیت روزانه 300 تن بااعتباری بالغ بر 88 میلیارد ریال راه اندازی شده و 
در کنار راه اندازی کارخانه پردازش و انتقال ریجکت در سایت البرز در حال فعالیت 

می باشد و خط دوم این مجموعه نیز در سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.
عبدالله میرابراهیمی پیش از ظهر  دیروز در نشست رسانه ای که به مناسبت روز 
جهانی زمین پاک در شهرداری قم برگزار شد با اشاره به اهمیت توجه به منابع طبیعی 
و محیط  زیست، اظهار داشت: بیش از 90 درصد از فعالیت ها و ماموریت های اصلی 
و تخصصی این سازمان در حوزه حفظ و حراست از منابع طبیعی و محیط  زیست در 

بخش زمین و هوا تعریف شده است.
سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم برنامه های سازمان در شهر را 
تشریح کرد و افزود: مدیریت پسماندها در شهر بر اساس قانون مدیریت پسماند 
کاهش  به  مربوط  اجرایی  عملیات  و  مراقبت  و  ساماندهی  برنامه ریزی،  قبیل  از 
پردازش، دفع  بازیافت،  تولید، جمع آوری، ذخیره سازی، جداسازی، حمل ونقل، 
پسماندهای عادی ازجمله پسماندهای شهری، ساختمانی و عمرانی انجام می شود.

میرابراهیمی مهم ترین سیاست این سازمان را آموزش و فرهنگ سازی برای کاهش 
تولید زباله و تفکیک آن دانست و بیان کرد: سیاست کلان ابتدایی سازمان برنامه ریزی 

در مرحله تولید، آموزش و فرهنگ سازی در کاهش زباله و نگاه پیشگیرانه است.
روزانه 6٤0 تن زباله دازسطح شهر جمع آوری می شود 

وی زباله را در صورتی طلای کثیف خواند که آلاینده محیط  زیست نباشد و تصریح 
کرد: باید زیرساخت های لازم برای کاهش تولید زباله ایجاد شود و متأسفانه به علت 
بالا بودن هزینه انتقال و دفع زباله به برنامه های آموزشی کمتر پرداخته شده و نیازمند 

اقدامات و اعتبارات کشوری در این زمینه هستیم.
میرابراهیمی ارائه آموزش های پیشگیرانه را در سطح شهر قم مثبت ارزیابی کرد و 
گفت: متأسفانه بخشی از آموزش های مدارس و حضوری ما به علت شیوع ویروس 

کرونا تعطیل شده و تا قبل از این زمان آموزش در برخی از مناطق کامل شده بود.
وی میانگین تولید زباله در سال 1399 را به صورت روزانه عددی بالغ بر 640 تن 
اعلام و خاطرنشان کرد: تولید زباله نسبت به سال 92 کاهش 10 الی 15 درصدی 
داشته و در حال حاضر با به کارگیری 250 دستگاه ماشین آلات مکانیزه و نیمه مکانیزه 

جمع آوری زباله به صورت روزانه از سطح شهر انجام می شوند.
بهره برداری از سامانه هوشمند مدیریت و جمع آوری پسماند خشک 

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم تعداد غرفه های جمع آوری زباله 
خشک در سطح شهر را نیز 46 غرفه اعلام کرد و ادامه داد: در قالب طرح "همیاران 
بازیافت" اطلاعات شهروندانی که زباله  های خشک خود را تحویل مراکز جمع آوری 
می دهند ثبت شده و به صورت ماهانه و سالانه از همیاران بازیافت در قالب جشنواره ها، 

مسابقات و قرعه کشی تقدیر و قدردانی می شود.
وی میزان زباله خشک دریافتی از غرفه های را 300 کیلو اعلام کرد و گفت: آموزش 
جمع آوری زباله خشک و تجهیز ادارات و بانک ها و همچنین مدارس نیز انجام و 
گزارش عملکرد آن ها به صورت سالانه به محیط زیست استان ابلاغ شده و در سال 

جاری مجتمع های مسکونی نیز تجهیز می شوند.
جمع آوری  و  مدیریت  هوشمند  سامانه  بهره برداری  و  راه اندازی  از  میرابراهیمی 
پسماند خشک به نام زیپاک خبر داد و افزود: هدف از راه اندازی این سامانه حمایت 
از محیط  زیست و یکپارچه سازی و متمرکز سازی تحویل پسماند خشک به غرفه ها و 

رانندگان بوده است.
وی بهره برداری از سیستم خط بازیافت مواد پسماند با ظرفیت روزانه 300 تن را نیز 
مطرح و بیان کرد: این خط بااعتباری بالغ بر 88 میلیارد ریال راه اندازی شده و در کنار 
راه اندازی کارخانه پردازش و انتقال ریجکت در سایت البرز در حال کار است و خط دوم 

این مجموعه نیز در سال جاری به بهره برداری خواهد رسید.
روزانه 10 تن پسماندهای پزشکی بی خطرسازی می شود

از  یکی  برق  داد: قطع  ادامه  قم  پسماند شهرداری  مدیریت  سرپرست سازمان 
مشکلات سایت البرز بوده که تفکیک و پردازش زباله را با چالش روبه رو می کرد که با 
خرید یک دستگاه دیزل ژنراتور بااعتباری بالغ بر 12 میلیارد و 900 میلیون ریال این 

مشکل حل شده است.
وی سپس به افتتاح دستگاه امحاء پسماندهای پزشکی در ماه آینده نیز اشاره کرد و 
یادآور شد: با رایزنی ها و پیگیری های انجام شده این دستگاه به شهر قم منتقل شد و 
مراحل نصب آن در حال انجام است و می تواند روزانه 10 تن پسماندهای پزشکی را با 
اشعه ماکروویو بی خطرسازی نموده و از آلودگی های عفونی این پسماندها جلوگیری 

کند.
اتمام مطالعات طرح جامع پسماند 

تأکید کرد:  و  داد  نیز خبر  اتمام مطالعات طرح جامع پسماند  از  میرابراهیمی 
مطالعات طرح جامع پسماند امسال پایان یافته و مراحل تصویب و اصلاح آن نیز 

به زودی آغازشده و نقش راه شهر قم در حوزه پسماند خواهد بود.
وی در پایان اقدامات سازمان از آغاز دوران شیوع بیماری کرونا یادآور شد و مطرح 
پاکبان و پیک های بهداشت در کنار کادر درمان در حفظ بهداشت شهر و  کرد: 
پروتکل های  رعایت  به  خوشبختانه  و  داشته  فعالیت  زباله ها  به موقع  جمع آوری 
بهداشتی کمترین درگیری را در بین کارکنان و سایر نیروهای این سازمان شاهد بودیم.

سرپرست سازمان مدیریت پسماند شهرداری قم :

زیرساخت های لازم برای کاهش تولید زباله ایجاد شود

محمد فاضلی*

استاندار قم :

پشتیبانی و مانع زدایی از تولید
 با تمام قدرت دنبال می شود
پیگیری جدی افتتاح و احیای واحدهای تولیدی راکد

اماکن مذهبی دربالاترین میزان رعایت ضوابط بهداشتی
خود مراقبتی برابر کرونا باید به فرهنگ عمومی تبدیل شود

برخورد با متولیان درعدم رعایت پروتکل ها درزیرمجموعه ها 
تاکید بر دورکاری کارکنان و کاهش مراجعات مردم به ادارات
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سردار کوثری:

 انتشار شایعات درباره سردار حجازی 
اقدام شیطانی دشمن است

 نماینده پیشین مجلس و از همرزمان سردار حجازی گفت: انتشار شایعات درباره ترور 
بیولوژیک سردار حجازی اقدام شیطانی دشمنان است. آنها می خواهند چنین وانمود 
کنند که در همه جا نفوذ دارند اما واقعیت این است که صدمات ناشی از عارضه شیمیایی 

موجب تحلیل رفتن توان جسمی سردار حجازی و شهادت ایشان شد. 
سردار محمد اسماعیل کوثری در گفت وگو با ایرنا با اشاره به سوابق آشنایی و همکاری 
خود با مرحوم سردار حجازی گفت: از دوران دفاع مقدس، افتخار آشنایی با سردار 
محمد حسین حجازی جانشین فرمانده نیروی قدس سپاه را داشتم و در آن زمان ایشان 

مسئولیت جانشینی قرارگاه قدس داشتند.
وی درباره دلایل محبوبیت سردار حجازی در میان مردم و رزمندگان در دوران دفاع 
مقدس و بعد از آن گفت: چه در دوران دفاع مقدس و چه بعد از آن، زمانی که به جبهه 
مقاومت مشورت می دادند اخلاق حسنه سردار حجازی زبانزد خاص و عام بود و ایشان 
را محبوب قلب ها کرده بود. در واقع ایشان بر دل های رزمندگان مدیریت داشتند تا اینکه 

بخواهند فقط از طریق دستورات نظامی کارها را پیش ببرند.
این فرمانده دوران دفاع مقدس به مسئولیت های مختلف شهید سردار حجازی بعد 
از اتمام جنگ تحمیلی عراق علیه ایران اشاره و تصریح کرد: سردار حجازی در مقطعی 
فرمانده نیروی مقاومت بسیج و در مقطع دیگری در ستاد کل نیروهای مسلح و در معاونت 
آماد منشاء خدمات بزرگی شدند. سردار کوثری، دلاوری ها و رشادت های سردار حجازی 
در جبهه مقاومت را یادآور شد و گفت: سردار حجازی حدود ۸ تا ۹ سال در رابطه با جبهه 
مقاومت و مخصوصا حزب الله و حماس مشغول خدمت بودند و هماهنگی های نیروی 
قدس و ستاد کل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی و ستاد کل نیروهای مسلح را انجام 

می دادند که زمینه بسیاری از موفقیت های جبهه مقاومت را فراهم کرد.
وی با اشاره به عارضه شیمیایی سردار حجازی که از دوران  دفاع مقدس به همراه 
داشتند، در خصوص شایعات منتشر شده در فضای مجازی مبنی بر ترور بیولوژیک 
این شهید گفت: انتشار این شایعات یک اقدام شیطانی از سوی دشمن بود و دشمن 
می خواهد چنین وانمود کند که در همه جا نفوذ دارد و قادر به انجام هر عملیاتی در داخل 
کشور است اما واقعیت این است که آثار صدمات ناشی از عارضه شیمیایی جنگ تحمیلی 
در سنین بالا بیشتر خود را نشان می دهد و همین موضوع هم باعث تحلیل رفتن توان 

جسمی سردار حجازی و شهادت ایشان شد.
نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی درباره علت محبوبیت و کاریزمای شخصیت 
فرماندهان و رزمندگان دفاع مقدس نیز گفت: فرماندهان و رزمندگان هشت سال دفاع 
مخصوصا سپاه قدس چون برای مردم کار می کنند در میان مردم محبوب هستند و 

سادگی و بی تکلف بودن آنها برای مردم کشورهای دیگر تازگی دارد.
کوثری، لباس سبز سپاه را لباس خدمت به مظلومان دانست و افزود: همه کسانی که 
لباس سبز سپاه را پوشیدند نیتشان این بود که در مقابل زورگویان عالم مخصوصا استکبار 
جهانی و صهیونیسم بین الملل بایستند و ملت ایران و دیگر مظلومان جهان را از زیر یوغ 

ظالمان رهایی بخشند و چیزی برای خود نخواستند و نمی خواهند.

محسن هاشمی: 

اصولگرایان و اصلاح طلبان در بلاتکلیفی 
قرار دارند 

رییس شورای اسلامی شهر تهران با اشاره حضور ۲ جناح اصلاح طلب و اصولگرا در 
انتخابات ریاست جمهوری آتی، گفت: همه ما در یک بلاتکلیفی برای حضور احتمالی 

برخی چهره های سیاسی به عنوان نامزد انتخابات ریاست جمهوری هستیم.
هم  اینک  هم  اینکه  بیان  با  خبرنگاران  جمع  در  سه شنبه  روز  هاشمی«  »محسن 
بلاتکلیفی  داشت:  اظهار  دارند،  قرار  بلاتکلیفی  در  اصلاح طلبان  هم  و  اصولگرایان 
اصولگرایان درباره  نامزد شدن حجت الاسلام سید ابراهیم رئیسی است؛ چراکه اگر وی 

نامزد شود خیلی ها نامزد نمی شوند.
وی اضافه کرد: پس از رئیس قوه قضاییه، موضوع نامزد شدن رئیس مجلس مطرح 

است که در این صورت باز هم خیلی ها نامزد نمی شوند.
رئیس شورای شهر تهران با بیان اینکه در بخش اصلاح طلب ها هم بلاتکلیفی به تایید 
صلاحیت ها بر می گردد، افزود: در مورد اصلاح طلبان نظرها کم کم به سمت نامزدی 
حجت الاسلام سید حسن خمینی رفت که بعد با پیشنهاد رهبر معظم انقلاب، وی کناره 

گرفت و بحث انتخاب نامزد این طیف سیاسی، مجدد مطرح شد.
هاشمی افزود: به بنده هم به عنوان یکی از اعضای حزب کارگزاران پیشنهاد شد که 
نامزد شوم؛ البته این به معنای آن نیست که من قبول کرده ام. وی تأکید کرد: در شورای 
مرکزی اصلاح طلبان نام بنده مطرح شده است و دوستان لطف کردند و اسم من را به 
عنوان یکی از نامزدهای احتمالی که احتمالا قرار است در موردم دفاعی صورت بگیرد، 
قرار دادند. در مورد ماجرای استعفای یکی از اعضای شورای شهر پایتخت اظهار داشت: 
در جلسه ای موضوع برسی و قرار شد در هیات رئیسه شورا، موضوع و مواضع این نماینده 
بررسی شود. وی با بیان اینکه در نهایت با استعفای این نماینده مخالفت شد، گفت: این 

موضوع قابل حل است و امیدواریم وی را در صحن شورا ببینیم.

غلامرضا مصباحی مقدم  :

هیات عالی نظارت به نیابت از رهبری 
مصوبات مجلس را بررسی می کند

 عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اظهار تعجب از سخنان برخی از نمایندگان 
مجلس شورای اسلامی پیرامون مصوبات هیات عالی نظارت گفت: آنچه در مجلس 
تصویب می شود، باید غیر مغایر و مطابق با سیاست های کلی نظام ابلاغی از سوی مقام 

معظم رهبری باشد.
حجت الاسلام و المسلمین غلامرضا مصباحی مقدم  گفت: فعالیت هیات عالی نظارت 
مجمع بر اساس بند یک اصل ۱۱۰ قانون اساسی است که در آنجا تصریح شده است 
سیاست های کلان نظام توسط رهبر معظم انقلاب و پس از مشورت با مجمع تشخیص 

مصلحت نظام به سه قوه ابلاغ می شود.
 وی اضافه کرد: بنا بر بند دوم این اصل، رهبر انقلاب حق دارند بر اجرای این سیاست ها 
نظارت کنند و در همین بند تصریح شده که ایشان می تواند این نظارت را به شخص 
دیگری واگذار کند. این وظیفه با تفویض مقام معظم رهبری بر عهده هیئت عالی نظارت 
مجمع قرار گرفته است. عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام با اظهار تعجب از سخنان 
برخی نمایندگان مجلس درباره انجام وظیفه هیئت عالی نظارت افزود: آنچه در مجلس 
تصویب می شود، باید هم غیرمغایر و هم مطابق با سیاست های کلی نظام، ابلاغی از سوی 
مقام معظم رهبری باشد و هیات عالی نظارت وظیفه دارد بر اساس سیاست های ابلاغی، 
مغایرت و یا عدم مغایرت مصوبات را بررسی کند و نظر خود را به شورای نگهبان منعکس 
نماید. به عبارتی هیات عالی نظارت مجمع، مصوباتش را بر اساس قانون اساسی و به 

نیابت از مقام معظم رهبری از طریق شورای نگهبان ابلاغ می کند.
 وی یادآورشد: مصوبه اخیر مجلس در هیات عالی نظارت از باب مغایرت با سیاست های 
کلی نظام بررسی شد. اعضای هیات عالی ایراداتی را به مصوبه مجلس گرفته بودند که 
مشخص شد همچنان رفع نشده است. هیات عالی نظارت هم در عمل به وظایف قانونی 

خود، ایرادات را به شورای نگهبان ابلاغ کرده است.
  

عراقچی:

 توافق موقت نداریم 
معاون سیاسی وزیر امور خارجه و رئیس هیأت مذاکره کننده کشورمان در وین، در 
واکنش به برخی گزارش های کذب منتشرشده در رسانه های غربی، تأکید کرد که به هیچ 
وجه بحثی تحت عنوان »توافق موقت« یا موضوعاتی از این دست در گفت وگوهای میان 

جمهوری اسلامی ایران و گروه ۱+۴ مطرح نیست.
سید عباس عراقچی تصریح کرد که جمهوری اسلامی ایران تنها در خصوص گام نهایی 
جهت رفع تحریم های ظالمانه علیه ملت ایران گفت وگو می کند و شایعاتی نظیر طرح های 

گام به گام یا توافق موقت، بی پایه و اساس است.
مذاکره کننده ارشد کشورمان در وین، همچنین خاطرنشان کرد که جمهوری اسلامی 
ایران، همانگونه که مقام معظم رهبری تأکید فرمودند، به هیچ وجه اجازه فرسایشی شدن 
مذاکرات را نخواهد داد و در عین حال برای رسیدن به نتیجه شتاب و تعجیل نیز نخواهد 
کرد و تصریح دارد که گفت وگوها باید با دقت و با حفظ منافع و مواضع قطعی کشور انجام 
شود.   سید عباس عراقچی در پایان اشاره کرد که هرگونه تصمیمی در خصوص روند و 
نتایج گفت وگوها، در تهران اتخاذ خواهد شد و تیم مذاکره کننده گزارش خود را از وضعیت 

مذاکرات به طور مستمر به مقامات عالی رتبه ارائه می کند.

 توافق هسته ای دور است 
یا نزدیک؟

 به دنبال وقوع حادثه انفجار سایت هسته ای نطنز در 
تاریخ ۲۲ فروردین بلافاصله نگاه تحلیلگران به سمت 

اسراییل معطوف شد. از سوی دیگر آینده مذاکرات برجامی با ابهام مواجه شد چراکه 
بسیاری معتقد بودند این رخداد می تواند به بی اعتمادی ایران به امریکا دامن بزند و 

روند مذاکرات وین با چالش مواجه شود. 
به فاصله کوتاهی رسانه های اسراییلی به نقل از منابع خود موساد را مسئول 
این عملیات اعلام کردند و این بار بر خلاف گذشته، اسراییل به شکل روشن تری 
مسئولیت حمله تروریستی مذکور را به عهده گرفت. رییس سازمان انرژی اتمی 
ایران از این حمله به عنوان "تروریسم هسته ای" یاد کرد و مواضع مقامات دولتی در 

محکومیت این رویداد مشابه بود.
قبل از این اتفاق اسراییل از طریق حمله به مواضع متحدان ایران در سوریه، عراق 
و لبنان و حمله به کشتی های ایرانی و نیز ترور شهید فخری زاده تلاش کرده بود 

دیپلماسی قدرت های جهانی با ایران را تضعیف کند. 
با شکست ترامپ بلافاصله نتانیاهو برنامه های تهاجمی چندگانه مشتمل بر ترور و 
حملات دریایی، هوائی و زمینی برای ضربه زدن به دیپلماسی برجامی ایران و شرکاء 
را پیاده کرد به این امید که با عصبانی کردن تهران در مواضع دیپلماتیک آن اختلال 

ایجاد و پروژه احیای برجام را با شکست روبه رو کند. 
اسراییل از حمله به تاسیسات نطنز سه هدف را دنبال می کرد: اول ضربه زدن به 
روند دیپلماتیک بین ایران و امریکا؛ دوم تعویق نقطه گریز هسته ای تهران با تخریب 
فرایند غنی سازی و سوم ارسال پیام جدی به واشنگتن که اگر منافع تل آویو در 
مذاکرات برجامی لحاظ نشود خود راسا به اقدام علیه ایران دست می زند که متعاقبا 

پای امریکا را به معرکه باز می کند. 
نتانیاهو به انفجار تاسیسات هسته ای نطنز امید بسیار بسته بود و تصور می کرد این 
ضربه قطعا مسیر مذاکرات وین را منحرف می کند، از طرفی در زمان انتشار خبر این 
حادثه سایه تردید و شک بر فرایند دیپلماسی ایران و امریکا حاکم شد اما این اقدام 
تروریستی با واکنش منطقی و معقول ایران مواجه شد. تهران از یک سو با اطلاع 
آژانس بین المللی انرژی اتمی و در چارچوب مفاد برجام غنی سازی ۶۰ درصدی را 
آغاز کرد و از سوی دیگر با اعتماد به نفس و جدیت بیشتر مسیر مذاکرات وین را ادامه 

داد موضوعی که برای نتانیاهو ناامید کننده بود. 
در این بین واشنگتن هم از عدم دخالت در این حادثه خبر داد و چند روز بعد بایدن 
از اسراییل خواست از لفاظی در مورد حمله به برنامه های هسته ای ایران دست 
بردارد. بنابراین با واکنش به موقع، عملگرایانه و واقع بینانه تهران مسیر مذاکرات 
به جلو حرکت کرد بطوریکه شامگاه شنبه عباس عراقچی از حصول توافقات کلی 
صحبت کرد و از آمادگی برای نگارش متن توافق جدید سخن گفت. نمایندگان هیات 
های روسی، چینی و معاون بورل هم از وضعیت مذاکرات وین ابراز رضایت کردند. 
جو بایدن همزمان در کنفرانس مطبوعاتی به همراه نخست وزیر ژاپن از حضور ایران 
در مذاکرات وین اظهار خشنودی کرد و بار دیگر از اقدام ترامپ در خروج از برجام 

انتقاد کرد. 
با این اوصاف به نظر می آید اسراییل نه تنها در تحصیل مطلوب خود از رهگذر اقدام 
تروریستی اخیر ناکام ماند بلکه به شکلی پارادوکسیکال طرفین مذاکرات را با افزایش 
ابزار چانه زنی تهران متعاقب تغلیظ ۶۰ درصدی اورانیوم به سمت شتاب بیشتر در 
حصول تفاهم سوق داده است. ایالات متحده بایدن ثابت کرده است قصد خروج از 
باتلاق خاورمیانه را دارد و در این راستا با دوری از سیاستهای دست و پاگیر ترامپ در 
قبال اسراییل و عربستان قصد دارد از مقام کارگزاری سیاست های اسراییل در منطقه 
فاصله بگیرد و امکان دخالت گسترده تل آویو در مواضع خاورمیانه ای واشنگتن 
را سلب کند. از طرفی امریکا قصد دارد تا یازدهم سپتامبر تمام نیروهای خود را از 
افغانستان خارج کند امری که نمودار عزم جدی بایدن برای کاهش تعهدات ایالات 

متحده در منطقه است.
سوم؛ ایران بشدت خواستار و پیگیر خروج نظامیان امریکایی از خاورمیانه است. 
موضوعی که به ویژه بعد از ترور ناجوانمردانه سردار سپهبد شهید سلیمانی به 
سیاست رسمی ایران در قبال حضور نیروهای ایالات متحده در منطقه بدل شده 
است، حال در صورت حصول توافق برجام بین ایران و امریکا قطعا می توان به تحقق 
چنین رویدادی امیدوار بود اما شکست برجام به احتمال زیاد بر این خواسته ایران و 

متحدان منطقه ای آن تاثیر معکوس می گذارد.
چهارم؛ ایران با برجام این امکان را خواهد داشت وفق توافق هسته ای به تعمیق و 
توسیع دانش هسته ای خود بپردازد بی انکه فعالیت های دانشمندان ما با چالش و 
مخالفت جامعه بین الملل مواجه شود. فراموش نکنیم به اتکای برنامه جامع اقدام 
مشترک و در چارچوب مفاد آن امروز ایران می تواند در مقام واکنش به تروریسم هسته 
ای اسراییل بلافاصله اورانیوم ۶۰ درصد تولید کند و این موضوع نشانگر حفظ توان 

هسته ای کشورمان در کنار تعهد به برجام است.
پنجم؛ با رفع تحریم ها ایران می تواند به قرارداد جامع همکاری های ۲۵ ساله با 

چین لباس عملیاتی بپوشاند و از این منظر با کارت چین در مقابل امریکا بازی کند.
ششم؛ ایران در پرونده های مهمی مثل جنگ داخلی سوریه، جنگ یمن و نفوذ 
استراتژیک در عراق و لبنان به پیروزی های مهمی دست یافته است بطوریکه متحدان 
تهران در عمده این فقرات دست بالا را دارند و از آنجا که در همه این مناقشات، رقابت 
ها و ستیزه ها به نظر مرحله درگیری میدانی فروکش کرده و دیپلماسی جای خود 
را پیدا کرده یا می کند موفقیت دیپلماتیک برجامی و تنش زدایی از روابط خارجی 
با غرب به ویژه امریکا در سهم بیشتر کشورمان در مذاکرات دیپلماتیک آینده موثر 

خواهد بود.
خبرهای بیرون آمده از مذاکرات وین، سخنان نمایندگان روسیه، چین و هیات 
اروپایی، مصاحبه اخیر بایدن و صحبت های عباس عراقچی مجموعا ناظر بر موفقیت 
و پیشرفت مذاکرات اتریش تعبیر می شود تا آنجا که رییس هیات مذاکره کننده ایران 

گفت به زودی می توانیم کار روی نگارش متن توافق جدید را آغاز کنیم. 
شروع مذاکرات مستقیم ایران – عربستان در بغداد که قرار است هفته بعد ادامه یابد 
بعد دیگر تحرکات دیپلماتیک اخیر تهران است که به موازات تلاش های برجامی 

نویددهنده آتیه بهتر روابط منطقه ای ایران است.
رویدادهای اخیر در رابطه با روندهای دیپلماتیک کشورمان نشان می دهد هرگاه 
دست دیپلمات های ایران برای مذاکره باز باشد آنها می توانند موفقیت های عمده 
ای تحصیل کنند و با تدبیر و عقلانیت دستگاه تصمیم سازی سیاست خارجی هر 
چقدر اسراییل و هم پیمانان آن تقلای بیشتری برای نابودی برجام بکار بستند از 

مطلوب خود فاصله بیشتری گرفتند. 
به نظر، علی رغم دشوار بودن مسیر پیش روی مذاکرات مرتبط با توافق هسته ای با 
توجه به اراده تهران برای احیای برجام بعد از سه سال صبر استراتژیک و نیز دست پُر 
ایران در مذاکرات که آخرین اهرم آن افزایش درجه غنی سازی بود محور مقابل چاره 
ای جز شتاب بیشتر در لغو تحریم ها نخواهد داشت و به باور نگارنده از همین حالا 

می توان نسبت به سرانجام مثبت برجام امیدوار بود.

رییس کل بانک مرکزی خبرداد:

اختصاص ۱78 میلیون دلار برای خرید 
۱۶.8 میلیون دوز واکسن کرونا 

 رییس کل بانک مرکزی درباره آخرین اقدامات بانک مرکزی برای تامین ارز خرید 
واکسن گفت: بر مبنای قرارداد کوواکس، ۱۷۸ میلیون دلار برای ۱۶.۸ میلیون دوز 

واکسن تخصیص و قسط اول آن نیز پرداخت و واردات آن آغاز شده است. 
عبدالناصر همتی در یادداشت اینستاگرامی خود نوشت: ضرورت تامین واکسن 

کرونا و انجام واکسیناسیون علیه ویروس کرونا باید مهمترین دغدغه کشور باشد.
وی افزود: بانک مرکزی از همان ابتدا با وجود همه محدودیت های نقل و انتقال 
مالی ناشی از تحریم، همه تلاش خود را برای تأمین فوری ارز موردنیاز واردات واکسن 

بر اساس سفارش وزارت بهداشت و درمان به عمل آورده است. 
 رییس کل بانک مرکزی خاطرنشان کرد: هرگونه درخواست و اعلام وزارت بهداشت 
جهت پرداخت ارز بابت واردات واکسن تأمین می شود، تاکنون نیز بر اساس میزان 
تقاضا و درخواست برای خرید واکسن از کشورهای روسیه و چین، ارز لازم تأمین و 

واردات انجام شده است.

اخبار

روح الله رحمانی فر*

 
رییس جمهوری گفت: واکسیناسیون گسترده و حداکثری برای حراست از 

سلامت مردم، در راس همه برنامه ها و اقدامات دولت قرار دارد.
نوزدهمین  و  دویست  جمهوری،  ریاست  اطلاع رسانی  پایگاه  گزارش  به 
جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت به ریاست حجت الاسلام والمسلمین 

حسن روحانی رییس جمهوری برگزار شد.
قائم مقام وزارت صنعت، معدن و  و  وزیر جهاد کشاورزی  این جلسه  در 
تجارت، گزارشی از میزان تولید محصولات کشاورزی با توجه به کاهش میزان 

بارندگی در سال آبی جاری و آغاز خرید تضمینی گندم ارائه کردند.
رییس جمهوری با اشاره به اقدامات و تلاش دولت برای خودکفایی در تولید 
گندم تصریح کرد: دولت تدبیر و امید همزمان با افزایش تحریم ها و فشارهای 
مالی، با اتخاذ سیاست های حمایتی از جمله افزایش نرخ خرید تضمینی در 
طول هشت سال گذشته، دستیابی به خوداتکایی و حفظ امنیت غذایی در 
تولید محصول راهبردی گندم را ایجاد کرد که این رویکرد در سال جاری نیز به 

یاری خدا تداوم خواهد یافت.
پی،کاهش  در  پی  خشکسالی های  وجود  با  دولت  داد:  ادامه  روحانی 
بارندگی ها، افت آبخوان ها و نشست دشت ها این امکان را پیدا کرد تا در جهت 
سیاست های اقتصاد مقاومتی، اعلام به موقع نرخ خرید تضمینی، تعیین 
قیمت مناسب خرید تضمینی، اجرای برنامه افزایش تولید، تامین نهاده های 
مورد نیاز تولید، تأمین اعتبار لازم برای پشتیبانی از کشاورزان، پرداخت بموقع 
مطالبات گندم کاران، توسعه سیستم های نوین آبیاری و ارتقای مکانیزاسیون، 

ضمن افزایش تولید و خرید تضمینی، موجب کاهش واردات نیز بشود.
در ادامه جلسه وزارتخانه ها و دستگاه های مرتبط گزارشی از روند ترخیص 
کالاهای ضروری و اساسی و مواد اولیه کارخانجات از گمرکات کشور ارائه 

کردند.
رییس جمهوری با اشاره به برنامه ریزی ها و هماهنگی های انجام شده از 
سوی دولت درخصوص ترخیص کالاهای ضروری و مواد اولیه کارخانجات 
گفت: اقتضای شرایط ویژه کشور این است که کالاهای ضروری مردم و مواد 
اولیه کارخانجات به هیچ وجه و بدون دلیل در گمرکات کشور معطل نماند و 

می بایست مطابق بر ضوابط مشخص در اسرع وقت ترخیص شود.

این  دشمنان  گذشته  سال  سه  در  که  شرایطی  در  کرد:  اضافه  روحانی 
سرزمین با جنگ اقتصادی به دنبال ایجاد قحطی در کشور بودند، دولت با 
تامین و توزیع کافی و فراوان کالا در کشور اجازه نداد این خواسته دشمن 

محقق شود.
رییس جمهوری با اشاره به نقش محوری تامین مواد اولیه کارخانجات در 
تولید و معیشت مردم اظهار داشت: رعایت ضوابط و طی مراحل قانونی نباید 

بهانه ای برای تعلل و زمان بر شدن ترخیص کالا شود.
در ادامه جلسه پس از ارائه گزارشی از روند تامین و تولید واکسن در کشور، 
رئیس جمهور با تصریح بر این نکته که تامین و تولید واکسن و واکسیناسیون 
مردم اولویت نخست کاری دولت است، گفت: امروز واکسیناسیون گسترده 
و حداکثری برای حراست از سلامت مردم، در راس همه برنامه ها و اقدامات 

دولت قرار دارد.
روحانی افزود: با وجود فشارها و تنگناهای تامین مالی ناشی از جنگ 
اقتصادی و تحریم های غیرانسانی دشمن، بخش های مختلف دولت تلاش 
کرده اند با وجود محدودیت هایی نظیر کمبود واکسن در جهان و تقاضای 
بالا از سوی همه کشورها، سایر موانع را از مسیر تامین واکسن برطرف کنند 
و با همکاری و همراهی تمامی دستگاه های دولتی و حاکمیتی و بخش 

خصوصی تمامی ظرفیت های کشور را در تامین واکسن فعال کنند.

یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی با تاکید 
بر اینکه شرایط امروز بسیار سخت است و هرکسی که در 
این دوره نامزد شود شجاعت به خرج داده است، گفت: 
به دلیل نگرانی از کاهش مشارکت در انتخابات، باید یک 
بار دیگر ریش گرو بگذاریم و منت مردم را بکشیم که پای 

صندوق های رای بیایند.
بهروز نعمتی در گفت و گویی اظهارداشت :درست 
ادوار گذشته دچار  به  انتخابات نسبت  است، فضای 
در  که  هیجانی  و  شور  آن  و  است  شده  سردی  یک 
انتخابات گذشته شاهد بودیم، امروز دیگر وجود ندارد. 
معتقدم وجود چنین فضایی به دلایل متعددی از جمله 
عملکرد دولت ها و مجالس که مختص به یک جناح 
چراکه  باشد؛  داشته  ارتباط  می تواند  نیست،  خاص 
افراد و کسانی که مسئولیت بر عهده شان بوده است، 
عمل  جامه  بوده  مدنظر  که  اهدافی  به  نتوانسته اند 
بپوشانند.  وی افزود :دلیل دیگری هم که می توان برای 
است  این  برشمرد،  دوره  این  در  انتخابات  رونق  عدم 
که آن شخصی که باید امروز پاسخگو باشد، شرایط و 
امکانات لازم را در اختیار ندارد و از سوی دیگر دعواهای 
جناحی، گروهی و طیفی که منجر به ناکارآمد نشان 
است.  زده  دامن  این قضیه  به  دولت می شود،  دادن 
)البته لازم است این نکته را بگویم به شخصه دل خوشی 
از دولت ندارم اما در این دولت اتفاقی به نام کرونا رخ داد 

که موضوعات دیگر را تحت الشعاع  قرار داد(.
نعمتی تصریح کرد :از همین رو طیف های مختلف 
باید تلاش کنند که مردم در تعیین سرنوشت خودشان 
شرکت کنند. به طور مثال در مجلس اخیر که تشکیل 

شد و ما را به هر دلیلی کنار گذاشتند یا نخواستند یا هر 
چیز دیگری که خیلی اهمیت ندارد؛ هنگامی که به 
دوستان می گفتیم در انتخابات حضور داشته باشید، 
در  ندارد  معنی  که  می شدند  معترض  ما  به  بسیاری 
چنین انتخاباتی حضور داشته باشیم اما امروز همان 
افراد می گویند کاش چندین آدم مثل شما در مجلس 
بودند که به درد نظام و کشور می خوردند و به حرف مردم 
گوش می دادند. بنابراین زمان آن فرا رسیده است همان 
مردمی که به ما می گفتند در انتخابات مجلس شرکت 
نمی کنند در انتخابات ریاست جمهوری با هر گرایشی 
که دارند، شرکت کنند. عضو هیات رییسه مجلس دهم 
سنجش  مقیاس  کدخدایی  :آقای  کرد  نشان  خاطر 
عنوان  به  ایشان  نیست،  انتخابات  در  مردم  حضور 
عضوی از جامعه می تواند سخن بگوید. البته در همین 
راستا دوستان دیگر هم چنین موضوعی را مطرح کردند 
که اگر جمعیت کمتری پای صندوق های رأی بیاید، 

مجموعه اصولگرایی برنده انتخابات است.
وی ادامه داد: بله؛ ممکن است این دوره برای جریان 
اصولگرایی خوب باشد که همزمان ریاست جمهوری را 
همراه با مجلس و قوه قضائیه در دست گیرند، مانند 
آقای  و  قضائیه  قوه  رئیس  یزدی  آقای  که  هنگامی 
حداد رئیس مجلس و آقای احمدی نژاد رئیس جمهور 
اینکه  من  دید  از  می شود؟  چه  آن  از  بعد  اما  بودند؛ 
بعد چه اتقافی رخ می دهد، مهم است! معتقد هستم 
آن هایی که سناریونویسی و کارگردانی می کنند، باید 
به فکر آینده کشور هم باشند؛ چرا که کشور ما استوار 
بر جمهوریت و اسلامیت است؛ جمهوریت هم یعنی 

آرای مردم. توجه داشته باشید به همان میزان که بحث 
بحث  دارد،  اهمیت  و  است  مهم  ما  برای  اسلامیت 

جمهوریت هم مهم است.
حضور 30 درصدی مردم مشروعیت نمی آورد

آمریکا  در  که  دنیایی  در  :نمی شود  کرد  تاکید  وی 
می آیند  رأی  صندوق های  پای  مردمش  درصد   ۷۰
اگر  بگوییم  ما  می کنند،  انتخابات  رئیس جمهور  و 
۳۰درصد مردم پای صندوق.های رأی بیایند اتفاقی 
مردم  و  می افتد  بدی  اتفاقات  اتفاقا،  چرا  نمی افتد! 
جای دیگر حرف شان را می زنند و به هر دلیل جزئی 
به خیابان ها می آیند. مانند بحث بنزین که به نظر من 
خیلی موضوع آنچنانی نبود که به آن اتفاقات ختم شد  
)البته بگویم  من مخالف این موضوع بودم و تا آخرین 
لحظه هم بحث کردم( یا موضوع دیگری مانند اعتراض 
بود،  نرسیده  آنها  به  راننده های کامیون  که لاستیک 
بنابراین اینکه دوستان می فرمایند حضور ۳۰ درصدی 
مردم مشروعیت می آورد، به هیچ عنوان این گونه نیست.
نعمتی در پایان گفت :ببینید در سال های ۸۳ و ۸۴، 
قائل  حداقلی  مشارکت  به  امروز  که  دوستان  همین 
هستند، بسیار مغرور شدند و با هتک حرمت، قدرت 
را در دست گرفتند و هشت سالی که بر مسند بودند، 
۸۰۰ میلیارد دلار سرمایه کشور به تاراج رفت و کسی هم 
نگفت ترک فعلت چه بود؟ اصلًا فعلت چه بود؟ و هنوز 
هم نمی پرسند که چه شد؟ حال این رفتار را با آنچه که 
اتفاقات مشابه رخ می دهد، مقایسه کنید؛  امروز در 
دوستان به دلیل آن که به موضوعات به صورت جناحی 

نگاه می کنند، آسیب های فراوانی می زنند.

بهروزنعمتی :

سناریونویسان مشارکت حداقلی، به فکر آینده کشور باشند

روحانی در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی دولت:

واکسیناسیون گسترده و حداکثری در راس برنامه های دولت قرار دارد

و  عدالت  و  قانون  اجرای  گفت:  کشور  کل  دادستان 
مبارزه با فساد در هر سطحی و برای هر مقامی که باشد 

جزو اولویت های دستگاه قضایی است.
شنبه   روزسه  منتظری  والمسلمین  الاسلام  حجت 
لواسانات  انقلاب  و  عمومی  دادسرای  افتتاح  مراسم 
ضمن گرامیداشت ایام مبارک ماه رمضان، اظهار کرد: 
ماه رمضان فرصتی برای ارتباط بیشتر با خداوند متعال و 
تقویت روحیه خداباوری در انسان است و امیدواریم بتوانیم 

از تمامی لحظات این ماه مبارک بهره مند شویم.
وی با تبریک افتتاح دادسرای عمومی و انقلاب لواسانات 
به مردم این منطقه، ابراز امیدواری کرد که خروجی این 
افتتاح موجب رضایت خاطر مردم شده و اجرای عدالت به 

صورت جدی ادامه یابد.
دادستان کل کشور گفت: قطعا وجود یک مجموعه 
و هم در  قضایی کارآمد می تواند هم در اجرای عدالت 
والمسلمین  الاسلام  حجت  باشد.  کارگشا  مردم  رفاه 

منتظری گفت: باید آثار و تبعات افتتاح این دادسرا را به 
طور ملموس در بین مردم شاهد باشیم، در رأس دادسرا 
دادستانی قرار می گیرد که مدعی العموم است و وظایف 
و تکالیف متعددی دارد. علاوه بر رسیدگی به شکایات 
مردمی باید خودش به عنوان مدعی حقوق مردم به میدان 
آمده و با تعدیات و تظلمات به حقوق عامه برخورد کند. وی 
گفت: دادستان را به عنوان قاضی ایستاده می شناسند 
و این تعبیر به این معنا است که شخص دادستان باید 
همیشه در صحنه بوده و در بین مردم باشد. دادستان کل 
کشور گفت: مدعی العموم وظیفه دارد که دائم مجموعه 
و حوزه قضایی تحت نظرش را رصد کند تا ببیند اگر در 
جایی ظلمی صورت گرفته و حقوق عامه مورد تضییع 
است بلافاصله وارد شود و اجازه ندهد امر خلاف عدالتی 
به  منتظری  والمسلمین  الاسلام  حجت  شود.  محقق 
وظیفه همه دستگاه ها در صیانت از حقوق عامه اشاره 
کرد و گفت: اگرچه بر اساس قانون اساسی احیای حقوق 

عامه بر عهده دستگاه قضایی است؛ اما همه باید بدانیم 
که صیانت از حقوق عامه و حراست و دفاع از آن بر عهده 
همه قوا و دستگاه ها است و هرکدام به نحوی وظیفه دارند 
در صیانت از حقوق عامه تلاش کنند به طوری که بسیاری 
و  حفظ  در  مستقیم  صورت  به  اجرایی  دستگاه های  از 
حراست از حقوق عامه دارای تکلیف هستند. وی گفت: 
مسائلی همچون منابع طبیعی، جنگل ها، اراضی ملی و 
... بخشی از حقوق عامه است و از نسل های گذشته وجود 
داشته و باید در اختیار آیندگان قرار گیرد و نباید عده ای 
با سوءاستفاده از قدرت به حقوق عامه مردم تعدی کنند؛ 
به عنوان مثال ساخت و ساز برج و هتل در بستر رودخانه 
عامه  به حقوق  تجاوز  و  تعدی  ملی،  اراضی  در حریم  و 
است و نباید به این تعدیات اجازه فعالیت داد البته کسی 
مخالف توسعه و رشد و حمایت از فعالیت های فرهنگی و 
گردشگری نیست، اما هرگونه ساخت و ساز و فعالیتی باید 

در چارچوب قانون و ضوابط باشد.

دادستان کل کشور :
مبارزه با فساد در هر سطحی اولویت قوه قضاییه است

 قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی گفت: با توجه به وضعیت کنونی 
همه گیری کرونا و اعلام سیر صعودی فراگیری این ویروس تا نیمه اردیبهشت هیچ 
راهپیمایی برای روز قدس نخواهیم داشت و راهپیمایی خودرویی نیز منتفی است.

نصرت الله لطفی روز سه شنبه در نشست هم اندیشی و بزرگداشت یوم الله قدس 
اعلام کرد: امسال با توجه به شیوع ویروس کرونا همچون سال گذشته راهپیمایی 
نخواهیم داشت و با در نظر گرفتن سلامت مردم و پرهیز از عادی انگاری ویروس 

کرونا به رسالت دینی و انقلابی خود در دفاع از آرمان قدس خواهیم پرداخت.
لطفی تاکید کرد: با توجه به وضعیت کنونی ویروس کرونا و اعلام سیر صعودی 
فراگیری این ویروس تا نیمه اردیبهشت هیچ راهپیمایی برای روز قدس نخواهیم 

داشت و راهپیمایی خودرویی نیز منتفی است.
وی با بیان این که ادعای دروغینی که تحت عنوان معامله قرن مطرح شد امروز 
به زباله دان تاریخ سپرده شده است به بیانات رهبر معظم انقلاب مبنی بر تشکیل 

حکومت فلسطین با انجام همه پرسی و رای فلسطینیان اشاره کرد.
لطفی گفت: ایران پرچمدار و منادی فلسطین و آرمان قدس شریف است و 
جهانیان و مردم فلسطین انتظار ویژه ای از جمهوری اسلامی ایران به عنوان کانون 
و خاستگاه روز قدس دارد. وی با اشاره به توطئه های رژیم صهیونیستی در به 
شهادت رساندن شهید حاج قاسم سلیمانی و شهید محسن فخری زاده و همچنین 
خرابکاری در سایت نطنز گفت: امسال باید در کنار حمایت از مردم فلسطین به این 

غده سرطانی حساس باشیم.
در نبود راهپیمایی، روز قدس را از طریق رسانه گرامی بداریم

از انقلاب اسلامی مردم  الله محمدحسن اختری رئیس کمیته حمایت  آیت 

فلسطین گفت: راهپیمایی روز قدس یکی از سنت های حسنه ای است که امام 
خمینی در سطح بین المللی پایه گذاری کردند و شاهدیم که رهبر معظم انقلاب 
نیز در طول این سال ها بیش از هر چیز به این مساله اهتمام ورزیدند و بشارت های 

بسیار دقیقی را از آینده این مساله از پیش روشن کردند.
اختری افزود: رژیم جنایتکار صهیونیستی روز به روز در حال فرسایش است و رو 
به اضمحلال پیش می رود. امروز این رژیم تحت فشارهای سیاسی و اقتصادی در 
داخل و حتی در سطح بین المللی است و برخی از حامیان خود را از دست داده 

است . 
وی اضافه کرد: اگر دولت ها و کشورهای اسلامی غیرت به خرج می دادند حتی 
بدون حرکت نظامی میدانی می توانستند رژیم اشغالگر قدس را در تنگنای بزرگی 
قرار دهند ولی این دولت ها به میدان نمی آیند و کرونا هم باعث شده در یک سال 

گذشته اقدامی از سوی برخی کشورها که مخالف این رژیم هستند صورت نگیرد.
رئیس کمیته حمایت از فلسطین افزود: امروز وضعیت فلسطینی ها در داخل این 
کشور بهتر از هر دوره ای است و بیشترین هماهنگی میان گروه هایی همچون فتح، 

حماس و سایر گروه ها وجود دارد.
وی خواستار پررنگ تر شدن روز قدس در سطح کشور به ویژه برای جوانان 
شد و گفت: امسال به جریان سازی در داخل کشور نیاز داریم و باید از جهات 
مختلف به این موضوع پرداخته شود. امسال که نمی توانیم راهپیمایی داشته 
باشیم باید از طریق رسانه ها و رادیو وتلویزیون این روز را گرامی بداریم و 
سازمان هایی همچون زیباسازی شهرداری در میادین و خیابان ها این روز 

را تبلیغ کنند.

قائم مقام شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی :

امسال هم راهپیمایی روز قدس نخواهیم داشت
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اگر میگرن دارید پس با علامت های یک حمله میگرنی آشنا هستید، مثلًا 
ضربان در یک سمت سر. اما خوب است بدانید گاهی میگرن و سکته مغزی 
آئورا باشید؛ یعنی  با  علائم مشابهی دارند، خصوصاً اگر دچار میگرن همراه 
را داشته  یا دیگر علائم سیستم عصبی  بینایی، حسی  از علائم  مجموعه ای 

باشید. 
تقریباً ۲۰ درصد از افرادی که میگرن دارند، آئورا را تجربه می کنند که می تواند 
مشکلاتی در بینایی، بی حسی و یا گزگز در صورت، دست ها و ... طی یک حمله 
میگرن ایجاد کند. هرچند این علائم می تواند نشان دهنده ی یک حمله میگرن 
باشند، اما لازم است مطمئن شوید که علائم نورولوژیکی مرتبط با سکته مغزی را 
تجربه نمی کنید که می تواند شامل مشکلاتی در بینایی، بی حسی، گزگز و یک 

سردرد بسیار شدید شود.
سکته مغزی و میگرن، دو عارضه ی جداگانه اند که نتایج و درمان های بسیار 
را  دو  این  تفاوت  باید  حتماً  دارند  میگرن  که  افرادی  بنابراین  دارند.  متفاوتی 

تشخیص دهند.
ابتدا به علت های این دو عارضه می پردازیم:

هرچند معلوم نیست چه عواملی موجب میگرن می شوند، اما حملات میگرن 
عموماً منجر به ضربان یا تپش در سر می شوند که می توانند ساعت ها یا حتی 

روزها طول بکشند.
در مورد سکته مغزی، هرچند انواع گوناگونی وجود دارد اما همگی آن ها منجر 
به این می شوند که خون و مواد مغذی کافی به مغز نرسد و در نتیجه مغز عملکرد 
مناسب نداشته باشد. در مورد سکته مغزی، مراجعه به بیمارستان در سریع ترین 

زمان ممکن مهم است تا بتوان بافت مغز را نجات داد.
میگرن معمولًا در خانه و با رفتن به اتاقی تاریک و مصرف داروهای مسکن 
برطرف می شود. خوشبختانه میگرن موجب سکته مغزی نمی شود اما دانستن 
تفاوت بین این دو عارضه می تواند به شما کمک کند در صورتی که تردید دارید 

دچار کدام یک شده اید، بهتر تصمیم بگیرید..

میگرن کم کم شروع می شود اما سکته مغزی ناگهانی روی می دهد
هر دو عارضه می تواند موجب سردردهای وحشتناک، اختلال در بینایی و 
تغییرات حسی شوند. بنابراین لازم است به این توجه کنید که این علائم با چه 

سرعتی ظاهر شده اند.
سردرد میگرن معمولًا تدریجاً شروع می شود و به مرور شدت می گیرد و گاهی 
چند روز ادامه دارد، در حالی که سردرد ناشی از سکته مغزی معمولًا در عرض 
دو سه دقیقه به اوج شدت خود می رسد. ضمناً دیگر علائم میگرن نیز در چند 
روبرو هستید  با علائمی  آئورا، معمولًا  با  فاز ظاهر می شوند. در مورد میگرن 
که کم کم پیشرفت می کنند. ابتدا ممکن است متوجه شوید یک نقطه ریز در 
چشمتان، دیدتان را سخت کرده. سپس شاید احساس کنید دست ها و اطراف 
دهانتان سوزن سوزن می شود. این احساس می تواند در نهایت به صورت و بالای 

دست هایتان هم برسد.
اما در مورد سکته مغزی، علائم معمولًا به یک باره ظاهر می شوند. اغلب ممکن 
است حس تمام قسمت های دست و نیمی از صورت خود را از دست بدهید. 
ضمناً احتمالًا ناگهان دیدتان مشکل پیدا می کند و نمی توانید خوب ببینید و راه 
بروید. اگر با حمله ی ناگهانی این علائم روبرو شدید، پس حتماً باید هر چه زودتر 

خود را به بیمارستان برسانید.
اختلال در بینایی در سکته مغزی و میگرن تفاوت هایی دارد

در میگرن، اختلال در بینایی، یک علامت قابل توجه آئوراست. ممکن است 
شما اشکالی هندسی یا زیگزاگ ببینید یا نورهای درخشانی جلوی دیدتان 

ظاهر شوند.
اما تغییرات بینایی در سکته مغزی متفاوت اند. شما در این حالت به جای اینکه 
اشکالی ببینید، محیطتان ناگهان تیره و تار می شود. یکی از علائم بارز سکته 
مغزی این است که به نظر می رسد فرد کور شده و چشم هایش به پایین کشیده 

شده اند.
اگر این احساس مدتی طول کشید باید فوراً به پزشک مراجعه کنید. اگر این 

گذرا  ایسکمی  حمله  می تواند  شد،  برطرف  و  کشید  طول  دقیقه  پنج  حالت 
)TIA( باشد و باز هم باید هر چه سریع تر به بیمارستان بروید.

مغز  زیرا  می شود،  نامیده  خفیف  مغزی  سکته  گاهی  گذرا  ایسکمی  حمله 
مختصراً دچار کمبود خون و مواد مغذی می شود. افرادی که این مورد را تجربه 
می کنند، همان علائم سکته مغزی را دارند. حمله ایسکمی گذرا فوراً رد می شود 
و به طور کلی منجر به آسیب دائمی که در سکته مغزی وجود دارد نخواهد شد.

حدود ۳۰ درصد از افرادی که دچار حمله ایسکمی گذرا می شوند، متعاقباً 
سکته مغزی خواهند کرد. بنابراین واقعاً مهم است که هر چه سریع تر تحت اقدام 

پزشکی قرار بگیرند.
میگرن در افراد زیر 30 سال شایع تر است؛ اما سکته مغزی در افراد 

سنین بالا معمول تر است
افراد در هر سنی می توانند دچار میگرن شوند اما به طور کلی بعد از دهه سی 

زندگی، حملات میگرن، کمتر و کم شدت تر می شوند.
سکته مغزی اغلب افراد حدود ۶۰ ساله را تحت تأثیر قرار می دهد و در این 
سنین، خیلی از آن هایی که میگرن را در سنین پایین تر خود تجربه کرده اند، 

معمولًا دیگر این حملات را به آن اندازه و شدت ندارند.
اگر نمی توانید تشخیص دهید سردرد و اختلال بینایی و دیگر علائمتان مربوط 
به سکته مغزی است یا حمله میگرن، هر چه سریع تر به بیمارستان بروید. اگر تا 
به حال میگرن را تجربه نکرده اید و سنتان بالاتر از سی سال است، احتمال اینکه 
اولین حمله میگرن را تجربه کنید بسیار کم است. در این حالت هم باید هر چه 

زودتر خود را به پزشک برسانید.
افراد جوان تری که دچار سکته مغزی می شوند، معمولًا کسانی هستند که 
بیماری خاصی دارند، مثلًا اختلال لخته خون، بیماری سلول های داسی شکل 

یا یک عارضه ی متابولیکی.
میگرن معمولًا با عوامل خاصی ایجاد می شود اما سکته مغزی اینطور 

نیست
تغییرات  استرس،  اما  نیستند  یکسان  افراد  همه ی  برای  عوامل  این  البته 
هورمونی، تغییرات ناگهانی آب و هوا و کم خوابی معمولًا می توانند سبب ایجاد 
یک حمله میگرن شوند. حتی یک سری از غذاها و نوشیدنی ها از جمله الکل 
را  میگرن  حمله  افراد  از  برخی  در  می توانند  دودی  گوشت های  و  شکلات  و 
شروع کنند. مغزهای میگرنی، تغییر را دوست ندارند. به همین دلیل پزشکان 
توصیه می کنند افرادی که میگرن دارند، تا جایی که می توانند تابع یک برنامه ی 

یکنواخت باشند.
سکته مغزی برخلاف میگرن ناشی از تغییر بخصوصی نیست. البته ریسک 
فاکتورهایی وجود دارند که می توانند احتمال سکته مغزی را افزایش بدهند، 

مانند فشارخون بالا، بیماری قلبی، دیابت و سابقه ی سکته مغزی در خانواده.
اگر ریسک فاکتور سکته مغزی را ندارید و علائمتان بعد از مواجهه با عوامل 
خاص میگرن رخ داده اند و مشابه علائمی هستند که طی حملات میگرنی 
قبلی تان تجربه کرده اید، پس به احتمال زیاد سردردتان به دلیل میگرن است. 

اگر کلًا مطمئن نیستید، بهتر است به پزشک مراجعه کنید.
کلام آخر اینکه:

هر زمان که سردرد کلافه تان کرد بهتر است برای ارزیابی به پزشک مراجعه 
کنید. همچنین اگر مدت های طولانی میگرن نداشته اید یا تغییری در الگوی 

دردتان ایجاد شده باز هم بهتر است به پزشک مراجعه نمایید.
شما باید مطمئن شوید که سردردتان ناشی از همان میگرنتان است و خطر 
دیگری تهدیدتان نمی کند. و اگر معلوم شد میگرن عامل ناراحتی شماست، 
می توانید با پزشکتان در مورد بهترین راهکارهای درمانی در آینده مشورت کنید.

سردردم از میگرن است یا سکته؟

اثرات شگفت انگیز سیب بر سیستم ایمنیتفاوت های اساسی بین میگرن و سکته مغزی

خوشبختانه، سیب در تمام فصول سال در کشورمان موجود است و سرشار از 
ویتامین ها، مواد معدنی، فیبر و آنتی اکسیدان ها می باشد. این ها همه مواد مغذی 

هستند که بدن برای دور کردن ویروس ها و سایر عفونت ها و بیماری ها نیاز دارد.
وقتی حرف از میان وعده های راحت و مغذی به میان می آید، نمی توانید سیب 
را نادیده بگیرید. این میوه یک میان وعده ی سیرکننده است که می توانید وقتی 
بیرون از خانه به سر می برید و یا زمانی که در محل کارتان هستید از آن لذت ببرید. 
خوشبختانه، سیب در تمام فصول سال در کشورمان موجود است و سرشار از 
ویتامین ها، مواد معدنی، فیبر و آنتی اکسیدان ها می باشد. این ها همه مواد مغذی 

هستند که بدن برای دور کردن ویروس ها و سایر عفونت ها و بیماری ها نیاز دارد.
بنابراین، آیا واقعاً مصرف روزانه یک سیب شما را از پزشک بی نیاز می کند؟ 
متخصصان هنوز در این باره مطمئن نیستند، اما تحقیقات سال ۲۰۱۵ نشان داد 
که به نظر می رسد بخشی از بزرگسالانی که با این عادت سالم زندگی می کنند، به 

داروهای تجویزی کمتری نیاز پیدا می کنند.
چه ترجیح دهید این میوه را به طور کامل نوش جان کنید و یا تکه های آن را با 
کره بادام زمینی و یا همراه سالاد خود میل نمایید، لازم است از برخی از اثرات آن بر 

سیستم ایمنی تان مطلع شوید:
۱. کوئرسِتین آن به کنترل التهاب کمک می کند

سیب منبع غنی از مواد شیمیایی گیاهی است؛ مانند کوئرستین، که به اثرات 
آنتی اکسیدانی و ضدالتهابی که به تنظیم پاسخ های ایمنی بدن کمک می کند، 

شناخته شده است.
در اینجا خلاصه چگونگی عملکرد آن آمده است: رادیکال های آزاد نه تنها به 
پاسخ  افزایش  را که موجب  بلکه ژن هایی  سلول های شما آسیب می رسانند، 
التهابی می شوند را نیز فعال می کنند. التهاب مزمن با بسیاری از بیماری های 
جدی و مشکلات سلامتی مرتبط است؛ اما خوشبختانه، مطالعات نشان داده اند 

که کوئرستین می تواند نشانگرهای التهاب را کاهش دهد.
به نظر می رسد که به ویژه سیب های قرمز سرشار از این فلاوونوئید باشند. به یاد 
داشته باشید که پوست سیب را جدا نکنید در غیر این صورت این فواید را از دست 

خواهید داد، زیرا کوئرستین به طور ویژه در پوست سیب یافت می شود.
۲. فلاوونوئیدهای آن به تنظیم سیستم ایمنی بدن کمک می کنند

کوئرستین تنها آنتی اکسیدانی نیست که در سیب وجود دارد. این میوه همچنین 
دارای شماری از فلاوونوئیدهای دیگر مانند کاتِچین، اپی کاتچین، پروسیانیدین، 
فلوریدزین، اسید کوماریک، اسید کلروژنیک و اسید گالیک است که برای سیستم 
التهابی فوایدی دارند. در حقیقت، وقتی سیب ها با سایر میوه های  ایمنی و 
محبوب مقایسه می شوند، دومین رتبه بالاترین فعالیت آنتی اکسیدانی و بالاترین 

مقدار فنولیک های آزاد را دارند.
تحقیقات نشان داده است که این نوع مواد شیمیایی گیاهی هم پاسخ های 
التهابی و ایمنی را تنظیم کرده و هم از بدن در برابر استرس اکسیداتیو محافظت 

می کنند.
اگرچه باید به خاطر داشته باشید که فلاوونوئیدهای موجود در سیب تا حد 
زیادی در پوست آن متمرکز شده و معمولًا در انواع دارای رنگ قرمز تیره تر، بیشتر 

یافت می شوند.
3. پکتین آن از سلامت روده هایتان حمایت می کند

آیا می دانید بخش بزرگی از سیستم ایمنی بدن در دستگاه گوارشتان نهفته 
است؟ این بدان معنی است که سالم و متعادل نگه داشتن میکروبیوم، کلیدی 
برای اطمینان از آمادگی بدن برای مبارزه با عفونت ها است. سیب می تواند به 
حمایت از سلامت روده کمک کند زیرا نوع خاصی از فیبر محلول به نام پکتین را 
فراهم می نماید. مطالعه ای در سال ۲۰۱۰ نشان داد که وقتی زنان در روز دو عدد 
سیب مصرف می کنند، تنها بعد از دو هفته باکتری های خوب روده خود را افزایش 
می دهند.  طبق پژوهشی در سال ۲۰۱۹، یک سیب حاوی نزدیک به ۱۰۰ میلیون 
سلول باکتری است. توجه داشته باشید که این مطالعه همچنین نشان داد که به 
نظر می رسد سیب های ارگانیک نسبت به سیب های مرسوم، دارای مزیت بیشتری 

هستند، زیرا انواع متنوعی از باکتری را در خود جای داده اند.
۴. ویتامین C آن به فرآیندهایی که از شما در برابر عفونت ها محافظت 

می کنند، سوخت رسانی می کند
بر کسی پوشیده نیست که ویتامین C یکی از بهترین موارد دفاعی بدن در زمان 
رفع سرماخوردگی آزاردهنده و سایر بیماری هاست. با این وجود آنچه ممکن است 
ندانید این است که این ویتامین نقش های مختلفی در تقویت سیستم ایمنی 

بدنتان ایفا می کند.
سطح  می توانید  بیشتر،   C ویتامین  مصرف  با  که  داده اند  نشان  مطالعات 
آنتی اکسیدان های خون را به میزان قابل توجه ۳۰% افزایش دهید که این خود 
می تواند به سیستم دفاعی بدن شما کمک کند تا از شما در برابر التهاب محافظت 

کند.
یک بررسی در سال ۲۰۱۷ نشان داد که ویتامین C همچنین سد اپیتلیال را 
در برابر عوامل بیماری زا تقویت و سلول های شما را در برابر استرس اکسیداتیو 

محیطی حفظ می کند.
یک سیب بزرگ حاوی حدود ۳/۱۰ میلی گرم ویتامین C است که ممکن است 
زیاد به نظر نرسد، اما ۴/۱۱% از نیاز روزانه شما را تأمین می کند. علاوه بر این، 
همچنین تحقیقات نشان داده اند که فعالیت آنتی اکسیدانی در یک وعده سیب 

)۱۰۰ گرم( معادل ۱۵۰۰ میلی گرم ویتامین C است.
حقیقت جالب: یک سیب خام با پوست تا ۱۱۵% ویتامین C بیشتر از یک عدد 

سیب بدون پوست دارد.
۵. فیبر محلول آن سلول های ایمنی را ضدالتهاب می کند

ارزشمندترین ماده ای که سیب داراست، فیبر است. یک سیب متوسط ۴/۴ 
گرم از ۲۵ گرم فیبر مورد نیاز روزانه شما را فراهم می کند. خب، این چه ارتباطی 
با سیستم ایمنی بدن شما دارد؟ در سال ۲۰۱۰ مطالعه ای نشان داد که فیبر 
محلول موجود در سیب »هویت« سلول های ایمنی را از پیش التهاب به ضدالتهاب 
تغییر می دهد. در حقیقت، پس از آنکه دانشمندان در همه موش ها بیماری ایجاد 
کردند فقط نیمی از موش هایی که از فیبر محلول تغذیه می کردند، در مقایسه با 
گروه دیگر، بیمار شدند، و ۵۰% زودتر بهبود یافتند. نویسندگان این مطالعه ادعا 
می کنند دلیل این اثر این است که فیبر محلول باعث افزایش تولید پروتئین 

ضدالتهابی به نام اینترلوکین ۴ می شود.

دلایل ابتلا به سرطان ریه؛ توصیه هایی برای پیشگیری با برداشتن 9 گام، جوان تر از سن 
واقعی تان به نظر برسید

شاید محصولات ضد پیری تبلیغات گسترده ای داشته باشند، اما باید 
دانست بهترین راه برای جلوگیری از اثرات مرتبط با افزایش سن، در پیش 

گرفتن یک سبک زندگی سالم است.
شاید محصولات ضد پیری تبلیغات گسترده ای داشته باشند، اما باید 
دانست بهترین راه برای جلوگیری از اثرات مرتبط با افزایش سن، در پیش 

گرفتن یک سبک زندگی سالم است.
تاثیرات  زندگی  سبک  در  آنها  بکارگیری  و  ساده  راهکارهای  از  بسیاری 
دوچندانی نسبت به مصرف محصولاتی دارند که شاید به قصد جلوگیری از 

روند پیری به فروش می رسند.
خوابیدن به پشت: اگر عادت دارید که همیشه به پهلو دراز بکشید٬ در 
گونه ای که به بالش فشار وارد می کند٬ خطوطی ایجاد خواهید کرد و تعداد 
چروکهای پوستی آن سمت از صورت رو قطعا بیشتر خواهد نمود. به علاوه٬ 
خوابیدن به پشت این حسن رو دارد که نه تنها از بروز چروکهای پوستی در 
صورت٬ ممانعت می کند بلکه دردهای گردن و کمر را نیز کاهش داده و مانع 

از رفلاکس اسید معده می گردد.
مصرف چربی های سالم: اسیدهای چرب امگا ۳ باعث نرمی٬ لطافت 
و جوانی پوست هم می شوند زیرا عوامل التهاب زا در پوست مثل آکنه و 

پسوریازیس را کاهش می دهند.
اضافه کردن آنتی اکسیدان ها به رژیم غذایی: آنتی اکسیدان هایی مانند 
ویتامین های ای و ب برای پوست بسیار اثربخشند. آنتی اکسیدانها٬ از پوست 
در برابر رادیکالهای آزاد مضر محیط که به سلولهای پوستی صدمه میزنند٬ 
محافظت می کنند. رادیکالهای آزاد٬ الاستین و کلاژن سلولهای پوستی را از 
بین می برند و باعث شکستگی این سلول ها می شوند. برای مصرف هرچه 
بیشتر ویتامین های گروه ب گوشت مرغ و ماهی را فراموش نکنید. نخود نیز 
سرشار از ویتامین ب ۶ برای گیاه خواران است. برای دریافت ویتامین ای می 

توانید از روغن سبوس گندم٬ تخم آفتابگردان و بادام استفاده کنید.
اینکه  بر  علاوه  شده  تخمیر  غذاهای  پروبیوتیک:  محصولات  خرید 
برای دستگاه گوارش مفید هستند٬ از پیری زودرس پوست نیز جلوگیری 
می کنند. غذاهای تخمیری٬ منابع بسیار خوب آنتی اکسیدان و ترکیبات 

ضدالتهاب نیز هستند.
مصرف پروتئین کافی: میزان نیاز روزانه زنان به پروتئین، ۴۶ گرم است. 
پروتئین به سفتی و حفظ ساختار عضلات کمک نموده و از شل شدگی و 
افتادگی عضلات جلوگیری می کند و در نتیجه بدن فرد را جوان و با ثبات 

نشان می دهد. پروتئین در استحکام موها موثر است.
کاهش مصرف قند و شکر: مصرف بیش از حد این محصولات باعث 

التهاب پوست و پیری زودرس آن می شود.
ورزش: ورزش منظم باعث می شود بدن شما نسبت به همسالان خود 
ورزیده تر گردد. ضمن این که عرقی که بر روی صورت می نشیند٬ پیشرفت 

علائم پیری را در صورت شما٬ کندتر می کند.
مبتلا  استرس  و  افسردگی  به  که  افرادی  سلولهای  استرس:  مدیریت 
هستند٬ سریعتر از کسانی که افسرده نیستند٬ دچار پیری می شوند. برای 
جلوگیری از پیری زودرس باید قدم به قدم پیش رفته و استرس را از زندگی 
خود به تدریج حذف کنید. می توانید از یوگا و مدیتیشن برای کاهش استرس 

کمک بگیرید.
کاهش مصرف نمک: خوردن غذاهای پر از سدیم و شور٬ باعث تجمع آب 
در بدن می شود. بنابراین٬ تعجبی ندارد که با خوردن این غذاها٬ صورت شما 
دچار ورم شده و به عنوان مثال٬ زیر چشمها دچار پف آلودگی شود. سعی 
کنید که مصرف نمک را کمتر کرده و برای طعم دهی به غذاها از سایر طعم 
دهنده های طبیعی و خوشمزه مثل فلفل چیلی٬ آب لیمو و سبزیجات معطر 
استفاده کنید. به این ترتیب٬ نه تنها ورم نمیکنید بلکه خطر بالا رفتن فشار 

خون و سکته هم در شما کمتر می شود.

مفقودی مدرک تحصیلی )نوبت دوم(
مدرک فارغ التحصیلی اینجانب نصیبه ملاطاهری فرزند 
احمد به شماره شناسنامه ۲6۸۸9صادره از قم در مقطع 

کارشناسی رشته شیمی کاربردی صادره از واحد دانشگاهی 
تهران مرکز با شماره دانشجویی  77۱۲0۱9۸000مفقود 

گردیده است و فاقد اعتبار می باشد. 
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اجتماعی

سازمان تامین اجتماعی اعلام کمرد: 

بخشودگی جرائم کارفرمایان واحدهای 
تولیدی، صنعتی، معدنی و خدماتی 

سازمان تامین اجتماعی از بخشودگی جرایم کارفرمایان واحدهای تولیدی، 
صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف خبر داد.

به گزارش سازمان تامین اجتماعی استان قم، باتوجه به اعلام سازمان تامین 
اجتماعی با عنایت به نامگذاری سال۱۴۰۰ به عنوان سال تولید، پشتیبانی ها، 
اقتصاد  از سوی مقام معظم رهبری و در راستای سیاست های  مانع زدایی ها 
مقاومتی، مقابله با تحریم های ظالمانه، مشکلات ناشی از شیوع ویروس کرونا و 
به منظور مساعدت با کارفرمایان واحدهای تولیدی، صنعتی، معدنی، خدماتی 
و اصناف و در اجرای بند )ث( تبصره ۵ قانون بودجه سال ۱۴۰۰ کل کشور، 

بخشنامه بخشودگی جرایم کارفرمایان با جزئیات زیر صادر شد.
کارفرمایان کارگاه های فعال تولیدی، صنعتی، معدنی و خدماتی و اصناف اعم 
از حقیقی و یا حقوقی دولتی و غیردولتی که حداقل به مدت یک سال از زمان 
تقسیط نسبت به حفظ یا افزایش اشتغال نیروی انسانی کارگاه بر مبنای لیست 
بهمن ماه سال ۱۳۹۸ و ارسال لیست و پرداخت کامل حق بیمه کارکنان شاغل 

کارگاه در دوره تقسیط اقدام کنند.
کارفرمایان کارگاه های مذکور به منظور تعیین تکلیف بدهی های که لغایت اسفند 
ماه ۱۳۹۹ به مرحله قطعیت رسیده است برای برخورداری از تسهیلات مزبور باید 
حداکثر تا ۳۱  /۰۴  /۱۴۰۰ نسبت به ثبت درخواست از طریق سامانه خدمات 

غیرحضوی سازمان تامین اجتماعی به نشانیeservices.tamin.ir اقدام کنند.
ثبت  تاریخ  از  روز  مدت ۷  ظرف  حداکثر  هستند  مکلف  اجرایی  واحدهای 
پذیرش  عدم  یا  پذیرش  مراتب  موضوع،  بررسی  ضمن  کارفرما،  درخواست 
درخواست مطروحه را از طریق صندوق شخصی سامانه خدمات غیر حضوری 
به متقاضی اعلام کنند، چنانچه کارفرما حداکثر ظرف مدت۱۰ روز از تاریخ 
اعلام پذیرش درخواست، نسبت به پرداخت یکجای )دفعتا( بدهی و یا تقسیط 
آن بهمراه ارائه وثایق متناسب با میزان بدهی اقدام نکند، این امر به منزله انصراف 

کارفرما برای بهره مندی تسهیلات  مقرر در قانون مذکور خواهد بود.
در صورتی که کارفرمایان مشمول تا تاریخ لازم الاجرا شدن قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ کل کشور بر مبنای لیست بهمن ماه ۱۳۹۸ نسبت به تعدیل بیمه شدگان 
کارگاه اقدام کرده باشند، پس از بازگشت نیروی کار تعدیل شده یا جایگزینی آنها 
در زمان درخواست و رعایت حفظ اشتغال در دوره تقسیط بر مبنای لیست بهمن 

ماه ۱۳۹۸،از بخشودگی جرایم برخوردار خواهند شد.
درخصوص کارگاه هایی که در بهمن ماه ۱۳۹۸فاقد لیست و پرداخت حق 
بیمه هستند و یا کارگاه هایی که در سال ۱۳۹۹ ایجاد شده باشند، لیست ماهی 
که بیشترین تعداد بیمه شدگان تا اسفند ۱۳۹۹را دارا باشد مبنای تعیین نیروی 

انسانی کارگاه  قرار می گیرد.
کارگاه هایی که در سنوات قبل ایجاد و فاقد فعالیت بوده و در سال ۱۳۹۹ به 
بعد مجددا شروع به فعالیت کرده و لیست و حق بیمه کامل کارکنان شاغل خود 
را ارسال و پرداخت کنند، بیشترین تعداد بیمه شدگان لیست ارسالی در یکسال 
منتهی به قبل  از آخرین لیست پیش از تعطیلی کارگاه ، مبنای احتساب سطح 

اشتغال خواهد بود.
به منظور مساعدت با آن دسته از کارفرمایانی که با ایفای تعهدات خود نسبت 
به پرداخت اقساط بدهی های تقسیط شده قبلی خود اقدام کرده اند، پذیرش 
چک بانکی و سفته به عنوان وثیقه بلامانع خواهد بود و در خصوص آن دسته از 
کارفرمایانی که در گذشته علیرغم تقسیط بدهی از پرداخت تمام یا بخشی از آن 
خودداری کرده اند در صورت ارائه درخواست با رعایت ضوابط مربوطه و در اجرای 
ماده ۹۹ آیین نامه اجرایی ماده ۵۰ قانون تامین اجتماعی اخذ ضمانت نامه بانکی 

و یا سند ملکی معتبر الزامی است.
کارفرمایان واحدهای تولیدی، با پرداخت بدهی های معوقه خود در مدت ۱۲ 
ماه از بخشودگی معادل ۱۰۰ درصد، پرداخت در 18 ماه از بخشودگی معادل 
8۵ درصد، پرداخت در مدت 24 ماه از بخشودگی معادل ٧۵ درصد، پرداخت 
بدهی های معوقه در مدت 30 ماه از بخشودگی معادل 60 درصد و با پرداخت 
بدهی های معوقه حداکثر طی مدت 36 ماه از بخشودگی معادل ۵0 درصد جرایم 

مربوطه برخوردار خواهند شد.
چنانچه کارفرما هریک از اقساط بدهی های تقسیط شده موضوع این بخشنامه 
را درسررسید مقرر پرداخت نکند و یا در مدت یکسال پس از تقسیط یا در طول 
دوران تقسیط)در مواردی که تقسیط بیشتر از یک سال است( نسبت به کاهش 
سطح اشتغال مقرر در بندهای فوق اقدام کند، بدهی تبدیل به حال شده و جرائم 
متعلقه، نسبت به مانده بدهی از تاریخ تبدیل به حال با رعایت تبصره )۲( اصلاحی 
ماده یک قانون مذکور محاسبه و به همراه  جرایم قبلی به نسبت مانده بدهی 

مطالبه و مجدداً قابل تقسیط نخواهند بود.
کارگاه های ورشکسته، درحال تصفیه، منحله و فاقد فعالیت، رانندگان، کارگران 
ساختمانی )سهم بیمه شده و کارفرما( و همچنین کارگاه هایی که بدهی آنان صرفاً 

شامل جریمه می باشد، مشمول این بخشنامه نخواهند بود.
 

معاون فضای مجازی دفتر تبلیغات قم:

دفتر تبلیغات باید نقش جریان سازی در 
حمایت از مبلغان داشته باشد

معاون فضای مجازی، هنر و رسانه دفتر تبلیغات اسلامی گفت: نمی خواهیم 
در کنار مجموعه های دیگر از مبلغان حمایت کنیم، بلکه طبق دستور رهبر معظم 

انقلاب باید نقش جریان سازی و شبکه سازی را بر عهده داشته باشیم.
این  رویکردهای  تشریح  با  شیخ الاسلامی  محمد  حجت الاسلام والمسلمین 
معاونت در زمینه حمایت از مبلغان، افزود: در حال حاضر حدود ۱۵ تا ۲۰ نوع 

حمایت از مبلغان انجام می دهیم.
وی مساله حمایت های دفتر تبلیغات اسلامی حوزه علمیه قم از مبلغان فعال 
در عرصه فضای مجازی، هنر و رسانه را مورد توجه قرار داد و اضافه کرد: تلاش 
را  مبلغان  از  قم  علمیه  حوزه  اسلامی  تبلیغات  دفتر  حمایت های  تا  کرده ایم 

جهت دهی و ساماندهی کنیم.
و گفت:  برشمرد  معاونت  این  اولویت های  از  را  اجتماعی  گزینش گری  وی 
شاخص های گزینش گری از موارد مهم در حوزه سبک زندگی و رفتار انسانی است 
که ما در این زمینه اقدامات لازم را انجام داده و محتوای مربوطه را آماده کرده ایم و 

از مبلغان خواسته ایم در این عرصه فعالیت کنند
شیخ الاسلامی با اشاره به دیدار عوامل دفتر تبلیغات اسلامی با رهبر معظم 
انقلاب در سال ۹۷ و تاکیدات ایشان بر مساله فضای مجازی، اضافه کرد: نزدیک 
به سه سال است که مساله فضای مجازی در دفتر وارد عرصه جدیدی شده و 

پیشران این حرکت نیز فرمایشات رهبری در دی ماه ۹۷ بود.
وی ادامه داد: فهم آسیب های نوع فعالیت فعالان عرصه فضای مجازی همسو 
با سیاست های نظام، شناخت ظرفیت های دفتر تبلیغات اسلامی در این زمینه و 
مجموعه ای از ایده های نو که بتواند دفتر را وارد فاز جدیدی کند، سه مساله ای بود 
که طی سال های گذشته صورت گرفت و در نهایت منجر به تشکیل معاونت فضای 

مجازی، هنر و رسانه شد.
وی خاطرنشان کرد: رویکرد اصلی ما در عرصه فضای مجازی، هنر و رسانه این 
بوده است که تلاش کنیم نواقص مجموعه های فعال در عرصه فضای مجازی را 
برطرف کنیم؛ بسیاری از گروه های فعال در این عرصه، با منطق حاکم بر فضای 
مجازی آشنا نبوده اند و باید دانست که اگر کسی در فضای مجازی خارج از فضای 

منطقی فعالیت کند دچار آسیب خواهد شد.
تبلیغات  دفتر  رسانه  و  هنر  مجازی،  فضای  معاونت  مجازی  فضای  مدیرکل 
اسلامی نیز گفت: ما در تلاش هستیم در زمینه مشکلاتی که در رابطه با »انتخاب« 
و »گزینش گری فرهنگی« وجود دارد، فعالیت داشته باشیم و بینش اسلامی را 
در مورد آن ها در جامعه رشد دهیم. حجت الاسلام والمسلمین مرتضی حاجیانی 
با اشاره به دغدغه های مشترک و جمعی کنشگران فضای مجازی در زمینه های 
فرهنگی و مذهبی، گفت: گروه های مختلفی در فضای مجازی در حال فعالیت 
بوده و طلاب نیز از این فضا مستثنی نیستند و فعالیت های خود را در یک زیست 

مجازی در قالب پلتفرم های مختلف دنبال می کنند.

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم :

۶۵۱ خدمت دستگاه های اجرایی 
الکترونیکی ارائه می شود

مدیرکل ارتباطات و فن آوری اطلاعات استان قم گفت: در حال حاضر تعداد 
۶۵۱ خدمت در ۵۴ دستگاه  اجرایی استان الکترونیکی ارائه می شود که ۱۴۵ 

مورد آن در سال ۹۹ اجرایی شده است.
 جواد غلامپور با بیان اینکه در سال  اخیر ۱۴۵ خدمت جدید از سوی دستگاه 
های اجرایی فعال شده است اظهار داشت: با توجه به اهمیت توسعه دولت 
الکترونیک و توجه ویژه دولت به این موضوع کارگروه توسعه دولت الکترونیک 
اقدام به جمع آوری خدمات الکترونیک به صورت خود اظهاری از سوی دستگاه 

های اجرایی طی دوره های سه ماهه کرد.
غلامپور مرجع رسمی احصا خدمات را سازمان اداری استخدامی کشور بیان 
کرد و  با اشاره به مزایای توسعه خدمات الکترونیک تصریح کرد: با توسعه دولت 
الکترونیک مردم با زحمت کمتر خدمات بیشتری دریافت خواهند کرد و اجرای 
و موجب شفاف سازی  و فساد جلوگیری کرده  رانت  از  این بستر  خدمات در 

می شود، به علاوه ارائه خدمات در حداقل زمان ممکن صورت می پذیرد.
وی با اشاره به خدمات مرکز ملی تبادل اطلاعات تحت عنوان NIX که از 
سوی وزارت  ارتباطات و فناوری اطلاعات راه اندازی شده است افزود: تمامی 
دستگاه های دولتی می توانند از بستر ایجاد شده در استان به مرکز ملی تبادل 

اطلاعات متصل و خدمات مورد نیاز خود را دریافت کنند.
وی با بیان اینکه اکثر دستگاه ها به سمت توسعه خدمات الکترونیک رفته اند 
خاطرنشان کرد: گذرگاه خدمات الکترونیک نیز تحت عنوان )GBS( راه اندازی 

شده و بستر این خدمات، در سطح استان فراهم شده است.
غلام پور گفت: به همت استانداری قم، در حال حاضر ۹ استعلام بین دستگاهی 
از طریق شبکه دولت به صورت الکترونیکی صورت می گیرد و استعلام های امور 
اراضی، ثبت احوال، سوابق حاکمیتی و مالکیت مسکن بیشترین استفاده را دارد.
سامانه  که  است  استانداری هایی  معدود  از  قم  استانداری  داد:  ادامه  وی 
استعلام های بین دستگاهی بر روی شبکه دولت را راه اندازی کرد تا در راستای 

تحقق حقوق شهروندی، تردد شهروندان بین دستگاه های اجرایی کاهش یابد.
مدیرکل ارتباطات قم به نقل از مدیر فناوری و شبکه دولت استانداری افزود: 
تعداد استعلام های گرفته شده از ابتدای اجرای طرح تا اسفندماه ۹۹، ۱۳ هزار و 

۲۵۰ مورد است که پنج هزار و ۹۰۰ مورد آن مربوط به سال ۹۹ می باشد.
وی افزود: در حال حاضر تعداد ۳۳۱ دستگاه اجرایی استان به شبکه دولت  

متصل هستند که ۲۴ دستگاه در سال گذشته متصل شده است .
 

رییس نظام مهندسی کشاورزی استان قم:

دانش افزایی موثرترین راهکار پشتیبانی
 از تولید است 

 رییس سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان قم گفت: با 
دانش افزایی درحوزه کشاورزی می توان در راستای پشتیبانی اساسی از تولید 
محصولات بیشتر در این بخش، بدون افزایش سطح به دلیل محدویت های 

اقلیمی، حرکت کرد. 
عباس خرمی با اشاره به نامگذاری سال جاری توسط رهبر معظم انقلاب به 
نام تولید، پشتیبانی ها، مانع زدایی ها، بیان کرد: پشتیبانی و مانع زدایی از تولید 
امری است که نتایج مثبت آن با گذشت زمان به خوبی نمایان می شود و لازمه 

تحقق آن یک برنامه ریزی همه جانبه است. 
وی افزود: بخش کشاورزی به عنوان محور امنیت غذایی و یکی از پایه های مهم 
اقتصادی کشور همگام با سایر بخش های تولیدی بایستی تمام ظرفیت و توان 
خود را به منظور تحقق شعار سال و رفع موانع تولید به کارگیرد و در این مسیر 
ضروری است که دانش به عنوان موثرترین پشتیبان تولید بخش کشاورزی، از 

فرآیند انتقال و اشاعه مناسب برخوردار شود.
وی ادامه داد: سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی استان به 
عنوان سازمان دانش محور بخش کشاورزی و همچنین مرجع صدور پروانه های 
واحدهای تولیدی و خدماتی این حوزه و تنها مرجع قانونی صدور پروانه اشتغال 
دانش آموختگان رشته های کشاورزی، اقدام های موثری در راستای فراهم کردن 
بسترهای مناسب برای ارتقاء ضریب نفوذ دانش و افزایش بهره وری در بخش 
کشاورزی قم برداشته که از جمله نتایج آن عملیاتی ساختن مساله پشتیبانی و 

مانع زدایی از تولید در این بخش راهبردی است.
خرمی تاکید کرد: به طور کلی فاصله گیری از روش های سنتی و بهره گیری 
از شیوه های علمی و فناورانه برای پشتیبانی واقعی از تولید در بخش کشاورزی 
امری لازم است که این مهم در استان قم با تلاش کارشناسان و متخصصان حوزه 
کشاورزی و اقدام های صورت گرفته برای ارتقا سطح دانش و مهارت بهره بردارن 
بخش  به  مردمی  سرمایه های  ورود  جریان  تقویت  از  وی  می شود.  پیگیری 
کشاورزی و همچنین احصاء موانع تولید از منظر فرهنگی، قانونی و فنی به عنوان 
برنامه های سازمان نظام مهندسی کشاورزی و منابع طبیعی قم در راستای تحقق 
شعار سال یاد کرد و بیان داشت: ما در فضای روستایی سراسر استان دارای یک 
شبکه منسجم تبلیغی و عملیاتی فعال به نام مراکز خدمات کشاورزی غیر دولتی 
هستیم که بر اساس رویکرد سازمان مرکزی، فعالسازی و توسعه آن ها به عنوان 
حلقه اتصال بین کشاورزان و کارشناسان را به جد دنبال می کنیم تا از فضای 
ایجاد شده برای انتقال هرچه بیشتر دانش روز در خط مقدم و احصاء موانع تولید 

استفاده و کشاورزی مدرن و فناورانه محقق شود.

مدیرعامل مجمع جوان ستایشگر خبرداد:

آغاز ثبت نام در پنجمین جشنواره
 شمیم ریحان

مدیرعامل مجمع جوان ستایشگر از آغاز ثبت نام در پنجمین جشنواره استانی 
شمیم ریحان ، ویژه برنامه تجلیل از دختران برتر استان قم با مشارکت دفتر امور 
زنان و خانواده استانداری قم و معاونت امور جوانان  اداره کل ورزش و جوانان 

استان قم خبرداد . 
دانیال اناری با اعلام این خبر اظهارداشت : جشنواره شمیم ریحان با هدف 
شناسایی ، معرفی و تجلیل از دختران برتر استان قم در ۱۲ شاخص و برای 

پنجمین سال متوالی در دهه کرامت برگزار خواهد شد . 
وی افزود :همچنین شاخص های جشنواره شمیم ریحان در سال ۱۴۰۰ بدین 
شرح اعلام می شود : ۱-دختر برتر کارآفرین  ۲-دختر برتر ورزشکار ۳-دختر برتر 
دانشجو۴-   دختر برتر فعال اجتماعی۵- دختر برتر فعال هنری      ۶- دختر برتر 
فعال فرهنگی  ۷- دختر برتر فعال رسانه ای   ۸-دختر برتر روستایی ۹-دختر برتر 
پژوهشگر   ۱۰-دختر برتر علوم قرآن    ۱۱- دختر برتر بسیجی۱۲- دختر برتر 

فعال جهادگر.
مدیرعامل مجمع جوان ستایشگر تصریح کرد:دختران جوان استان قم می 
توانند با رعایت موارد  شیوه نامه به شرح زیر ، از یکم اردیبهشت الی سی و یکم  

اردیبهشت سال جاری در این جشنواره شرکت نمایند : 
شماره    اپ  واتس      : رســان  پــیــام  طریق  از  نـام  ثــبـت  فرم  دریافت   .۱
۰۹۳۶۳۸۲۰۱۱۱- ۲ . تـکـمـیل و ارسال فرم ثبت نام و مستندات به ایمیل: 
gmail..com@shamimrayhan۰۲۵ ۳. توجه داشته باشید که متقاضی می 
تواند فقط در یکی از ۱۲ محور تجلیل در جشنواره ثبت نام کند ؛ که آن را باید 
در فرم ثبت نام دقیقا مشخص نماید . ۴تمامی دستاوردهای متقاضی باید دارای 
مستندات باشد و  تصویر آن  به همراه فرم ثبت نام ارسال شود . در صورت عدم 
ارسال تصویر مستندات ، ثبت نام ایشان لغو خواهد شد . ۵مهلت ارسال فرم ثبت 
نام و مستندات از ۱ اردیبهشت تا ۳۱ اردیبهشت اعلام شده و پس از آن ، متقاضی 
ثبت نام حتی با معرفی نامه ادارات دولتی پذیرفته نخواهد بود .  ۶بیرخانه ارسال 
معرفین ادارات دولتی ، دفتر امور زنان و خانواده استانداری قم می باشد و تنها 
در مهلت اعلام شده از متقاضی ثبت نام به عمل می آورد .  ۷ . جشنواره شمیم 

ریحان ویژه دختران جوان بوده و دارای شرط سنی ۱۶ تا ۳۰ سال می باشد.

گزارش از: امیر پروسنان

کمر بیمارستان ها با شکل گیری موج چهارم کرونا در کشور خمیده تر از قبل شده و 
این شرایط می تواند به فرسوده تر شدن کادر بهداشت و درمان پس از یک سال و چند ماه 

مبارزه تن به تن با کووید ۱۹ در مراکز بهداشتی و درمانی منجر شود.
نمودارهای ابتلا و بستری به علت کرونا در کشور همچنان صعودی بوده و موج چهارم 
به سرعت در حال پیش روی است. وضعیتی که اکنون ۲۵۷ شهر را در وضعیت قرمز و 

۱۲۹ شهر را در وضعیت نارنجی قرار داده و ۵۱ شهر هم در وضعیت زرد قرار گرفته اند.
این در شرایطی است که هنوز به قله موج چهارم کرونا در کشور نرسیده ایم و روند ابتلا 

و بستری به سرعت در حال افزایش است.
افزایش عجیب موارد بستری در موج چهارم

نکته عجیب در موج چهارم کرونا در ایران این که تعداد موارد بستری به علت ابتلا به 
ویروس کرونا در اوج خیز سوم کرونا در کشور به ۲۳ هزار نفر رسیده بود و در حال حاضر 
و با توجه به این که هنوز به اوج خیز چهارم نرسیدیم، تعداد بستری ها به ۴۳ هزار نفر 

رسیده است.
علی رضا رییسی سخنگوی ستاد ملی مقابله با کرونا در این زمینه گفت: در حال حاضر 
تعداد بستری ها به ۴۳ هزار نفر رسیده و پیش بینی می شود که در اوج پیک چهارم کرونا، 

تعداد بستری ها به ۶۰ هزار نفر برسد که یک رکورد بی سابقه محسوب می شود.
حالا حالاها از وضعیت قرمز خارج نمی شویم

با شرایط حاضر در موج چهارم کرونا و وضعیت بیمارستان ها به نظر می رسد که این 
خیز بیماری تا مدتی در کشور ادامه داشته باشد. آن هم در شرایطی که میزان رعایت 
پروتکل های بهداشتی همچنان مطلوب نیست و روند واکسیناسیون به سرعت مناسبی 

نرسیده است.
رییسی درباره وضعیت قرمز کرونایی بیان کرد: فعلا فقط بحث تمدید محدودیت های 
کرونا مطرح است و احتمالا محدودیت ها دو هفته دیگر تمدید می شود. حتی اگر نمودار 
صعودی کرونا در پیک چهارم ثابت شود و از حالت صعودی خارج یا نزولی شود، حالا 

حالاها از وضعیت قرمز خارج نمی شویم.
بیمارستان های تهران زیر فشار کرونا

موج چهارم کرونا همه تلاش خود را به کار بسته تا نهایت فشار را به کادر بهداشت 
و درمان در بیمارستان های کشور وارد کند و این وضعیت در تهران نیز همانند سایر 

شهرستان ها قابل مشاهده است.
خسرو صادق نیت رییس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( در این زمینه بیان کرد: 
از ۵۰۰ تخت اختصاص یافته به بیماران کرونایی، ۴۵۰ تخت توسط بیماران مبتلا به 
کرونا اشغال شده است. در بدترین وضعیت موج سوم کرونا، ۳۱۰ بیمار بستری داشتیم 
و در موج چهارم تعداد بیماران بستری به نسبت موج سوم، ۵۰ درصد افزایش یافته 

است. این در حالی است که هنوز به قله موج چهارم کرونا نرسیدیم.
وی ادامه داد: تعداد بیماران نیازمند به آی سی یو هم در موج چهارم افزایش یافته 
است. در موج های اول و دوم حدود ۱۰ درصد و در موج سوم حدود ۲۰ درصد و در موج 

چهارم کرونا حدود ۳۰ تا ۳۵ درصد بیماران به بستری شدن در آی سی یو نیاز دارند.
رییس مجتمع بیمارستانی امام خمینی )ره( درباره ارائه خدمت به بیماران غیرکرونایی 
نیز گفت: مراجعه بیماران غیر کرونایی به نسبت دوره های قبل متفاوت شده است. در 
دوره های قبلی مردم به دلیل ترس مراجعه نمی کردند و در حال حاضر به دلیل وخیم تر 
شدن حال بیماران غیر کرونایی، مراجعه این بیماران هم ادامه دارد. در حال حاضر 
فقط ۱۰ تخت خالی برای بیماران غیر کرونایی داریم. اگر بگوییم یک بیمارستان با پر 
بودن ۸۵ درصد تخت ها باید وضعیت بحرانی اعلام کند، بیمارستان امام خمینی )ره( با 
بیش از هزار و ۱۰۰ تخت فعال، بیش از ۹۵ درصد تخت های آن اشغال شده و وضعیت 

دشواری داریم.
بی رحمی کرونا در همه شهرها

تقریبا همه بیمارستان ها در شهرها با افزایش مراجعه مواجه هستند و این وضعیت 
می تواند روز به روز منجر به خستگی بیش از حد کادر بهداشت و درمان شود. نیروهایی 

خسته که بیش از یک سال است که در خط مقدم با ویروس کرونا می جنگند.
محمد دهقانی رییس دانشگاه علوم پزشکی بیرجند درباره وضعیت استان خراسان 
جنوبی گفت: مراجعه ها به بیمارستان های خراسان جنوبی همچنان روند افزایشی دارد 
و موارد فوت ناشی از کرونا نیز در این استان در حال افزایش است. در پیک های قبلی 
هم به این صورت بوده که معمولا دو تا سه هفته بعد از افزایش مراجعات به بیمارستان ها 
و بستری بیماران، آمار فوتی ها افزایش پیدا کرد و برای موج چهارم هم این وضعیت قابل 

پیش بینی بود و هشدار دادیم.

وضعیت  درباره  نیز  اهواز  پزشکی  علوم  دانشگاه  درمان  معاون  سلطانی  فرهاد 
بیمارستان های خوزستان بیان کرد: ظرفیت تخت های آی سی یو بیمارستان های این 
استان کاملا پر شده است. بالغ بر دو هزار بیمار کرونایی در بیمارستان های خوزستان 

بستری هستند.
محمدرضا قدیر رییس دانشگاه علوم پزشکی قم نیز درباره وضعیت این استان اظهار 
کرد: روزانه ۱۰۰ تا ۱۱۰ بیمار به علت ابتلا به کووید ۱۹ در این استان بستری می شوند 
و مدیریت تخت های بیمارستانی در حال انجام است تا با مشکل کمبود تخت مواجه 
نشویم. هنوز به پیک نرسیده ایم و اگر لازم باشد بیمارستان های بعدی را هم درگیر 

خواهیم کرد.
طاهره چنگیز رییس دانشگاه علوم پزشکی اصفهان نیز گفت: در حال حاضر نزدیک 
به دو هزار و ۵۰۰ بیمار بستری کووید ۱۹ در استان اصفهان داریم و این یعنی بیش 
از یک سوم تخت های بیمارستانی استان درگیر بیماران کرونا است. متاسفانه وضعیت 

خوبی نیست و در ۲۴ ساعت حدود ۵۰۰ تا ۶۰۰ بیمار جدید بستری می شوند.
ابتلای خانوادگی در موج چهارم کرونا

نکته قابل تامل دیگر در موج چهارم کرونا، ابتلای خانوادگی به ویروس کرونا است. 
وضعیتی که می تواند ناشی از دورهمی های خانوادگی باشد.

علی رضا منافی راثی رییس بیمارستان امام حسین )ع( تهران در این زمینه گفت: 
ابتلای خانوادگی به ویروس کرونا در موج جدید کرونا به شدت عیان است. در مهمانی 
خانوادگی افراد موقع غذا خوردن یا صحبت کردن، از ماسک استفاده نمی کنند و این 
موضوع در موج جدید کاملا مشخص است و در بیمارستان امام حسین )ع( تهران تعداد 

زیادی از افراد به صورت خانوادگی بستری شده اند.
به هر حال موج چهارم کرونا به سرعت در حال پیش روی بوده و بار مضاعفی به مراکز 
بهداشتی و درمانی وارد کرده است. وضعیتی که به نظر می رسد به علت درگیری با 

ویروس جهش یافته کرونا، در هفته های آتی هم ادامه خواهد داشت.
افزایش جدی بیماران بستری و سرپایی کرونا در همه استان ها

سیما سادات لاری سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی نیز درباره 
وضعیت بیماران بستری و سرپایی در کشور به خبرنگار سلامت ایرنا گفته بود: نمودار 
موارد ابتلا و بستری روزانه به علت کووید ۱۹ در کشور همچنان شیب تند صعودی دارد و 

همه استان ها با افزایش جدی بیماران بستری و موارد سرپایی مواجه هستند.
معاون وزیر بهداشت افزود: از طرفی میزان عمل به دستورالعمل های بهداشتی در 
کشور همچنان پایین و نگران کننده بوده و طبق آخرین گزارش ها ۵۸.۵ درصد گزارش 
شده است. کمترین میزان رعایت پروتکل های بهداشتی در استان های ایلام و سیستان 

و بلوچستان گزارش شده است.
وی ادامه داد: در هفته گذشته استان های ایلام، همدان، چهارمحال و بختیاری و 
مازندران دارای بیشترین میزان بروز موارد بستری و استان های البرز، همدان، خوزستان، 
کهگیلویه و بویر احمد و مرکزی دارای بیشترین میزان بروز موارد مرگ و میر ناشی از 
بیماری بوده اند. سخنگوی وزارت بهداشت گفت: میزان استفاده از ماسک در اماکن 
عمومی کشور هم با حد مطلوب فاصله زیادی دارد و حدود ۶۰ درصد گزارش شده 
است و استان های سیستان و بلوچستان، ایلام و آذربایجان غربی دارای کمترین میزان 

استفاده از ماسک در کشور هستند.

کمر خمیده بیمارستان ها زیر موج چهارم کرونا؛

بی رحمی کرونا در همه شهرها

 از زمان شیوع ویروس کرونا در ایران علاوه بر چند هزار 
هموطنی که در نتیجه این بیماری جان خود را از دست 
داده اند، بازماندگانی داشتند که از مراسم و بزرگداشت های 
معمول سوگواری محروم بوده اند. این اتفاق به نوعی جامعه 

را با انباشتگی سوگ مواجه کرده است.
لزوم رعایت  و  از زمانی که محدودیت های دوران کرونا 
فاصله گذاری اجتماعی، امکان برگزاری مراسم سوگواری 
سوگ های  گرفت،  بازماندگان  از  را  عزیزان  مرگ  از  بعد 
و  شد  پیچیده  سوگ های  به  تبدیل  زندگی  معمول 

داغدیدگان در دالان های این غم گرفتار شدند.
دادن ها  ازدست  برای  مردم  که  اندوهی  میان  در 

ازسرمی گذرانند، اندوه مرگ عزیزان سنگین ترین است.
روان پزشک   » راس  کوبلر  الیزابت   « مطالعات  طبق 
آمریکایی-سوئیسی و از پیشگامان و صاحب نظران برجسته 
مراقبت های تسکینی، پنج مرحله سوگواری عبارت اند از؛ 
شوک و ناباوری، عصبانیت و پرسش، چانه نی، آشفتگی و 
غم، پذیرش واقعیت و بازسازی زندگی. در همه فرهنگ ها، 
آداب و رسوم و ظرفیت هایی برای مراحل سوگ تا بازسازی 
انگ  کرونا،  ویروس  شیوع  زمان  از  دارد.  وجود  زندگی 
اختلال  با  کرونایی  و محدودیت های  اجتماعی، شرایط 
در فرآیند سوگ به نوعی بحران سوگ را در جامعه رقم زده 

است.
این وضعیت در جامعه ما و به ویژه در بین بسیاری از 
اقوام ایرانی که مراسم سوگ، تخلیه هیجانی و تسلی آنها 
با مراسم جمعی همراه است، وضعیت بغرنج تری را رقم 
می زند. این وضعیت در حالی است که خانواده های داغدار 
با محدودیت در برگزاری مراسم سوگ در روزهای پایانی 
سال )مانند پنجشنبه یا جمعه آخر سال( و بازدید از اهل 

قبور مواجه بوده اند.
علی احمد رفیعی راد کارشناس مسائل اجتماعی در کانال 
شخصی  خود در این باره نوشته است: »در وضعیت ویژه ای 
که خانواده های داغدار نتوانسته اند مراسم سوگ را مطابق 
رسوم، ارزش ها و هنجارهای جاافتاده برپا کنند، به صورت 
و  داغ دیده  خانواده های  و  افراد  التیام  دشواری  طبیعی 
سرگشتگی روحی و جسمانی آنها را در مقیاسی وسیع به 
دنبال دارد که می توان پیامدهای ناخوشایند بیشتری برای 

آن در ماه ها و سال های پیش رو متصور بود.«
دو فاکتور مهم در سوگ و سوگواری

پیش از این نیز محمد امین ستاری روانپزشک و عضو 
گفته:  ایرنا  به  مورد سوگواری  در  دانشگاه  هیات علمی 
»سوگ از دو جهت می تواند آسیب زا باشد؛ اول مدت سوگ 

و دوم شدت سوگ.
یکی از فاکتورهای مهم سوگ، مدت است در سوگ در 
دو هفته اول بعد از فقدان، عمده سوگواری اتفاق می افتد 
و شدت می یابد اما بعد از دو هفته معمولأ سیر ثابتی را تا 
ماه اول سپری می کند و بعد از یک ماه، علائم رو به تخفیف 
می رود. اگر شرایط سوگ بعد از یک تا دو ماه همچنان با 
آن شدت ادامه یابد و تخفیف پیدا نکند فرد سوگوار حتما 
باید به روانپزشک مراجعه کند و از نظر یک سوگ حل نشده 

و تشخیص یک بیماری اختلال افسردگی اساسی توسط 
روانپزشک مورد بررسی قرار گیرد نه روانشناس.

ستاری توضیح داده: »فاکتور مهم دیگر سوگ، شدت 
آن است. اگر سوگواری شدت خاصی پیدا کرده باشد و در 
فرد یک سری علائم خاص و افکاری مبنی بر آسیب به خود 
و بویژه افکار خودکشی داشته باشد در هر مدت زمانی از 
سوگ حتی اگر دو یا سه روز از سوگ گذشته باشد باز هم 
این یک سوگ غیرطبیعی است و حتما باید به روانپزشک 

مراجعه شود.«
کرونا، سوگ  را پیچیده کرده است

بالینی  روانشناسی  ارشد  کارشناس  سعیدی  رحیمه 
و مشاور خانواده در این باره گفت: سوگ، به یک غم و 
اندوه طولانی  مدت بعد از فقدان عزیزان گفته می شود. 
در متون روانشناسی و درمانی هم یک مبحث وجود دارد 
با عنوان »درمان افراد داغدار«؛ که هم درمان انفرادی و هم 

گروه درمانی را شامل می شود.
مدتی،  گذشت  از  بعد  و  خودبه خود  سوگ ها،  بعضی 
درمان و رفع می شود. اما در بعضی سوگ ها، فرد داغدیده 
نیاز به مراقبت بیشتری دارد. می بینید چندین سال از 
فوت عزیزش می گذرد اما به دلیل وابستگی های عاطفی 
عمیقی که با متوفی داشته، هنوز نتوانسته آن داغ را بپذیرد 
و با آن کنار بیاید. انگار از وقتی عزیزش را در درون خاک 
گذاشتند، بخشی از وجود او هم در خاک مانده است. به 

این سوگ، »سوگ پیچیده« گفته می شود.
به  زمان، شاهد  از  برهه  این  در  ما  داد:  ادامه  سعیدی 
سوگ نشستن بسیاری از اطرافیانمان هستیم و همین 
طور از دست دادن دوستان، همکاران، اعضای خانواده و 
ای بسا عزیزترین افراد زندگی خودمان. گرچه هیچ کس از 
ابتلا ایمن نیست اما لااقل شخص نمی تواند سوگوار خود 
نیز باشد. این شکل از مرگ عزیزان و لطمه های روحی آن 
برای بازماندگان، یک نوع سوگ خیلی خاص را ایجاد کرده 
که هنوز نمی توان اسمی روی آن گذاشت. فقط می توانیم 

بگوییم کرونا، سوگ ها را پیچیده کرده است.
کرونا و دامن زدن به سوگ های عمیق

این روانشناس افزود: سوگ پیچیده، می تواند آثار جدی 
فعالیت های  و  اجتماعی  شخصی،  زندگی  بر  مخربی  و 

سابق  فرد  آن  نمی تواند  دیگر  انگار  بگذارد.  فرد  شغلی 
شود. خطاهایش در فعالیت های شغلی اش زیاد می شود، 
به  تمایل  گاهی  حتی  نیست،  جایش  سر  حواسش 
خودکشی پیدا می کند. این سوگ پیچیده حتی می تواند 
بعد معنوی زندگی فرد را هم تحت الشعاع قرار دهد. وی 
معتقد است: از دست دادن یک شخص، از دست دادن 
شغل و از دست دادن موقعیت اجتماعی و یا از دست دادن 
افراد  در  را  سوگ  واکنش های  می تواند  همه  رابطه،  یک 
آشکار کند. اصولا همه آدم ها در سراسر دنیا واکنش های 
مشابه ای را در هنگام از دست دادن ها نشان می دهند. 
آنجا که فقدان فردی محبوب از نظر روانشناختی به اندازه 
جراحت یا سوختگی شدید از لحاظ فیزیولوژیک، می تواند 

دردناک باشد.
چه باید کرد

بالینی افزود: بخش مهمی از سلامت  این روانشناس 
روان ما آدم ها، توانایی مدارا با حال بد است و هر چقدر در 
برابر ناکامی ها و سوگ ضعیف تر باشیم به همان میزان از 
سلامت روان فاصله می گیریم و به اختلالات روانشناختی 

مثل افسردگی نزدیک تر می شویم.
پرسشی که در اینجا مطرح می شود اینکه، از کجا بفهمیم 
زنگ خطر به صدا در آمده است؟ در پاسخ باید بگویم، 
بیشتر روانشناسان روی این نکته اتفاق نظر دارند که اگر 
مرحله  در  همچنان  شما  سوگ،  از  روز  گذشت ۴۰  بعد 
غم به سر می برید و توان بازگشت به زندگی عادی خود 
را ندارید اینجاست که به کمک روانشناختی نیاز دارید. 
سعیدی توصیه کرد: ضمن اینکه هم زمانی سوگ انباشته 
ناشی از مرگ عزیزان با سایر مشکلات، دشواری وضعیت 
را بیشتر و به نوعی جامعه را تروماتیک)ضربه روانی شدید( 
رفت  برون  برای  رو  این  از  است.  کرده  درمان  نیازمند  و 
سلامت  سیاستگذار  آنها،  تعدیل  یا  مرتبط  مشکلات  از 
روانی- اجتماعی جامعه می تواند با مشارکت متخصصان 
مرتبط مانند انسان شناس، مددکار اجتماعی، روانپزشک، 
جامعه شناس، روانشناس و... به تدوین و کاربست بسته 
برای  دولت  که  همان طور  کند.  مبادرت  سوگ  تخلیه 
بازسازی وضعیت اقتصادی مردم بسته معیشتی می دهد، 

باید فکری هم به حال مساله سوگ کند.

ایمان بررسی می کند؛

بحران »سوگ« و عوارض ظهور یک جامعه تروماتیک
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وزیر امور اقتصاد و دارایی خبرداد

واگذاری ۱۲7 هزار میلیارد تومانی
 اموال و دارایی های دولتی

وزیر امور اقتصاد و دارایی گفت: در سال گذشته حدود ۱۲۷ هزار میلیارد تومان 
واگذاری اموال و دارایی های دولتی انجام شده است.

فرهاد دژپسند در نشست علنی روز سه شنبه مجلس شورای اسلامی، در پاسخ 
به سوال احمد علیرضابیگی نماینده مردم تبریز مبنی بر اینکه علت واگذاری 
شرکت ایران ایرتور، ضمن اشاره به عملکرد سازمان خصوصی سازی در سال 
گذشته، گفت: سال ۹۹ یکی از سال های متمایز در بحث واگذاری در تامین منابع 

بودجه دولت و هم در اجرای بند »و« تبصره ۵ قانون بودجه بود.
وی افزود: در سال گذشته موفق شدیم تا ۳۵ هزار میلیارد تومان به صورت 
مستقیم از محل واگذاری ها به خزانه واریز کنیم، از این مبلغ ۳۲ هزار میلیارد تومان 
بودجه حاصل از واگذاری به صورت ETF و شناور بوده که تمامی این موارد به 

صورت شفاف در بازار سرمایه عرضه شده است.
دژپسند اظهار کرد: از سوی دیگر تقریبا حدود ۲ هزار میلیارد تومان از محل 
اقساط وصول شده است، همچنین ۱۴ هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان سهام واگذار 
شده، ولی منابع آن به جای خزانه به سازمان هدفمندی واریز شده تا برای اجرای 

قانون معیشت مجلس و ستاد کرونا به مردم پرداخت شود.
وزیر اقتصاد و امور دارایی تصریح کرد: در مجموع با تهاتر در سال ۹۹، حدود 
۱۲۷ هزار میلیارد تومان واگذاری انجام شده که براین اساس ما طی سال گذشته 

متمایزترین سال را از این نظر داشته ایم.
دژپسند با بیان اینکه سوال آقای بیگی مربوط به دوره وزارت من نمی شود، 
بنابراین بنده از دیدگاه یک کارشناس مسائل حقوقی را از جنبه های مختلف بیان 
می کنم، گفت: نکته ای که در بند دوم به معنای واگذاری تلقی می شود اشتباه 
است، زیرا براساس قرارداد میان خریدار اول و سازمان خصوصی سازی منعقد 
شده به طور خودکار وکالت به سازمان داده شد که در صورت عدم اجرای تعهدات 

واگذاری را انجام دهد.
وی با اشاره به نامه سازمان خصوصی سازی در تاریخ ۲۳ دی ماه سال ۹۳ 
یک سال قبل از واگذاری به شرکت خریدار جدید، ادامه داد: در این نامه به 
صراحت اعلام شده که با وجود آنکه حسابیار دولتی است، اما باید تعهدات 
خود را انجام دهد، با توجه به اتمام زمان قرارداد خرید و عدم ایفای تعهدات و 
ناتوانی مالی حسایار این واگذاری با وکالت به سازمان خصوصی سازی انجام 

شد.
وزیر اقتصاد و امور دارایی تاکید کرد: به دلیل واگذاری براساس وکالت دیگر نیاز 
به طی طریق در هیات واگذاری از نظر قانونی در سازمان خصوصی سازی نبوده 

یعنی به موجب قرارداد این واگذاری براساس حق الوکاله انجام شده است.
دژپسند بیان کرد: واگذاری شرکت ایران ایرتور کاملا براساس قانون انجام شده، 

زیرا بعد از ۴ بار برگزاری مزایده و در پنجمین مزایده این واگذاری انجام شد.
وی ادامه داد: شرکت ایران ایرتور در زمان واگذاری دارای حجم تعهدات بدهی 
بسیار بالایی بود که در آن زمان خریدار مکلف و موظف به پرداخت تمام تعهدات 

شد و امروز تمامی این تعهدات به درستی انجام شده است.
وزیر اقتصاد و امور دارایی تاکید کرد: براساس مکاتبات ما با سازمان هواپیمایی 
جمهوری اسلامی ایران و نامه ارسالی مشخص شده که شرکت ایران ایرتور بعد 
از واگذاری تمامی مفاد بند های ۳ و ۷ ماده ۱۲ را اجرا کرده و حتی بانک ملی به 
عنوان بانک طرف در تاریخ ۲۱ فروردین سال جاری طی نامه ای به ما اعلام کرد که 

این شرکت فاقد هرگونه اقساط معوق است.
دژپسند گفت: همچنین شرکت سازمان هواپیمایی براساس نامه ای مطرح کرد 
که شرکت ایران ایرتور مانده بدهی خود را تسویه و خاتمه واگذاری این شرکت از 

نظر ما بلامانع است.

یک تحلیلگر بازار سرمایه، تغییرات مکرر برای بازار سرمایه را یک آسیب جدی برای این 
بخش دانست؛ بویژه در شرایط ملتهب که بدترین زمان تغییر قوانین و مقررات است.

مصوبه ای که در آغاز این هفته از سوی رئیس سازمان بورس اعلام شد، واکنش های 
مختلفی در پی داشت. انتقادها تا آنجا پیش رفت که دو روز بعد یکی از دو مورد مهم 

اعلام شده، یعنی رفع گره معاملاتی به طور موقت تعلیق شد.
تغییرات مکرر قوانین و مقررات بازار سرمایه چه اثری بر روند بازار دارد و راهکار 

خروج از وضعیت کنونی بازار چیست؟
فردین آقابزرگی تحلیلگر بازار سرمایه در گفت وگویی توضیح داد: فعالان بازار سرمایه 
این را به عنوان یک اصل می دانند که تغییرات مکرر برای بازار سرمایه یک آسیب است؛ 
به ویژه در شرایط ملتهب اعم از مثبت و منفی که بدترین زمان تغییر قوانین و مقررات 
است. با این حال سازمان بورس به علت فشارهای مکرری که بر آن وارد می شود تا جلوی 

شتاب اصلاح قیمت را بگیرد، ناگزیر از این موضوع است.
وی افزود: در اسفندماه بازار به طور خودکار به سمت تعادل حرکت می کرد، اما شاهد 
بودیم که دامنه نوسان به منفی ۲ تا مثبت ۶ درصد تغییر کرد. آن زمان گفته شد که در 
یک هفته تا ۱۰ روز این قانون اصلاح می شود، اما دو ماه از این قانون می گذرد و بعید 
است که اصلاح شود و به حالت گذشته بازگردد، هر چند دوباره شاهد تغییر اندک دامنه 

نوسان بودیم.
بازخورد خوبی از تغییر مقررات نگرفتیم

آقابزرگی با هشدار درباره تغییرات پی در پی قوانین و مقررات، گفت: این روند مناسب 
نیست و تجربه خوبی از این موضوع نداریم. در ۶ ماه گذشته نیز بازخورد خوبی از 
تغییرات انجام شده نداشته ایم. در این مدت نظام صندوق های سرمایه گذاری به شدت 
تغییر کرد و در ۶ ماهه نخست سال به صندوق های با درآمد ثابت تکلیف شده بود که باید 
سهام خود را عرضه کنند تا نسبت سهام از دارایی های این صندوق ها به ۵ درصد برسد. 
پس از آنکه وضعیت بازار نامناسب شد، به این فکر افتادند که مانع از کاهش شاخص 

کل شوند. این ها خود عامل بازدارنده است. وی درباره افزایش دامنه نوسان نیز گفت: 
به طور قطع بازگشت به دامنه نوسان -۵ تا +۵ گزینه بهتری نسبت به شرایط کنونی 
است. با این حال دامنه -۳ بهتر از -۲ است. منتها باید توجه کرد این انتخاب بین بد و 
بدتر است و گزینه مناسب حذف دامنه نوسان است. برای مثال در بازار رمزارزها ظرف 

چند ساعت روند قیمتی به شکل طبیعی پی گرفته می شود.
ابتدای  از  قرار است  تغییراتی که  به  بازار  اظهار کرد:  بازار سرمایه  این کارشناس 
اردیبهشت اعمال شود، واکنش خوبی نشان نداد و در روز اعلام این موضوع، همه 
سهم ها صف فروش شدند. باید هر چه سریع تر موانع رشد بازار سرمایه برطرف شود؛ 
از جمله انتشار اوراق که ضربه اساسی از این محل و به نام عملیات بازار باز یا کنترل 
نرخ بهره دارد به بازار وارد می شود. آقابزرگی گفت: بازار سرمایه در کنار بازار پول، وظیفه 
تأمین مالی بنگاه ها را برعهده دارد. استفاده از بازار سرمایه برای تأمین کسری بودجه 
دولت و انتشار اوراق برای جذب نقدینگی حقوقی ها و نهادهای مالی بزرگ که تحت 
نظارت یا اداره دولت هستند از جمله مسائلی است که با آن روبه رو هستیم. این نهادها 
به صورت دستوری، خریدهایی انجام می دهند و از آنجایی که کسری بودجه از این 

طریق تأمین می شود، عملًا تفاوتی با چاپ پول ندارد.
تیغ دو لبه انتشار اوراق

وی افزود: گروهی از کارشناسان استدلال می کنند بین چاپ پول و انتشار اوراق، 
دومی گزینه بهتری است. اما این افراد می دانند که انتشار اوراق هم نوعی چاپ پول 
است و تغییر در پایه پولی هر چند به صورت شفاف و با سرعت صورت نمی گیرد، اما 
در نهایت آثار تورمی دارد. به همین علت معتقدم انتشار اوراق باعث کاهش نرخ بهره 

نمی شود.
دوشنبه این هفته بیش از ۳۶ هزار میلیارد تومان اوراق فروخته شد، در حالی که فقط 
۴ هزار میلیارد تومان سهام معامله شد. این اوراق نرخ ترجیحی دارد؛ یعنی زمانی که 
بانک مرکزی می خواهد سیاست پولی اعمال کند، با انتشار اوراق، نرخ بهره را به سمت 

پایین سوق می دهد. در این صورت می گوییم این عملیات مناسبی و در جهت تقویت 
بازار سرمایه است، زیرا با کاهش نرخ بهره، جذابیت سرمایه گذاری در سهام بیشتر 

می شود.
آقابزرگی اضافه کرد: با این حال اوراق منتشر شده نرخ ترجیحی دارد، یعنی به صورت 
اسمی ۱۵ درصد و ۵ تا ۶ درصد نیز به صورت انعقاد قرارداد پرداخت می شود و تأثیری 
در کاهش نرخ بهره ندارد. ضمن اینکه اگر نرخ بهره را کاهش یافته یا در شرف کاهش 
می دیدیم، آیا نباید نرخ تأمین مالی و تسهیلات بانکی کاهش یافته باشد؟ کدام بنگاه را 
سراغ دارید که با نرخی کمتر از ۲۸ درصد از نظام بانکی تأمین مالی می کند؟ این یعنی 
آن سیاست موفقیت آمیز نبوده و فقط آسیبش این است که از طریق بازار سرمایه و به نام 
عملیات بازار باز دارند تأمین نقدینگی می کنند که خود پاشنه آشیل بازار سرمایه شده 

و به آن آسیب وارد می کند.
وی درباره موضوع رفع گره معاملاتی و تعلیق اجرای آن نیز گفت: تأمین خواسته همه 
فعالان بازار به صورتی که همه رضایت داشته باشند، امکان پذیر نیست. برخی از فعالان 
بازار و ذی نفعان اعتقاد داشتند با باز گذاشتن دامنه نوسان یا شمولیت گره معاملاتی، 
ارزش دارایی آن ها کاهش می یابد. در واقع از آنجایی که بازار حالت طبیعی ندارد، بدون 

در نظر گرفتن این ملاحظه، با کاهش ارزش دارایی روبه رو می شوند.
ظاهراً این نظر غالبی بوده که سازمان بورس را نیز مجبور کرد تا اجرای رفع گره 
معاملاتی را متوقف کند. در صورتی که ریشه اصلی رسیدن به تعادل بازار دو بحث 
است، یکی توقف و به حداقل رساندن انتشار اوراق و دیگری به تعادل رساندن قیمت با 
باز کردن دامنه نوسان. در این صورت قیمت ها به سرعت به تعادل می رسند، اما ممکن 

است آزاردهنده باشد.
این تحلیلگر بازار سرمایه افزود: مصلحتی اندیشی هایی وجود دارد که بنا به دلایل 
مختلف صورت می گیرد؛ رفع گره معاملاتی همچنان که در آیین نامه و مقررات در نظر 
گرفته شده بود، یکی از راه های قانونی برای رسیدن به تعادل است، اما به گونه ای دارد 

دیکته می شود که روند اصلاح قیمت کُند شود.
انتشار اوراق متهم اصلی وضعیت کنونی بازار

وی تصریح کرد: بازار ما از سوی نهادهای مختلف اعم از مجلس، سیستم های نظارتی 
و... تحت فشار است. طبیعی است که رئیس سازمان بورس نیز چاره ای ندارد. در سال 
۱۳۹۹ به همین دلایل دو رئیس سازمان بورس تغییر کردند. خواسته هایی وجود دارد 
که ممکن است با خواسته اکثریت متضاد باشد، اما گاهی مصالحی رعایت می شود که 

هیچ منطقی ندارد.
انتظارشان هم این است که عوامل اجرایی مانند رئیس سازمان بورس در پی توجیه 
برآیند. چه بسا اگر در یک فضای غیرسازمانی از خود ایشان هم بپرسید، برخی موارد را 

تأیید نمی کند، اما اکنون ناچار به اجرای آن است.
آقابزرگی درباره روند خروج پول از بازار سرمایه گفت: بنا به گفته آقای دهقان دهنوی 
دولت سال گذشته ۶۸۰ هزار میلیارد تومان تأمین مالی از طریق بازار سرمایه انجام داده 

و ۲۵۰ هزار میلیارد تومان نیز اوراق منتشر کرده است.
خریداران این اوراق اشخاص حقوقی و نهادهای وابسته یا زیر نظر دولت هستند. اگر 
وضعیت اضطراری مبنی بر لزوم خرید اوراق حاکم نباشد، این نهادها منابع خود را درگیر 
سهام می کنند، در نتیجه قیمت سهام افزایش می یابد. سال گذشته حجم معاملات 
روزانه حداقل ۲۰ تا ۲۵ هزار میلیارد تومان بود. اما هنگامی که منابع برای انتشار اوراق 

صرف می شود، پولی برای خرید سهام باقی نمی ماند.
به گفته وی، هنگامی که مردم تشویق به سرمایه گذاری در بورس می شوند و گفته 
می شود شاخص افت نمی کند، اما پس از آن اتفاقات دیگری رخ می دهد، مشخص 
است که اعتماد مردم خدشه دار می شود. اصلی ترین ریشه وضعیت کنونی بازار سرمایه 

انتشار اوراق و ایجاد موانع برای عدم رسیدن به نقطه تعادلی است.

گفت وگو با یک کارشناس بازار سرمایه؛

تغییر مکرر مقررات، چه کمکی به فعالیت بورس می کند؟

آگهی نوبتی سه ماهه چهارم سال ۱399
بموجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد و املاک و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه 
چهارم سال ۱۳۹۹تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی 
نشده و هر آنچه طبق آراء هیئت نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود بشرح ذیل آگهی 

میشود:
املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و 

مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت ۹۰ روز می باشد.
۱-پلاک ۲۱/۲۰۱/یک اصلی بخش جعفرآباد آقای مهدی قرنلی فرزند محمود ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۴۰۵ مترمربع واقع در اراضی قریه رحمت آباد بخش جعفرآباد 

قم.
۲-پلاک ۲۱/۲۰۲/یک اصلی بخش جعفرآباد آقای محمد مهرپور فرزند حسین ششدانگ یک قطعه 
زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۳۳۰ مترمربع واقع در اراضی قریه رحمت آباد بخش جعفرآباد 

قم.
۳-پلاک ۱۷ فرعی از ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد، آقای حسین حبیبی فرزند بهار علی ششدانگ یکباب 

خانه به مساحت ۶۷۲ مترمربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم.
۴-پلاک ۴۴ فرعی از ۵۵ اصلی بخش جعفرآباد، آقای حسن بینا فرزند رضا ششدانگ یکباب خانه به 

مساحت ۳۰۱/۴۵ مترمربع واقع در اراضی گازران نو )شهر جعفریه( بخش جعفرآباد قم
لذا بموجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه شخص یا اشخاصی نسبت به املاک ذکر شده در 
این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹۰ روز و 
آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت ۳۰ روز دادخواست 
خود را با اخذ رسید به این اداره تسلیم نمایند و همچنین طبق ماده ۱۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از 
انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت باید گواهی دادگاه مشعر به جریان 
دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند، اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل 
شده باشد بلا اثر است، وطبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره ماده ۱۷ رفتار خواهد شد، جمعا 
بموجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب ۱۳۷۳/۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت موضوع ماده ۱۶ قانون ثبت 
می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست 
به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد، ضمنا طبق ماده ۵۶ آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید 
حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد، این آگهی در ۲ نوبت به فاصله ۳۰ روز چاپ و منتشر می 

شود.)م الف ۱۱۲۴۷۰۹(
تاریخ انتشار نوبت اول: روز چهارشنبه ۱۴00/۲/۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: روز شنبه ۱۴00/3/۱
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت اسناد و املاک جعفریه

بموجب ماده ۱۲ قانون ثبت اسناد و ماده ۵۹ اصلاحی آیین نامه مربوطه املاکی که در سه ماهه چهارم ۱۳۹۹ تقاضای ثبت آنها پذیرفته شده و شماره های که از 
قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده هر آنچه طبق آرای هیات نظارت و دستور اداری آگهی نوبتی آنها باید تجدید شود به شرح ذیل آگهی می گردد.

الف( املاکی که تقاضای ثبت آنها پذیرفته و شماره هایی که از قلم افتاده و در وقت مقرر آگهی نشده و مدت اعتراض آنها از تاریخ اولین نوبت این آگهی به مدت 
۹۰ روز می باشد.

ب( املاکی که آگهی نوبتی آنها اشتباهاً انتشار یافته وبه دستور اداری تجدید می گردد.
لذا به موجب ماده ۱۶ قانون ثبت اسناد و املاک چنانچه اشخاص نسبت به املاک ذکر شده در این آگهی واخواهی داشته باشند باید از تاریخ اولین نوبت انتشار 
این آگهی )ردیف الف( تا مدت ۹۰ روز و آنهایی که طبق آرای هیئت نظارت و دستور اداری تجدید آگهی شده )ردیف ب( به مدت ۳۰ روز دادخواست خود را با اخذ 
رسید به این اداره تسلیم نمایند همچنین طبق ماده ۱۷ قانون مذکور در صورتی که قبل از انتشار این آگهی دعوایی اقامه شده باشد طرف دعوی یا متقاضی ثبت 
باید گواهی دادگاه مشعر به جریان دعوی را ظرف مدت مرقوم تسلیم نمایند اعتراضات یا گواهی طرح دعوی که بعد از مدت مرقوم واصل شده باشد بلااثر است و 
طبق قسمت اخیر ماده ۱۶ قانون ثبت و تبصره ماده ۱۷ رفتار خواهد شد جمعا به موجب تبصره ۲ ماده واحده مصوب ۱۳۷۳/۰۲/۱۵ اعتراض به تقاضای ثبت 
موضوع ماده ۱۶ قانون ثبت می بایست توسط معترض ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض به این اداره با تقدیم دادخواست به مرجع ذیصلاح قضایی پذیرد. 
ضمنا طبق ماده ۵۶ آیین نامه قانون ثبت حقوق ارتفاقی در موقع تحدید حدود در صورت مجلس تحدیدی قید خواهد شد این آگهی نسبت به ردیف الف در ۲ نوبت 

به فاصله ۳۰ روز و نسبت به ردیف ب در یک نوبت چاپ و منتشر می شود. 
)م الف ۱3۸0۲(
تاریخ انتشار نوبت اول: چهارشنبه ۱۴00/0۲/0۱
تاریخ انتشار نوبت دوم: شنبه ۱۴00/03/0۱
عباس پور حسنی – رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی های نوبتی سه ماهه چهارم سال ۱399 اداره ثبت اسناد و املاک جعفریه لیست آگهی نوبتی سه ماهه چهارم سال ۱399 بخش دو ثبت قم
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مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا گفت: نمایندگان ایران در لیگ قهرمانان 
آسیا عملکرد بسیار خوبی داشتند و به نظر من هر چهار تیم شانس صعود از 

گروه خود را دارند.
»مسعود اقبالی« در گفت و گویی وضعیت چهار نماینده فوتبال کشورمان در 
لیگ قهرمانان آسیا ر تشریح و در مورد نقاط قوت و ضعف آن ها مطالبی عنوان 

کرد.
کارشناس فوتبال کشورمان در مورد وضعیت پرسپولیس بیان کرد: این تیم دو 
پیروزی داشته و هم اکنون در صدر است . در مجموع تیم پرسپولیس بد بازی 
نکرده اما در مقایسه با دیگر تیم های ایرانی، نظم تاکتیکی نداشته اما با گل 
کردن موقعیت های خود توانسته نتیجه بگیرد. به خصوص با حضور »شهریار 
مغانلو« در ترکیب که می تواند برای تیمش بسیار مفید باشد. از نظر من حامد 

لک تا اینجا بهترین بازیکن پرسپولیس است.
وی افزود: این تیم نشان داد که می تواند در ادامه راه نیز موفق باشد و بهتر 

شود. پرسپولیس بار دیگر ثابت کرد که یکی از تیم های خوب آسیاست. 
اقبالی در مورد وضعیت استقلال در لیگ قهرمانان آسیا گفت:  فکر می کنم 
که این تیم انسجام بهتری در دفاع و حمله از پرسپولیس داشته و با گل هایی 
دارند. »فرشید  را  تیمی  پیروزی مقابل هر  توانایی  زدند نشان دادند که  که 

اسماعیلی« از نظر من بهترین عملکرد را برای تیمش داشته است. 
مربی اسبق تیم فوتبال استقلال تهران اظهار داشت: استقلال بی تردید می 
تواند به عنوان تیم اول از گروه خود صعود کند. امیدوارم بازیکنان در ادامه راه 
هم با همین قدرت و تمرکز در میدان حاضر شوند تا بتوانند امتیاز های لازم را 

جمع کنند.
او در خصوص عملکرد تیم فولاد خوزستان تصریح کرد: این تیم در گروه بسیار 
سختی حضور دارد اما تا کنون با یک تساوی و یک برد نشان داده تیم بسیار 
خوبی است. فولاد را از نظر کار تیمی از دیگر تیم ها بهتر دیدم. آن ها انسجام 

خوبی در حمله و دفاع دارد. این تیم با النصر بازی دارد و به نظر من نماینده 
عربستان یکی از بهترین  تیم های این دوره از لیگ قهرمانان است. »لوسیانو 
پریرا« کاپیتان این تیم نقش خود را در حمله بسیار خوب ایفا می کند و تا ینجا 

بهترین بازیکن این تیم است.

مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا اضافه کرد: تراکتور نیز دو تساوی بدست 
آورده اما فوتبال خوب بازی می کند. در مجموع تیم های ایرانی در این دوره 
خوب بازی کردند و دلیل آن استعداد بیشتر نسبت به تیم های عربی و جوان تر 
بودن نماینده های ماست. تیم های عربی در این فصل به دلیل وجود کرونا 
نتوانستند بازیکن های بسیار با کیفیتی خریداری کنند و به همین دلیل از 
ظرفیت های سال گذشته خود استفاده کردند.  وی ادامه داد: ستاره های 
تیم های عربی بالای ۳۰ سال سن دارند و به نوعی سال های پایانی فوتبال خود 
را بازی می کنند. اگر ما می توانیم پیروزی های خوبی بدست آوریم ببیشتر به این 
دلیل است.  اقبالی در خصوص کیفیت  زمین های مسابقه در لیگ قهرمانان 
گفت: من در تیم های عربی سابقه حضور دارم و از نزدیک با زمین های آن ها 
آشنا هستم. زمین های تیم های عربی اصلا قابل مقایسه با زمین های ما نیست. 
زمین هند هم که من دیدم خوب بود. به طور قطع سختارها اگر درست باشد، 
کیفیت بازی نیز بالا می رود. تیمی مانند پرسپولیس دوست ندارد به زیر توپ 
بزند و همیشه می خواهد روی زمین بازی کند و کیفیت خوب زمین آن ها را در 
این امر کمک می کند. نه تنها پرسپولیس بلکه دیگر تیم های ایرانی نیز به همین 

شکل هستند. 
او در خصوص برگزاری متمرکز بازی های لیگ قهرمانان و تاثیر آن بر عملکرد 
تیم های ایرانی اظهار کرد: این مسابقات مانند جام جهانی برگزار می شود و هر 
تیم باید سه روز یکبار به مبدان رود. آنچه که مهم است، برخورد علمی تیم ها با 
این موضوع است. تیم های باید کار پرفشار نکنند و بیشتر به ریکاوری بپردازند. 
البته تیم های ایرانی و کادرفنی آن ها به خوبی این موضوع را می دانند و مسائل 

از این دست را رعایت می کنند. 
کارشناس فوتبال کشورمان گفت: فکر می کنم که هر چهار تیم می توانند 
به دور بعد صعود کنند. هر چند که استقلال و پرسپولیس در بعضی از دقایق 

مسابقه نوسان داشتند.   

اقبالی مدرس کنفدراسیون فوتبال آسیا: 

هر چهار نماینده ایران شانس صعود در لیگ قهرمانان را دارند رئیس هیئت تیر و کمان استان قم:

به جای حرف در عمل برنامه هایم را
 نشان می دهم

رئیس هیئت تیر و کمان استان قم با بیان اینکه سعی می کنم به جای حرف 
در عمل برنامه های خود را نشان دهم و همه امور را نیز با اصول و علم پیش ببرم، 
گفت: با انرژی بالا به این عرصه وارد شدم و هر زمان که انرژی ام کاهش یابد 

انصراف می دهم و کار را به دیگران واگذار می کنم.
هیئت  سرپرستی  قبول  زمان  اظهارداشت:  گویی  و  گفت  در  تلخابی  علی 
تیرکمان فقط یک نفر بیمه شده این رشته ورزشی وجود داشت؛ اما توانستیم با 

اعزام به مسابقات این جمعیت را به ۲۷ نفر برسانیم.
وی در تشریح برنامه های هیئت تیر کمان تصریح کرد: در سال اول تصمیم بر 
گسترش همگانی این ورزش داریم و در راستای تحقق این هدف نیز برای گروه 
های مختلف مانند دانشجویان، کارگران و...دوره های آموزش یک ماهه رایگان 
برگزار می کنیم و بعد افزایش تعداد ورزشکاران، برای افزایش انگیزه ورزشکاران در 

برهه های زمانی منظم مسابقاتی با جوایز نفیس برگزار می کنیم.
وی با بیان اینکه امیدواریم که همه افراد حداقل به مدت یک ماه آموزش های 
این رشته را به  صورت رایگان ببینند و لذت این ورزش را تجربه کنند، اظهارکرد: 
جذابیت این رشته به  اندازه ای است که اگر افراد کمان در دست بگیرند به راحتی 
آن را کنار نخواهند گذاشت و باتوجه به عدم محدودیت سنی برای فعالیت در این 
رشته، ورزشی مناسبی برای فعالیت  های خانوادگی مانند مادر یا پدر با فرزندان 

است.
تلخابی بابیان اینکه در نظر داریم کلاس های توجیهی برای فعالیت مجدد 
داوران و مربیان پیشکسوت استان قم برگزار کنیم، افزود: پس از برقراری شرایط 
مطلوب در هیئت تیرو کمان در نظر داریم که تیمی حرفه ای با حضور بازیکنان 
حرفه ای استان تشکیل بدهیم تا این بازیکنان از هیئت قم در لیگ شرکت کنند.

وی با اشاره به اینکه یکی از دغدغه های رئیس فدراسیون تیر و کمان فعالیت 
در بخش معلولین و جانبازان است، تاکید کرد: بیشترین مرکز هیئت و تیرو کمان 

استان قم نیز برای بخش بانوان و معلولین است.
رئیس هیئت تیر و کمان استان قم با بیان اینکه سعی می کنم به جای حرف 
در عمل برنامه های خود را نشان دهم و همه امور را نیز با اصول و علم پیش ببرم، 
تصریح کرد: با انرژی بالا به این عرصه وارد شدم و هر زمان که انرژی ام کاهش یابد 
انصراف می دهم و کار را به دیگران واگذار می کنم و امیدوارم دوستان نیز در این 

مسیر همکاری های لازم را انجام دهند.
اما  داریم؛  پیش  در  کار سختی  ابتدایی  ماه  اینکه در شش  به  اشاره  با  وی 
امیدواریم با تبلیغات مناسب و برگزاری جشنواره های متعدد به اهداف خود 
برسیم، اظهارکرد: همه تلاش خود را انجام می دهیم که این رشته به جایگاه 

اصلی خود برسد.
وی با اشاره به اینکه سالن مخصوص تیر وکمان واقع در میدان ۷۲ تن در 
مسافت ۱۸ متری است که بیشتر برای مسابقات نوجوانان استفاده می شود، 
بیان کرد: تبلیغاتی برای برگزاری دوره یک ماهه آموزش رایگان انجام دادیم و 
متقاضیان فراوانی نیز ثبت نام کردند؛ اما به دلیل موقعیت سالن نرجس تعداد 

شرکت کنندگان کم بود.
وی با بیان اینکه با رایزنی های انجام شده با مدیرکل ورزش و جوانان، قرار شده 
است که مکانی در مجموعه  تختی در اختیار تیر و کمان قرار بگیرد، اظهار کرد: با 
مذاکرات  صورت گرفته با مسئول تربیت بدنی حوزه علمیه نیز قرار شده که حوزه 

علمیه مکانی را در پردیسان در اختیار ورزش تیر و کمان قرار دهد.

بهتاش فریبا: 

آبی پوشان باید از ظرفیت شوت زنی خود 
استفاده کنند

پیشکسوت تیم فوتبال استقلال تهران گفت: آبی پوشان به خصوص »شیخ 
تعداد  و  کرده  بیشتری  دقت  باید  دروازه  چارچوب  به  شوت زنی  در  دیاباته« 

شوت های خود را افزایش دهند.
»بهتاش فریبا« افزود: اخراج بازیکن الشرطه باعث شد تا بازی از جریان و 
روند اصلی خود خارج شود و این موضوع با توجه به شرایط آب و هوایی و فشار 
مضاعفی که روی بازیکنان است، به نفع استقلال و مجیدی تمام شد. هر چند اگر 
در نیمه نخست موفق به گلزنی نمی شدیم کار سختی در ۴۵ دقیقه دوم داشتیم 
و شاید اتفاقات دیگری در این بازی رقم می خورد.  چرا که حریف با رفتن در لاک 

دفاعی، یک بازی بسته را به نمایش می گذاشت.
وی افزود: در ۲ بازی گذشته،  استقلال شاداب و دونده در زمین ظاهر شد و 
۲ پیروزی شیرین را هم در کارنامه خود ثبت کرد. زدن ۵ گل به الاهلی و ۳ گل به 
الشرطه عراق نشان داد در بازی هجومی موفق بودیم اما باید مراقب دیدارهای 
بعدی از جمله بازی با الدحیل باشیم چرا که هر بازی شرایط خود را دارد و نباید 
از حریفان غافل شد. اما یک مساله مهم در این میان وجود دارد و آن این است 
که بازیکنان استقلال از جمله دیاباته در شوت زنی به چارچوب دروازه باید دقت 
بیشتری کرده و تعداد شوت های خود را افزایش دهند. قائدی نشان داد می توانیم 
در شوت زنی به گل برسیم و زمانی که یک تیم این ظرفیت را دارد باید از آن بهره 
کافی را ببرد. پیشکسوت استقلال تصریح کرد: تیم حریف خیلی زود ۱۰ نفره 
شد و همین مساله باعث شد آن چنان که انتظار داشتیم بازیکنان الشرطه روی 
دروازه ما حملات سنگین نداشته باشند. الشرطه آن انتظاری که داشتیم برآورده 
نکرد و آن قدرت همیشگی فوتبال عراق را نتوانست نشان دهد. از سویی دیگر 
بازیکنان استقلال خیلی هوشمندانه بازی کردند و ۳ امتیاز دیگر را به حساب خود 

اندوختند و فعلا با ۶ امتیاز در صدر جدول قرار دارند.
پیشکسوت استقلال تاکید کرد: در میانه زمین بازیکنان خوبی داریم که به 
نوعی جنگ های میانه زمین را برای استقلال در می آورند و بازیکنانی داریم که 
در بازی سازی خوب عمل می کنند. در خط حمله نیز همین شرایط حاکم است 
و خوشبختانه استقلال این توانایی را دارد که از تمام نقاط زمین برای اجرای 
برنامه های فنی خود بهره ببرد. حرکت از جناحین هم از جمله همین برنامه هاست 

و امروز استقلال شادابی را می بینیم که حرف های بسیاری برای گفتن دارد.
استقلال ایران روز چهارشنبه )اول اردیبهشت( در سومین دیدار خود در لیگ 
قهرمانان آسیا از ساعت ۲۲:۱۵ به مصاف الدحیل قطر می رود. آبی پوشان هم 

اکنون با ۶ امتیاز صدرنشین گروه C هستند.

محمدمومنی: 

استقلال به وحدت تاکتیکی رسیده است
 پیشکسوت استقلال گفت: استقلال به یک وحدت تاکتیکی رسیده و می تواند 

در زمین مسابقه از کانال های عمقی و عرضی استفاده کند.
»محمد مومنی« اظهار داشت: استقلال در فاز تهاجمی با برنامه بود و برای 

رسیدن به دروازه حریف طرح و تاکتیک های مختلفی داشت.
وی افزود: استقلال به یک وحدت تاکتیکی رسیده و می تواند در زمین مسابقه 

از کانال های عمقی و عرضی استفاده کند.
پیشکسوت استقلال خاطرنشان کرد: اخراج بازیکن الشرطه در دقیقه ۱۰ به 
استقلال خیلی کمک کرد هر چند تاکتیک این تیم مقابل استقلال دفاع اتوبوسی 

بود.
مومنی تصریح کرد: گلی که شیخ دیاباته وارد دروازه الشرطه کرد حکایت از این 
داشت آبی پوشان در تمرینات بارها و بارها روی آن کار کرده اند، نکته ای که در 
استقلال کاملا محسوس است استمرار کارهای تاکتیکی برای رسیدن به گل 

است.
وی تاکید کرد: مهدی قایدی در گل سازی و گلزنی موفق عمل می کند، این 

بازیکن با عملکرد عالی که دارد باید در بهترین تیم های اروپایی بازی کند.
بازیکن اسبق استقلال در پایان گفت: استقلال گرچه بازی دشواری را مقابل 
الدحیل پیش رو دارد و این تیم نسبت به دو حریف دیگر قوی تر است اما شاگردان 
فرهاد مجیدی توان پیروزی مقابل آنها را دارند و می توانند با حداکثر امتیازات دور 

رفت را به پایان برسانند.

رییس کمیته ملی المپیک درباره پاداش این نهاد به مدال آوران توکیو گفت: پاداش 
پای سکو که از سوی کمیته ملی المپیک پرداخت می شود، مستقل از پاداش وزارت 

ورزش است.
با  مجازی  گوی  و  گفت  نخستین  در  شنبه  سه  روز  امیری  صالحی  »سیدرضا 
خبرنگاران در سال ۱۴۰۰ درباره رقم پاداش مدال آوران توکیو و واکنش »سیدمحمد 
موسوی« ملی پوش والیبال به آن اظهار داشت: والیبال در مسیر جهش قرار دارد و 
جزو هشت تیم برتر دنیاست و مدیریت والیبال با انتخاب سرمربی و کادر فنی مسیر 
بسیار روشنی در پیش گرفته است. تیم ملی والیبال در همه رده های سنی شایسته 
حمایت حداکثری هستند و برای موسوی بازیکن ارزشمند این تیم سوءتفاهم پیش 
آمده است. پاداش پای سکو مستقل از وزارت ورزش است. در مجموع ما قدردان 

تلاش های مجموعه بزرگ والیبال هستیم.
وی درباره حامیان کمیته المپیک برای بازی های المپیک توکیو اظهار داشت: 
در گذشته قراربود مزایده برگزار شود که در سال گذشته از بین سه حامی با یک 
حامی به نتیجه رسیدم اما با توجه به شرایط کرونا هیچ فضای مطمئنی برای آنها 
که آیا بازی برگزار می شود یا نه امکان قطعی شدن قرارداد با حامیان مالی وجود 
نداشت. برای المپیک توکیو حامی مالی نداریم. اما تلاش می کنیم در حوزه 
لباس از طریق حامی مالی تامین کنیم. منابع لازم در سال ۹۹ به طور کامل از 
سازمان برنامه و بودجه دریافت و امسال ۵۰ درصد اعتبارات را به فدراسیون ها 

تخصیص دادیم.

نخستین نشست ۱۴00 کمیته با کشتی 
گفت:  کشتی  فدراسیون  رییس  اظهارات  درباره  المپیک  ملی  کمیته  رییس 
فدراسیون کشتی و رییس آن باید همیشه حمایت شوند و همه نهادها باید کمک 
کنند و نکته دیگر اینکه آرامش باید در تیم ها باشد تا ورزشکاران با شرایط خوبی در 
توکیو حاضر شوند. هیچگونه مساله بین کمیته و فدراسیون وجود ندارد و اختلاف 
نظرات طبیعی و قابل حل است. صالحی امیری ادامه داد: این موضوع قابل بررسی 
است و مساله ایی نیست که آن را بزرگ کنیم. موضع رسمی ما این است دبیر قهرمان 
ملی ماست و باید مورد حمایت حداکثری قرار بگیرد و کشتی اولویت نخست ماست 
و رشته مدال آور در المپیک است. وی اضافه کرد: اولویت اول ما در این سال ها برا ی 
تخصیص بودجه و حتی خارج از سقف بودجه، کشتی بوده و هست. هفته آینده با 

سجادی به فدراسیون کشتی می رویم.
رییس کمیته ملی المپیک درباره دیافت کمک مالی دبیر از مجلس گفت: مجلس 
جدولی را برای ۱۰ فدراسیون برای کمک مالی معادل ۶۵ میلیارد تعریف کرده است. 
اما از نظر اولویت بندی از دیدگاه ما ایراد به آن وارد است و کشتی جزو اولویت نخست، 
وزنه برداری، تکواندو، کاراته، دوومیدانی، تیراندازی و شمشیربازی در اولویت های 
بعدی قرار دارند. اما ایراد جدولی نبود بلکه اولویت گذاری است، توزیع منابع فاقد 
منطق کارشناسی است. بهتر بود مجلس، فهرست اولویت را از ما می گرفتند و اینکه 
از مجموعه ۵۲ فدراسیون تنها ۱۰ فدراسیون دیده شده و مابقی دیده نشده کار 

شایسته ای نبود. اما کمک به فدراسیون ها از سوی مجلس قابل تقدیر است.

خارج از کاروان کسی واکسیناسیون نشد
صالحی امیری درباره عدم شفاف سازی در واکسیناسیون ورزشکاران المپیکی،  
گفت: مسئولیت این کار بر عهده فدراسیون پزشکی ورزشی است و سرپرست کاروان 
ایران در المپیک،  تنها فهرست ورزشکاران و افراد اعزامی به المپیک توکیو را اعلام 
کرد و هیچ مورد خارج از لیستی وجود نداشته و اینکه خارج از لیست کسی واکسن 

زده باشد را اطلاعی نداریم و این را تکذیب می کنم.
پرداخت حقوق ورزشکاران کسب سهمیه قبل از اعزام به توکیو

رییس کمیته ملی المپیک درباره انتشار اسامی ورزشکاران المپیکی گفت: منعی 
برای انتشار نداریم و این موضوع باید در ستاد عالی بازی ها برای انتشار عمومی 
مطرح شود.  با توجه به حمایت حداکثری دولت، دغدغه ای برای تامین منابع مالی 
نخواهیم داشت. وی درباه کمک هزینه ورزشکارانی که سهیمه المپیک گرفته اند،  
گفت: تاکنون ۶۰ میلیون تومان به ورزشکارانی که سهمیه گرفته اند،  پرداخت شده 
است  و ۶ ماه دیگر معادل  ۳۰ میلیون تومان به هر ورزشکار که سهمیه المپیک 
گرفته،  پرداخت می شود. در مجموع هر ورزشکاری که سهمیه کسب کرده ۹۰ 
میلیون تومان حقوق دریافت خواهد کرد. مرحله سوم و ۶ ماهه آخر در بهار امسال 
پرداخت می شود. تا قبل از اعزام ورزشکاران به المپیک توکیو تمام ورزشکارانی که 
سهمیه کسب کردند کمک هزینه را دریافت خواهند کرد. وی درباره اینکه آیا تا قبل از 
المپیک پول دیگری به فدراسیون ها پرداخت می شود، گفت: قابل پیش بینی نیست 

و بستگی به تخصیص از سوی سازمان برنامه و بودجه دارد.

صالحی امیری: کُشتی و رییس آن باید همیشه حمایت شوند؛

 پاداش پای سکو مستقل از وزارت ورزش است

آگهی مزایده اموال غیر منقول )نوبت اول(
در پرونده کلاسه فوق ملک توقیف شده با مشخصات ذیل الذکر متعلق به آقای فتح اله شجری خاوه فرزند، غلامعلی که 
توسط کارشناسان دادگستری و امور ثبتی و کشاورزی مورد بررسی و ارزیابی شده است در روز پنجشنبه ۱۴۰۰/۰۲/۱۶ 
ساعت ۹ الی ۱۰ در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی بخش کهک دفتر اجرای 

احکام مدنی از طریق مزایده حضوری به فروش می رسد.
۱-موقعیت ملک: قم-بخش کهک-روستا خاوه-اراضی گزکه-یک قطعه باغ

۲-مشخصات ثبتی: ششدانگ از پلاک ۵ فرعی از ۲۲۷ اصلی موسوم به خاوه، )مستثنیات پلاک ۵ فرعی از ۲۲۷ اصلی 
موسوم به گزکه میباشد.(

۳-مشخصات عرصه و اعیان و فنی ملک: این باغ دارای دیوارکشی قدیمی و بعنوان باغ قدیمی بوده است و دارای ۳ 
حد شمالی به دیوار گلی به زمین اقای عباس جاندانه خریداری از آقای محمد قربانی و حد شرقی ملک به جوی عمومی 
و مرز اراضی ملی و حد جنوبی و حد غربی آن به رودخانه گزگه که کل زمین بصورت مثلثی شکل میباشد و حدود معینی 
دارد. مشخصات دقیقتر و جامع تر و کاملتر طبق نظریه کارشناسان دادگستری در امور ثبتی و کشاورزی به همراه کروکی 

و نقشه ترسیمی پونده میباشد
۴-ارزش کل ملک: با عنایت به نظریه کارشناس امور ثبتی و نقشه ترسیم شده ایشان، وضعیت دسترسی، موقعیت ملک 
و... صرفنظر از اصالت مدارک، دیون و تعهدات احتمالی و موانع ثبتی و قانونی، قیمت عادله دو هزار و سیصد و هفتاد و 
دو متر مربع مستثنیات پلاک مورد تایید منابع طبیعی از پلاک ۵ فرعی از ۲۲۷ اصلی بخش ۵ قم به ازای هر متر مربع 
۱/۵۰۰/۰۰۰ )یک میلیون و پانصد هزار ریال( جمعا به مبلغ ۳/۵۵۸/۰۰۰/۰۰۰ )سه میلیارد و پانصد و پنجاه و هشت 

میلیون ریال( ارزیابی میگردد.
لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک 
موردنظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. ضمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقداً اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه 

دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. )م الف ۱۳۸۶۲(
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک-مهدی برزگر

---------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول) نوبت اول(

در پرونده کلاسه فوق املاک ذیل )منزل و مغازه( با مشخصات ذیل الذکر متعلق به ورثه مرحوم آقای عبداله آقا عبداللهی 
که توسط کارشناس رسمی دادگستری قم ارزیابی شده است در روز چهارشنبه مورخ ۱۴۰۰/۰۲/۱۵ ساعت ۹ الی ۱۰ 
در دادگاه عمومی بخش کهک به آدرس استان قم بخش کهک دادگاه عمومی کهک دفتر اجرای احکام از طریق مزایده 

حضوری به فروش می رسد:
۱-یک باب منزل مسکونی واقع در شهر کهک بلوار حضرت ابولفضل کوچه کج کلاه-کدپستی ۳۷۳۵۱۱۴۳۴۶ به متراژ 
عرصه ۲۱۰ مترمربع و بصورت دو کله با نمای سیمان سفید و در یک طبقه همکف به متراژ اعیانی ۱۳۰ متر مربع که سازه 
ان دیوار باربر با مصالح بنایی و سقف اهنی با طاق ضربی میباشد و کف ساختمان موزاییک و بدنه تا ارتفاع ۱/۲۰ سرامیک 

و الباقی گچ کاری و دارای یک سالن پذیرایی و دو اتاق خواب، آشپزخانه حمام و سرویس بهداشتی میباشد.
ارزش کل ملک: منزل مسکونی فوق با موقعیت ملک، ابعاد زمین، دو کله بودن منزل، مترا و عرصه و اعیان، کمیت 
و کیفیت ساختمان، انشعابات، و بدون بدهی به بانکها وموسسات مالی ارزیابی ملک فوق )منزل مسکونی( به مبلغ 

۹/۲۵۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل نهصد و بیست و پنج میلیون تومان برآورد میگردد.
۲-یک باب مغازه به متراژ حدودا ۶۰ مترمربع و در دو دهانه با نمای اجرگریی و درب کرکره ایی که این داخل آن یک 
بالکن میباشد و مغازه در حد سفت کاری است که سازه ان دیوار باربر با مصالح بنایی و سقف آن با طاق ضربی میباشد. 
با توجه به موقعیت ملک، در صورت دارا بودن مجوزات تجاری، مترا عرصه و اعیان مغازه، کمیت و کیفیت ساختمان، 
انشعابات ارزیابی ملک )مغازه( به مبلغ ۴/۲۰۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال معادل چهارصد و بیست میلیون تومان برآورد میگردد.

لذا افرادی که قصد بازدید از ملک توقیف شده را دارند می توانند پنج روز مانده به مزایده با هماهنگی این اجرا از ملک 
مورد نظر بازدید و در صورت تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند. قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع و به شخصی که 
بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهد واگذار می گردد. ضمناً ده درصد از مبلغ پیشنهادی نقدا اخذ و مابقی نیز ظرف یک ماه 

دریافت می گردد. این آگهی یک نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گردد. )م الف ۱۳۸۶۳(
قاضی شعبه اجرای احکام مدنی بخش کهک-مهدی برزگر

---------------------------------------------------
آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه(

آگهی مزایده سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی ۲۱۰/۱/۴ اصلی )چهار فرعی از یک فرعی از دویست و ده اصلی( 
بخش دو قم موضوع پرونده کلاسه ۱۳۹۸۰۴۰۳۰۰۱۱۰۰۳۹۸۷

بموجب پرونده اجرائی کلاسه ۹۸۰۴۲۸۰ له: خانم هاله اویسی علیه: آقای ناصر طبیبی سه دانگ مشاع از ششدانگ 
پلاک ثبتی ۲۱۰/۱/۴ اصلی )چهار فرعی از یک فرعی از دویست و ده اصلی( بخش دو قم واقع در قم خیابان هفت 
تیر کوچه شماره ۵ دست راست ساختمان هستی بخش پلاک شهرداری ۱۶ طبقه دوم روی پیلوت واحد سمت راست 

اسانسور متعلق به آقای ناصر طبیبی بازداشت گردیده است و از طریق مزایده بفروش می رسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک ثبتی به شماره ۴ فرعی از ۲۱۰ اصلی مفروز و مجزا شده از ۱ فرعی از اصلی مذکور 

قطعه ۳ واقع در بخش ۰۲ ناحیه ۰۰ حوزه ثبت ملک اداره دو قم استان قم به مساحت ۴۶/۰۷ مترمربع:
به حدود: شمالا، بطولهای ۵/۳۴ متر و ۱/۶۰ متر پنجره و دیواریست به فضای شارع

شرقا: اول بطول ۳/۹۸ متر دیوار مشترک با قطعه ۴ تفکیکی دوم که جنوبی است بطول ۱/۶۰ متر سوم بطول ۳/۳۵ 
متر درب و دیواریست به سرویس پله

جنوبا: بطول ۵/۳۰ متر دیوار به دیوار پلاک ۱۹۹ فرعی
غربا: اول بطول ۶/۲۸ متر دیوار به دیوار پلاک ۲۰۹ اصلی دوم بطول ۱/۲۰ متر دیواریست به فضای شارع مذکور

مشخصات مالکین:
مالکیت اقای ناصر طبیبی، فرزند فتح اله شماره شناسنامه ۱۴۲ تاریخ تولد: ۱۳۴۷/۰۲/۰۶ صادره از قم دارای شماره 
ملی ۰۳۸۴۵۱۳۹۷۲ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم: 
تمامی سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان، موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۸۲۵۸۲۱ سری ج سال 

۹۱ که در صفحه ۲۳۰ دفتر املاک جلد ۶۲۳ ذیل شماره ۱۰۹۴۵۹ ثبت گردیده است.
مالکیت خانم هاله / اویسی، فرزند رضا شماره شناسنامه ۲۰۱ تاریخ تولد ۱۳۵۲/۰۳/۳۰ صادره از قم دارای شماره 
ملی ۰۳۸۴۵۵۴۱۸۰ با جز سهم ۳ از کل سهم ۶ بعنوان مالک سه دانگ مشاع از شش دانگ عرصه و اعیان متن سهم: 
تمامی سه دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان، موضوع سند مالکیت اصلی بشماره چاپی ۸۲۵۸۲۰ سری ج سال 

۹۱ که درصفحه ۲۳۳ دفتر املاک جلد ۶۲۳ ذیل شماره ۱۰۹۴۶۰ ثبت گردیده است.
محدودیت:

مورخ    ۱۳۹۹۰۵۸۳۰۰۱۱۰۰۰۰۵۲ شماره  دستور  بموجب  طبیبی  ناصر  مالکیت  دائم  بازداشت  مورد  یک 
۱۳۹۹/۰۱/۲۵ صادره از اداره اجرای اسناد رسمی قم به مبلغ ۲۱۰۰۰۰۰۰۰۰ به نفع اداره اجرای اسناد رسمی قم 

بازداشت می باشد.
حقوق ارتفاقی: طبق قانون تملک آپارتمانها و آئین نامه  اجرایی آن

بیمه: ندارد
مشخصات ملک: بر روی عرصه ملک بنایی به صورت چهار طبقه روی پیلوت و هر طبقه شامل دو واحد دارای کاربری 
سایر واحدها در حال استفاده بصورت دفترکار و دارای آسانسور است. واحد مورد بازدید موضوع پرونده در طبقه دوم روی 
پیلوت واحد سمت راست آسانسور میباشد. سازه بنا اسکلت فلزی چیدمان فضای داخلی شامل سالن پذیرایی شومینه 
دار و آشپزخانه اوپن با کابینت فلزی زمینی و دیواری و یک اتاق خواب و نیز سرویس بهداشتی دوشدار و فاقد فضای حمام 
مجزا است پوشش کف سرامیک و بدنه فضاهای آبریز کاشی و بدنه پذیرایی و اتاق خواب کاغذ دیواری و سقف سفیدکاری 
گچ و پوشش نمای ساختمان سنگ می باشد. در زمان بازدید مطابق اظهارات ساکنین ملک و شواهد موجود در ید 

خوانده پرونده می باشد.
کارشناس رسمی دادگستری با توجه به مراتب فوق و جمیع جهات موثر در امر کارشناسی در صورت صحت اعتبار 
مستنات ابرازی و عدم منع قانونی در نقل وانتقال رسمی پلاک مورد نظر – نداشتن معارض وبدون در نظر گرفتن دیون 
احتمالی و نداشتن بدهی به شهرداری و سایر نهادها ارزش ششدانگ ملک مزبور جمعا به مبلغ ۳/۲۷۰/۹۷۰/۰۰۰ ریال 
معادل سه میلیارد و دویست و هفتاد میلیون و نهصد و هفتاد هزار ریال( و ارزش سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی 
جهت برگزاری مزایده به مبلغ ۱/۶۳۵/۴۸۵/۰۰۰ ریال )یک میلیارد و ششصد و سی و پنج میلیون وچهارصد و هشتاد 

و پنج ریال( ارزیابی شده است.
مزایده سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی مذکور متعلق به آقای ناصر طبیبی از ساعت ۹ صبح الی ۱۲ ظهر روز 
شنبه ۱۴۰۰/۲/۱۸ در اداره اجرای اسناد رسمی قم واقع در خیابان ساحلی ) لواسانی( نبش کوچه ۷ – طبقه فوقانی 

اداره ثبت اسناد و املاک بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده سه دانگ مشاع از ششدانگ پلاک ثبتی مذکور از مبلغ پایه ۱/۶۳۵/۴۸۵/۰۰۰ ریال )یک میلیارد و ششصد و سی 
و پنج میلیون و چهارصد و هشتاد و پنج ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. شرکت در مزایده منوط 
IR  ۹۸۰۱۰۰۰۰۴۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب سپرده ثبت به شماره شبا 
با شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه 
مزایده الزامی است و برنده مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ برگزاری مزایده به 
حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به 
حساب سپرده ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز خواهد شد ودر این صورت 
عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده تجدید می گردد. حق الحراج مازاد بر مبلغ ارزیابی به عهده برنده مزایده 
خواهد بود در ضمن بدهی های ملک اعم از مالیات و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن 
معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده خواهد بود. و در صورت وجود مبلغ مازاد بر طلب بستانکار، وفق ماده ۱۲۵ 
آئین نامه اجرای مفاد اسناد رسمی قابل پرداخت به خریدار خواهد بود و همچنین چنانچه بستانکار برنده مزایده باشد وفق 
ماده ۱۲۵ آئین نامه اجرا اقدام میگردد در صورت توافق بر واریز غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس 
توافق کتبی اقدام خواهد شد و چنانچه روز مزایده مصادف با تعطیل رسمی غیرمترقبه گردد، مزایده روز اداری بعداز 
تعطیل در همان محل و ساعت انجام می شود و حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد. ضمنا تنظیم 
سند انتقال اجرائی منوط به مفاصا حساب دارائی و شهرداری و عنداللزوم مراجع ذیصلاح دیگر میباشد. )م الف ۱۳۸۶۴(

تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: ۱۴۰۰/۰۲/۰۱
قوه قضائیه-سازمان ثبت اسناد و املاک کشور-اداره اجرای اسناد رسمی قم
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شورای وحدت و ائتلاف؛ اختلافاتی که آشکار می شوند؛

شواهد و شایعات شروط نامزدی 
در اردوگاه اصولگرایان

 گستره گمانه زنی ها درباره نامزدی رییس قوه قضائیه از شواهد متقن حضور 
تا دلایل کافی عدم حضور است و نامزدهای بالقوه و بالفعل بسیاری در اردوگاه 

اصولگرایان منتظر قطعی شدن این گمانه زنی ها هستند.
شورای وحدت اصولگرایان فعالیت انتخاباتی خود را با ارسال نامه به ۱۰ نامزد 
تا ۲۱  نامزدها  قطعی  نام  ثبت  زمان  تا  ائتلاف  شورای  اما  کرده  آغاز  موردنظر 
اردیبهشت ماه صبوری خواهد کرد. در کنار این تفاوت های حرکتی، شورای وحدت 
از اینکه شورای ائتلاف در مسیر تجمیع نیروهای انقلابی گام برنمی دارد، گلایه مند 
است. منوچهر متکی سخنگوی این شورا معتقد است: یکی شدن شورای وحدت و 
شورای ائتلاف، نیازمند دو اراده است؛ نخست اراده سیاسی و دیگری اراده عملی. 
ما اقدام عملی جدی برای همگرایی را از سوی شورای ائتلاف را شاهد نبودیم.« به 
نظر می رسد تنها عامل به وجود آورنده این اراده نامزدی حجت الاسلام »ابراهیم 
رییسی« رییس قوه قضائیه باشد. صبوری تا زمان ثبت نام و نامه نگاری با نامزدهای 
بالقوه و رسمی انتخابات ریاست جمهوری، دو تاکتیک متفاوت شورای ائتلاف 
نیروهای انقلاب و شورای وحدت اصولگرایان است. »غلامعلی حدادعادل« رییس 
شانا ۲۲ فروردین ماه در نشست شورای مرکزی درباره تازه ترین تصمیم  ائتلاف؛ 
گفته است: »ضمن بررسی دقیق و هوشمندانه عرصه سیاسی و اجتماعی کشور 
و اخبار فعالیت های چهره های در معرض کاندیداتوری صبر می کنیم تا تکلیف 
ثبت نام ها مشخص شود و طبق سازوکاری مشخص با معیارهای منطقی تصمیم 
خواهیم گرفت.«. این صبوری درحالی است که »منوچهر متکی«  سخنگوی 
شورای وحدت اصولگرایان شامگاه شنبه در گفت وگویی تلویزیونی ۱۰ نامزد اصلی 
شورای وحدت را معرفی کرد. محمد باقر قالیباف، ابراهیم رییسی، محسن رضایی، 
سعید جلیلی، حسین دهقان، علی نیکزاد، حسین قاضی زاده هاشمی، عزت الله 
ضرغامی، سعید محمد و رستم قاسمی نام هایی هستند که متکی از آن ها به عنوان 
گزینه های این سازوکار نام برد. بر اساس اعلام سخنگوی شورای وحدت، آیت الله 
»محمدعلی موحدی کرمانی« رییس جامعه روحانیت مبارز به این ۱۰ نامزد اصولگرا 
نامه نوشته و از نامزدهای انتخابات خواسته تا رئوس برنامه ها و افراد اصلی تیم خود 
را به شورای وحدت معرفی کنند تا در کارگروه این شورا مورد بررسی قرار گیرند. 
پس از این نامه و به فاصله دو روز  متکی از امکان ارسال نامه های بیشتر به دیگر 
فعالان اصولگرا سخن گفته است.   با اعلام این دو تصمیم متفاوت به نظر می رسد 
امیدها برای حل اختلافات شورای ائتلاف و شورای وحدت کمتر شده است حتی 
اگر متکی اعلام کند که با شورای ائتلاف و پایداری در مقوله انتخابات اشتراکات 
زیادی داریم یا »عبدالحسین روح الامینی« رییس کمیته احزاب شورای ائتلاف هم 
تصریح کند که این شورا به دنبال همگرایی و همصدایی در جریان انقلاب است. 
در برابر این اظهارنظرها »اسدالله بادامچیان« دبیرکل حزب موتلفه و از اعضای 
شورای وحدت اصولگرایان تصریح کرده است: » در این دوره با نظر روحانیت قرار 
شد با آنها تجمیع شویم اما آنها نپذیرفتند و به دلیل آنکه محور ما عدم اختلاف بود به  
رغم تلاش برخی برای ایجاد اختلاف.« حدادعادل هم خطای راهبردی برخی در 
جریان انقلابی را ساده بودن رقابت و پیش فرض تلقی کردن پیروزی دانسته است. 
شورای ائتلاف خود را پیشکسوت سازوکارهای انتخاباتی اصولگرایان می داند و 
معتقد است با همین سیاق می توان در انتخابات ریاست جمهوری سیزدهم هم 
مانند انتخابات مجلس یازدهم، پیروز شد. عمده انتقادات نهان و آشکار شانا به 
وحدت، پیرامون محورهایی چون نگاه پدرسالارانه شورای وحدت و اعضای سنتی 
آن است و بعد هم حمایت از برخی اصولگرایان معتدل که شانا چندان دل خوشی 
از آن ها ندارد. در برابر این انتقادات اعضای شورای وحدت، سازوکار رسیدن به 
نامزد انتخاباتی را نه تنها پدرسالارانه نمی دانند بلکه آن را عین دموکراسی تفسیر 
می کنند. با اعلام ۱۰ نامزد مورد نظر خود و غیبت نام هایی چون »علی لاریجانی« 
نشان دادند که علیرغم حضور جامعه مهندسین و چهره های نزدیک به لاریجانی 
در این شورا، در پی اعتدالیون اصولگرا نیستند و فهرست اعلامی هم از قالیباف 
نواصولگرا تا محسن رضایی و از رستم قاسمی وزیر احمدی نژاد، تا سعید محمد 
فرمانده سپاه را دربر می گیرد و نشان می دهد که اصولگرایان حاضر در شورای 

وحدت چندان در پی طرحی تازه در سپهر تصمیم گیری های انتخاباتی نیستند.
امیدواری ها به نامزدی رییس قوه قضائیه

اختلاف نظر در اردوگاه اصولگرایان آشکارتر از آن است که با هشتگ هایی »چون 
ما یکی هستیم« آن ها را پنهان کند؛ اینکه در پی چنین اختلاف نظرهایی کدام 
اکسیر شفابخش می تواند وحدت را به اردوی اصولگرایان بیاورد، علامت سوال 
است. در پاسخ به این پرسش برخی حضور حجت الاسلام »ابراهیم رییسی« را برای 
جریان اصولگرا نجات بخش یا به تعبیر متکی تسهیل گر می دانند و این در حالی 
است که تاکنون موضع روشنی از سوی وی درباره نامزدی در انتخابات اعلام نشده 
و حتی نامه ارسال شده شورای وحدت به وی دستکم تاکنون از سوی رییس قوه 
قضائیه بی جواب مانده و این بی جوابی و ابهام از سوی گروه های مختلف اصولگرا 
با تعابیر مختلفی تفسیر می شود. برخی چون متکی این سکوت را مطلوب دانسته، 
از وجود شواهد قوی مبنی بر نامزدی رییس قوه قضائیه سخن گفته و امیدوار به 
نامزدی حجت الاسلام رییسی در انتخابات هستند. برخی هم مانند »محمدجواد 
داوطلب  رییسی  که  پیش بینی می کند  اصولگرای مجلس  نماینده  عسکری« 
کاندیداتوری انتخابات خواهد شد و نامزدهای جریان انقلابی به نفع ایشان کنار 
خواهند کشید.« این ابهام اما از سوی شماری دیگر از چهره های اصولگرا تعبیر 
به عدم تمایل رییس قوه قضائیه به نامزدی می شود. در این زمینه سعید محمد از 
کاندیداهای انتخابات آتی تصریح کرده است: »ابتدا خدمت آقای رییسی رفتم تا 
برنامه را با ایشان تنظیم کنم. ایشان گفتند که به انتخابات ورود نمی کنند. حتی 
قبل از آنکه از قرارگاه خارج شوم دوباره از ایشان پرسیدم و گفتند که قصد ورود 
به انتخابات را ندارند.« »حمیدرضا ترقی« عضو شورای مرکزی حزب موتلفه هم 
معتقد است فعلا آقای رییسی پیگیر امور قوه قضاییه است و کسانی که دنبال 
این هستند که ایشان در انتخابات نام نویسی کند، باید تلاش کنند و ایشان را قانع 
کنند که حاضر شود. به نظر می رسد نام های متنوع حاضر در فهرست اصولگرایی 
در انتظار تصمیم حجت الاسلام رییسی هستند؛ موضوعی که »سیدحسین 
نقوی حسینی« به آن اشاره کرده و گفته است: »تمامی گزینه ها در جریان اصولگرا 
منتظر حجت الاسلام  سید ابراهیم رییسی هستند تا ببینند موضع انتخاباتی او چه 

چیزی است.«
شرط و شروط انتخاباتی رییس قوه مقننه؟

این روزها نام رییس قوه مقننه هم مانند رییس قوه قضائیه برای تصدی ریاست قوه 
مجریه در رسانه ها و گعده های سیاسی حقیقی و مجازی شنیده و خوانده می شود.
گرچه خبرهای مربوط به کاندیداتوری »محمدباقر قالیباف« هم در حد گمانه زنی 
است اما اشتیاق همفکران وی برای حضور رییس قوه مقننه در انتخابات غیرقابل 
انکار است. در تازه ترین گمانه زنی های انتخاباتی و رسانه ای، روزهای گذشته خبر 
نامزدی مشروط قالیباف در انتخابات واکنش هایی را برانگیخت. روز دوشنبه روزنامه 
سازندگی از اعلام سه شرط قالیباف به اصولگرایان به منظور نامزدی در انتخابات 
خبر داد. بر اساس گزارش تایید نشده این روزنامه، قالیباف از اصولگرایان خواسته 
است که حجت الاسلام رییسی در انتخابات به عنوان نامزد حاضر نشود، رسما 
اعلام شود پرونده فساد معاونش در دوران مدیریت شهرداری به مربوط به او نیست 
و رییس کنونی مجلس بتواند در انتخابات هیات رئیسه مجلس،کاندیدا شود.این 
شروط تاکنون از سوی قالیباف یا نزدیکان وی تکذیب نشده اما »مهدی چمران« 
نایب رییس شورای ائتلاف نیروهای انقلاب ادعای روزنامه سازندگی مبنی بر 
شروط سه گانه قالیباف برای کاندیداتوری در انتخابات ریاست جمهوری را تکذیب 
کرده است.   در کنار این ادعای روزنامه سازندگی روزهای گذشته خبرهای شنیده 
و تایید نشده دیگری هم درباره نامه جمعی از سیاسیون اصولگرا به رهبر انقلاب 
منتشر شد. نامه ای که امضاکنندگان آن معتقد بودند بهترین فرد برای نامزدی از 
جبهه اصولگرا در این برهه »محمد باقر قالیباف« است و با توجه مشارکت پایین در 
انتخابات می تواند این بار رییس جمهور شود و نیاز به حضور حجت الاسلام رییسی 
نیست. این نامه پس از انتشار تکذیب شد اما در خوشبینانه ترین تفسیر درباره 
فعالیت های کمپین های مختلف اصولگرا می توان گفت که بسیاری از آن ها منتظر 
تعیین تکلیف کاندیداتوری حجت الاسلام رییسی هستند تا نامزد مورد نظر خود را 
به صورت علنی اعلام کنند. به نظر می رسد در صورت عدم اعلام نامزدی احتمالی 
رییس قوه قضائیه هر جریانی از اصولگرایان نامزد مورد نظر خود را معرفی کنند و 

کار دشوار رسیدن به اصلح مقبول آغاز شود.

 سخنگوی دولت با بیان اینکه حاضر به دادن امتیازی خارج از چارچوب برجام 
نیستیم، گفت: به لحاظ فنی امکان رفع تحریم های ناقض برجام و احیای کامل 

این توافق در مدت زمان کوتاه وجود دارد.
علی ربیعی روز سه شنبه در نشست خبری خود که به صورت  آنلاین برگزار 
شد، با اشاره به روز تاسیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی است و روز ارتش 
جمهوری اسلامی در روزهای اخیر اظهار کرد:ارتش جمهوری اسلامی ایران و 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی در ۴۰ سال اخیر به عنوان دو بال حفظ تمامیت 

ارضی ایران عزیز کارنامه درخشانی از خود به جا گذاشته اند.
وی اضافه کرد: قهرمانان ملی ما از هر دو نهاد فداکار، از شهید صیاد شیرازی 
تا شهید قاسم سلیمانی، امروز مورد احترام ملت قرار دادند، نهاد و آموزه ای از 

رشادت و از خودگذشتگی برای همه ی ایرانیان هستند.
ربیعی ادامه داد: ویژگی مهم این دو بزرگوار به عنوان دو سمبل ایثار همانند 
خیل عظیم شهدای ما، برخاستن از طبقات محروم جامعه، بودن در کنار مردم، 
دلسوزی برای مردم، پیشگامی و در خط مقدم بودن برای فداکاری، در همه 

مراحل زندگی پربرکتشان بوده است.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری اضافه کرد: در دوران بی بدیل 
تاریخ انقلاب اسلامی ایران در نزاع بین ظلم و قیام غیرمسلحانه مردم در بهمن 
ماه ۱۳۵۷، ارتش در کنار و در آغوش مردم قرار گرفت و در فاصله اندکی بعد 
از پیروزی انقلاب، این بار مردم بودند که به نیروهای مسلح ما پیوستند و سپاه 

پاسداران انقلاب اسلامی را تشکیل دادند.
نیروی مسلح مردمی  این دو  و  نهاد  این دو  اینکه  بیان  با  سخنگوی دولت 
دوشادوش هم تا به امروز حافظ منافع حیاتی و تمامیت ارضی ما بوده اند،  این 

روز را از سوی دولت به همه سربازان میهن و پاسداران وطن تبریک گفت.
حاضر به دادن امتیازی خارج از چارچوب برجام نیستیم

ربیعی در پاسخ به سوالی درباره مذاکرات وین مبنی بر اینکه  آیا درباره بحث 
نگارش متن توافق شده است و آیا جمهوری اسلامی امیدوار به برداشتن تحریم 
در زمان کوتاه است، گفت: به لحاظ فنی امکان رفع کلیه تحریم های ناقض 
برجام و از طرف دیگر احیای کامل این توافق در مدت زمان کوتاه وجود دارد و 

امیدواریم با مذاکرات سازنده ای به این نتیجه مطلوب دست یابیم.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری افزود:در توافق عجله ای برای 
از  خارج  امتیاری  هیچ  سپردن  به  حاضر  و  نداریم  خود  بدیهی  حق  احقاق 

چارچوب برجام نیستیم.
سخنگوی دولت خاطرنشان کرد: بر خلاف برخی ادعاها هم دولت آمریکا در 
مدت کوتاه می تواند به تعهدات برجام که نقض کرد، برگردد، هم ما به سرعت 
می توانیم راستی آزمایی کنیم و توان راستی آزمایی در زمان اندک را داریم و به 

سرعت هم به تعهدات خود بازخواهیم گشت.
وی درباره آخرین وضعیت مذاکرات  وین و چگونگی رفع تحریم ها و اجرای 
تعهدات گفت: دکتر عراقچی در هفدهم فروردین در مصاحبه ای اعلام کرد که 
»ما علاقه ای به احیای برجام از طریق طرح گام به گام نداریم« و سیاست قطعی 

ابلاغ شده از سوی رهبری سرمشق مذاکراتی ماست.
دولت در راه احیای برجام هیچ انگیزه انتخاباتی جز رفع تحریم ها ندارد

ربیعی افزود: در حال حاضر دو کارگروه تشکیل شده که این کارگروه ها سرگرم 
بررسی و ارائه لیست اقداماتی هستند که طرفین برای انجام کامل تعهدات خود 

باید انجام بدهند و مذاکرات با ۱+۴ بطور فشرده در همین زمینه ادامه دارد.  
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تاکید کرد: دولت در راه احیای 
برجام هیچ انگیزه انتخاباتی جز رفع تحریم ها و مشاهده اثر مثبت آن بر زندگی 
مردم که می تواند پیش درآمدی برای مشارکت حداکثری در انتخابات و تحقق 

خواست مقام معظم رهبری باشد، ندارد.
وی گفت: کسانی که غیر از این زاویه، شائبه  انگیزه انتخاباتی دولت در مذاکرات 

احیای برجام را به میان می کشند، همان هایی هستند که سال هاست در انتظار 
نابودی برجام و به بهای مشقت زندگی مردم کوشیده اند که از این نمد، کلاهی 
سیاسی نصیب خود کنند و حالا که مذاکرات احیای برجام آغاز شده، قیاس به 
خود می گیرند و تصور می کنند که لابد دولت هم باید مثل آنها نیت سیاسی و 

انتخاباتی از این مذاکرات داشته باشد.  
سخنگوی دولت اضافه کرد: از نظر دولت، مسئله احیای برجام یک مسئله 
ملی است و نباید ابزار انتخاباتی قرار بگیرد. دولت برخلاف عده ای، هیچ وقت از 
جیب مردم و منافع ملی برای منافع جناحی و انتخاباتی هزینه نکرده و نخواهد 

کرد.
اختلافات داخلی باعث شد نتوانیم از برجام استفاده کنیم

ربیعی در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا سرنوشت برجام عبرتی هم برای 
دولت داشت، گفت: برجام نه تنها برای ما بلکه برای تاریخ ایران و همه جهانیان 
هم عبرت آموزی زیادی دارد. از اتفاقات مهمی که در کشور می افتد همه باید 

عبرت بگیریم.
 دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری تصریح کرد: برجام باعث تقویت 
اعتماد به نفس ملی و اعتقاد به توانایی داخلی در احقاق حقوق مردم و مشخص 
شدن این واقعیت شد که هم می توان احقاق حقوق از جامعه جهانی کرد و هم 

حق خود را برای برخورداری از فعالیت های هسته ای صلح آمیز داشت.
 وی اضافه کرد: سرنوشت برجام به ما یاد داد که هرچند در امنیت زدایی ایران 
موفق شدیم و افق از امکانات تازه به رویمان گشوده شد اما بخاطر اختلافات 

داخلی نتوانستیم چنان که شایسته بود از آن استفاده کنیم.
سخنگوی دولت در ادامه اظهار کرد: برجام به تنهایی برای بهبود چشمگیر 
خارجی،  بزرگ  مانع  یک  کردن  رفع  وجود  با  چون  نبود  کافی  ملی  اقتصاد 
نارسایی های دیگر از جمله در نظام مالی و بانکی و مقررات دست و پاگیر و مهمتر 
از اینها اختلاف های سیاسی که مانع از شکل گیری اجماع ملی حول برنامه 

توسعه کشور بود، سد راه بهره مندی از شرایط مطلوب شد.  
تصور نمی کردیم یک جناح سیاسی رقابتی سالم را تا مرز عداوتی 

مسموم پیش ببرد
ربیعی در عین حال گفت: البته ما در دولت هیچ وقت برای احقاق حقوق ملت 
از هیچ طعنه، فشار، ترور حیثیتی داخلی و ترور فیزیکی خارجی ترسی نداشته و 
نداریم، اما بیشتر از قبل به این باور رسیدیم که برای گرفتن حق مردم نباید تسلیم 
فشارها و طعنه ها شد و نباید به خاطر فشارهای مختلف سیاسی از تلاش برای 
بازگردان حقوق ملت دست کشید. وی با تاکید براینکه برجام درس های زیادی 
به ما یاد داد، مهمترین عبرتی که از سرنوشت برجام گرفتیم را این موضوع عنوان 
کرد که تصور نمی کردیم یک جناح خاص، رقابتی سالم را تا مرز عداوتی مسموم 

پیش ببرد و گاهی همصدا با بدخواهان ایران کند.
 دستیار ارتباطات اجتماعی دولت اضافه کرد: اینها یک روز دولت را متهم 
به نابودکردن دستاوردهای هسته ای، یک روز متهم به عدم توجه به توانمندی 
داخلی و یک روز هم متهم به وادادگی کردند و علیه کسانی که در راه دفاع از 
منافع ملی و آسایش مردم، در حال مصاف دیپلماتیک با قدرت های جهانی 

بودند، تهمت و قلم زدند.
سخنگوی دولت افزود: حتی زمانی که دولت زورگو و قانون شکن ترامپ از 
برجام خارج شد و سخت ترین تحریم های تاریخ را علیه ملت ما وضع کرد، این 
افراد دست از تخریب و افترا علیه دولت در خط مقدم آن جنگ اقتصادی دست 

برنداشتند.  
ربیعی گفت: در دولت، هم باید تولید و اقتصاد را پیش می بردیم  و خوشبختانه 
سال ۹۹ را با رشد ۲ درصد تمام کردیم؛ هم باید مراقب روان جامعه می بودیم و 
در عین حال،  با عقب راندن تحریم ها، حق جامعه مردم ایران را از نظام ظالمانه 
جهان می ستاندیم. در این شرایط،   باید منتظر هجمه های داخلی هم می بودیم.

وی اضافه کرد: با وجود این، دولت هیچ گاه از آنچه که به آن اعتقاد داشته، 
عقب ننشسته و تا آخرین لحظه که مسئولیت داریم، در عقب راندن تحریم، رفع 
آثار و تبعات آن بر معیشت مردم، پیش  بردن تولید ملی و توسعه زیرساخت ها و 
همچنین حفظ جان مردم با خرید و تولید واکسن کرونا، اهتمام ویژه خواهیم 
داشت. این مشی و تعهد دولت به مرم است و تا روز آخر به آن وفادار خواهد ماند.

تحت فشار قرار دادن دولت برای نخریدن واکسن خارجی نادرست 
است

سخنگوی دولت درباره آخرین وضعیت تولید واکسن ایرانی، دفاع و حفاظت از 
جان شهروندان را اصلی بنیادین برای دولت دانست و گفت: اینکه گفته می شود 
تا واکسن خارجی  شرکت های تولید واکسن دولت را تحت فشار گذاشتند 
خریداری نکند امری کاملا نادرست است. هیچ شرکت تولید کننده واکسن 
داخلی دولت را تحت فشار قرار نداده و اگر چنین هم بود دولت هرگز تبعیت 

نمی کرد.
وی افزود: مجموعه دولت، ستاد ملی کرونا و شخص رییس جمهوری از ابتدا به 
خرید واکسن خارجی آن هم بطور انبوه معتقد بود. از زمانی که هنوز ستاد ملی 
تشکیل نشده بود و از جلسه سی ام بهمن ۹۸ که در همه جلسات حضور داشتم، 

تاکنون دغدغه این بود آیا واکسنی برای این ویروس وجود دارد یا نه.  
ربیعی اظهار داشت:  ما جزو اولین کشورهایی بودیم که برای خرید واکسن از 
کواکس، ثبت نام کردیم، منابع ارزی اش هم تهیه شد اما در مرحله انتقال پول، 
بخاطر محدودیت ها و تحریم های بانکی، با مشکل مواجه شدیم و نوبت مان را 
از دست دادیم وگرنه امروز ۱۶ میلیون دوز واکسن از طریق کواکس وارد کشور 

شده بود.
وی افزود: البته با رایرنی های فراوان و تلاش وزارت خارجه مان، این مشکل 
بالاخره رفع شد و تحویل واکسن ها آغاز شده است و به زودی همه آن واکسن ها 

وارد می شود.
سه شرکت خصوصی مجوز دریافت واکسن خارجی دریافت کردند 

دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با اشاره به اهمیت خرید واکسن 
برای دولت و دستور رییس جمهوری برای استفاده از همه ظرفیت های ملی 
برای واردکردن واکسن، تصریح کرد: ضمن آنکه بخشی از وزارت خارجه، به طور 
مشخص در راستای دیپلماسی سلامت فعال شده است، اعلام شد که بخش 

خصوصی هم می تواند با ارز نیمایی واکسن وارد کند.
وی یادآورشد: امروز هم برخی در بخش خصوصی موفق شده اند و اقدامات 
خوبی انجام شده است. در همین زمینه طبق اعلام مدیرکل امور دارو و مواد 
تحت کنترل سازمان غذا و دارو تا کنون سه شرکت از بخش خصوصی مجوز 
واردات واکسن کرونا را از سازمان غذا و دارو دریافت کردند و قرار شده واکسن 

وارد کنند.
سخنگوی دولت ادامه داد: علاوه بر این بخشی از پولهای مان در عراق به 
خرید واکسن اختصاص یافته و انتظار داریم دولت عراق اهتمام بیشتری برای 
انتقال بقیه پول ایران داشته باشد. امیدواریم که بهانه مجوز اُفک هم برداشته 
شده باشد. این روزها سفرای ما در کشورهای روسیه، هند، سوئیس، چین و کره 

جنوبی فعال هستند.
 واردات واکسن را معطل تولید داخل نکردیم

ربیعی گفت: ما در این زمینه با نابرابری مضاعف روبرو بوده ایم؛ یکی نابرابری 
جهانی در توزیع واکسن میان کشورها و دیگری نابرابری ناشی از تحریم ها. با این 

حال مطمئنم تلاش های انجام شده، به زودی به ثمر می نشیند.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری ادامه داد: علاوه بر آن، سفیرمان 
در روسیه خبر داده قرارداد خرید ۶۰ میلیون دوز واکسن اسپوتنیک_وی نهایی 
شده و  از خرداد وارد کشور می شود.  تولید واکسن مشترک با کوبا هم شروع شده 

و به زودی فاز سوم آزمایش انجام می شود.
وی افزود: البته از آنجا که دولت معنا و ماهیت تحریم را به خوبی می داند و به 
مشکلات و تبعات آن واقف است، تولید واکسن داخلی را هم مورد اهتمام جدی 
قرار داده است و خبرهای خوبی هم در این  خصوص منتشر شده و ما لحظه ای 

واردات واکسن را معطل تولید داخلی نکردیم.
سخنگوی دولت درباره برنامه دولت برای واردات صحیح واکسن کرونا گفت: 
وقتی به بخش خصوصی اعلام کردیم که برای وارد کردن واکسن کرونا اقدام 
کنند، این یک استراتژی درست بود. واکسن هم مثل سایر کالاهای دیگر باید به 
لحاظ کیفیت و سلامت توسط یک مرجع دولتی مورد تایید قرار بگیرد. معاونت 
غذا و داروی وزارت بهداشت هم مرجع تعیین کننده استاندارد واکسن وارد شده 
است. ربیعی در پاسخ به سوالی درباره اختلاف نظر رییس جمهوری و وزیر 
بهداشت در زمینه کرونا گفت:جنس ویروس کرونا و این بیماری، آنچنان پیچیده 
است که به طور طبیعی در مسیر مبارزه با آن، نظرهای علمی و اجرایی متفاوتی 
مطرح می شود. با توجه به اینکه کرونا، بعد بهداشتی و سلامت است در آنجا 
دیدگاه های مختلف مطرح می شود. برای همین یک مشکل کلان و در سطح 
ملی است، و ابعاد اجتماعی آن هنوز از عمق جامعه بیرون نیامده و مورد بحث و 

بررسی قرار نگرفته است.
وی افزود: دولت ستادی برای کنترل و مقابله با کرونا تعریف و تعیین کرد تا همه 
تصمیمات نهایی در  آن ستاد اتخاذ شود و با توجه به نظر رهبری  فرمانده این 

ستاد رییس جمهوری است.
دستیار ارتباطات اجتماعی رییس جمهوری با اشاره به نشست اخیر خود 
با دکتر نمکی داشتم و بیش از  با وزیر بهداشت گفت: هفته قبل نشستی 
یک ساعت هم طول کشید برای همین می توانم به شما بگویم که بسیاری از 

خوانش ها از آن صحبت ها نادرست است.

 سخنگوی دولت: 

امکان احیای توافق برجام به لحاظ فنی در کوتاه مدت وجود دارد

یک فعال سیاسی اصولگرا با تشریح برخی از مهمترین 
وظایف کاندیداها برای افزایش مشارکت مردم در انتخابات 
یاس  آیه  نباید  کاندیداها  کرد:  تاکید  جمهوری،  ریاست 
حل  برای  برنامه هایشان  و  طرح ها  ارائه  با  باید  بخوانند؛ 
مشکلات کشور، به مردم امید دهند و از تخریب یکدیگر 

بپرهیزند.
حسن غفوری فرد فعال سیاسی اصولگرا و عضو جبهه 
فعالان  و  احزاب  نقش  درباره  رهبری  و  امام  خط  پیروان 
به  انتخابات  در  مردم  حداکثری  مشارکت  در  سیاسی 
اوج  نقطه  و  احزاب  نقش  مهم ترین  گفت:  ایرناپلاس 
فعالیتشان، انتخابات است. احزاب برای ورود به انتخابات 
در  آنها حضور  اصلی  تشکیل می یابند. وظیفه  و قدرت، 
انتخابات است و باید بتوانند علاوه بر حمایت از کاندیدای 
منتخب خود، مردم را برای حضور در انتخابات تهییج کنند.

وی افزود: مشکل ما این است که احزاب جامع نداریم و 
بیشتر آنها صنفی، محلی و بومی هستند؛ به غیر از حزب 
موتلفه اسلامی که در بیشتر شهرهای کشور دفتر دارد، بقیه 
فقط در دوره تبلیغات انتخاباتی فعال می شوند. بنابراین 
مردم نمی توانند به آنها اعتماد کنند. با این وجود احزاب باید 
از کاندیدای انتخابات ریاست جمهوری بخواهند برنامه های 
خود را ارائه دهند. همچنین از مردم و  نخبگان بخواهند 
مشکلاتشان را مطرح و برنامه و طرح برای حل آن ارائه کنند.

سرمایه اجتماعی، پررنگ تر از اسلحه
مشارکت  اهمیت  درباره  اصولگرا  سیاسی  فعال  این 
نقش  گفت:  اخیر،  دوره  انتخابات  در  مردم  حداکثری 
دولت ها به پشتوانه مردمی است؛ در جوامع امروزی، افکار 

به  پررنگ تری نسبت  و سرمایه اجتماعی، نقش  عمومی 
اسلحه دارد. بنابراین مشارکت مردم بعنوان یک پشتوانه از 
کاندیدای انتخابات خواهد بود. مانند اینکه در دوران دفاع 
مقدس، امکانات عراق خیلی بیشتر بود اما به دلیل سرمایه 
اجتماعی، توانستیم موفق شویم. در جنگ آمریکا و ویتنام 

نیز چنین شرایطی وجود داشت.
»به طور معمول، قدرت انقلاب و هسته اصلی آن مردم 
اثر  پیکر حاج قاسم سلیمانی که  مانند تشییع  هستند؛ 
جهانی داشت، بنابراین حضور مردم در انتخابات مهم است. 

علاوه بر این، برخی می خواهند بگویند مردم خسته شدند 
اما حضور مردم می تواند این تئوری ها را باطل کند.«
حل مشکلات در گروی شایسته سالاری

او درباره نقش کاندیداها در این زمینه، تاکید کرد: افراد 
و کاندیداها نباید به تخریب یکدیگر بپردازند. مانند آنچه 
به جای تخریب  باید  آنها  افتاد.  اتفاق  در سال های پیش 
یکدیگر، به تشریح خود و برنامه هایشان بپردازند. باید مردم 
را امیدوار کنند. باید به مردم امید دهند که رئیس جمهوری، 
دومین شخص مملکت است و با طرح ها و ایده ها می تواند 

مشکلات را حل کنند. فکر می کنم که اگر شایسته سالاری 
وجود داشته باشد، مشکلات حل می شود. اگر ملت وارد 

)انتخابات(شود، مشکلات حل می شود.
غفوری فرد با تاکید بر اینکه شرایط بسیار سخت کرونا در 
سردی فضای انتخابات نقش زیادی داشته است، افزود: 
کشور درواقع تعطیل است. وقتی مردم در خانه هستند، 
امکان حضور وجود ندارد و برای همین انتخابات جذابیت 
ندارد و خود برگزاری انتخابات سخت است. چند انتخابات 

در راه است و شرایط برگزاری هم سخت.
نقش شورای نگهبان در مشارکت حداکثری

در مشارکت  نگهبان  نقش شورای  درباره  وی همچنین 
مردم در انتخابات نیز گفت: به نظرم تأکید بر اینکه شورای 
نگهبان باعث کاهش حضور مردم در انتخابات می شود کم 
لطفی است. به طور نمونه در انتخابات مجلس یازدهم برای 
هر صندلی، ۱۰۰ نفر کاندیدا بودند، چطور می شود گفت که 

رد صلاحیت گسترده اتفاق افتاده است.
این فعال سیاسی ادامه داد: اتفاقا نقش شورای نگهبان 
بسیار مهم است. اینکه در انتخابات شورای شهر کاهلی هایی 
رخ داد و چندین رئیس شورای شهر و شهردار و اعضای شورا 

بازداشت شدند، خود سبب می شود مردم مایوس شوند.
انتخابات  در  مردم  حضور  درباره  همچنین  غفکری فرد 
گفت: آیه یاس نمی خوانم و امیدوار هستم. رهبری هم 
احتمالا در دو هفته آخر سخنرانی خواهند کرد و مردم را 
برای حضور تهییج می کنند. امیدوارم مردم شرایط داخلی و 
خارجی را لحاظ کنند و در انتخابات مشارکت خوبی داشته 

باشند.

حسن غفوری فرد:

کاندیداهای انتخاباتی آیه یاس نخوانند؛ یکدیگر را تخریب نکنند
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  حمله انتحاری کرونایی رو ببینید!
قاضی زاده هاشمی:رقیب من در انتخابات رضاخان است!

قاضی زاده هاشمی نایب رییس مجلس و داوطلب انتخابات ریاست جمهوری با بیان اینکه رقیبش 
در انتخابات رضاخان است، افزود: »آموزش وپرورش، کنکور، بانک و سازمان برنامه و بودجه همگی 
رضاخانی هستند. آمده ام نهاد ۱۰۰ساله رضاخانی را به هم بریزم«.او خود را وابسته به جبهه پایداری و 
هیچ حزبی نمی داند و نسبتش را با لاریجانی، قالیباف و رئیسی تکذیب می کند، ولی در عین حال خود 
را یک نیروی انقلابی می داند و حاضر است برنامه خود را در اختیار سایر کاندیدا های جبهه انقلاب هم 
قرار دهد.قاضی زاده هاشمی دولت ۴ ساله خود را »دولت اعتماد« نامگذاری کرده و گم شده امروز کشور 
را سرمایه اجتماعی می داند. او راهبرد بلندمدت خود را در »دولت مردم« برنامه ریزی کرده و نظام فکری 

که طبق آن حرکت می کند را »فصل پروانگی« نامیده است.

توصیه سخنگوی وزارت بهداشت به مردم
 سخنگوی وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی گفت: با توجه به فرارسیدن ماه مبارک رمضان 
و شیوع ویروس کرونا در موج چهارم، از هموطنان عزیز کشور خواهشمندیم از هرگونه برگزاری مراسم 
افطاری در این ایام به طور جدی پرهیز کنند.سیما سادات لاری افزود: افراد مبتلا به فشار خون بالا، 
بیماری های قلبی، سرطان و دیابت که بیشتر در معرض ابتلا به کووید ۱۹ هستند، در مورد روزه داری 
با پزشک خود مشورت کنند.وی ادامه داد: با توجه به طولانی بودن مدت زمان روزه داری، حذف وعده 

غذایی سحر، باعث ضعف سیستم ایمنی بدن شده و احتمال ابتلا به کووید ۱۹ را افزایش خواهد داد.

آخرین وضعیت آیت الله مکارم شیرازی 
رئیس دفتر آیت الله مکارم شیرازی گفت: بعد از عمل جراحی کوچک، حال عمومی حضرت آیت 
الله مکارم خوب است.علی دولتمند رئیس دفتر آیت الله مکارم شیرازی با اشاره به وضعیت جسمی 
آیت الله مکارم شیرازی گفت: حضرت آیت الله مکارم عمل جراحی کوچک انجام دادند که بعد از آن، 
حال عمومی ایشان بسیار خوب است و هر روز رو به بهبودی است و احتمال دارد در یکی دو روز آینده به 
بخش عمومی منتقل می شوند.وی، از همه کسانی که برای سلامتی این مرجع تقلید دعا کردند تشکر 
و قدردانی نمود.آیت الله مکارم شیرازی هفته پیش دچار عارضه جسمی شده و در یکی از بیمارستان 

های تهران بستری شد.

بازداشت رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت اشتهارد
سپاه امام حسن مجتبی)ع( البرز از دستگیری رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت شهرستان 
اشتهارد خبر داد.سپاه امام حسن مجتبی)ع( البرز اعلام کرد: سازمان اطلاعات سپاه امام حسن 
مجتبی علیه السلام البرز در راستای برخورد با مفاسد اقتصادی روز دوشنبه - ۳۰ فروردین-  رییس اداره 
صمت شهرستان اشتهارد را به اتهامات مالی دستگیر نمود.این فرد به اتهام فساد مالی و اخلال در نظام 
اقتصادی کشور توسط پاسداران گمنام امام زمان )عج( در اطلاعات سپاه استان دستگیر شد.براساس 

این اعلام، دستگیری این افراد با هماهنگی و همکاری دستگاه قضایی صورت گرفته است.

سعید آقاخانی و نویسنده »نون خ« به کرونا مبتلا شدند
سعید آقاخانی نویسنده، بازیگر و کارگردان سینما و تلویزیون که نوروز امسال سری سوم سریال کمدی 
»نون. خ« را روی آنتن شبکه یک داشت، از اواخر هفته گذشته مبتلا به بیماری کرونا شده است. او این 
روزها به دلیل مراحل اولیه درگیری با ویروس کرونا و عوارض ابتدایی ناشی از آن، با توصیه پزشک در 

منزل قرنطینه شده و مشغول مصرف داروهای تجویز شده است.
این در حالی است که امیر وفایی نویسنده سریال نون. خ نیز مبتلا به این ویروس شده و به دلیل شدت 

بیشتر بیماری، در بیمارستان مسیح دانشوری بستری است.

تاج زاده کاندیدا انتخابات 14۰۰ می شود
الیاس حضرتی، دبیرکل حزب اعتمادملی در توئیتی اعلام کرد که احتمال کاندیدا شدن مصطفی 
تاج زاده در انتخابات ریاست جمهوری جدی تر شده است.مصطفی تاجزاده، درباره اخبار منتشر شده 
پیرامون حضورش در انتخابات ریاست جمهوری پیش رو، اظهار داشت: در این زمینه در حال مشورت و 
رایزنی با دوستان هستم و بعد از تصمیم گیری نهایی به یاری حق آن را اعلام خواهم کرد.وی درباره زمان 

اعلام آن نیز تصریح کرد: به زودی انشاالله.

رستم قاسمی: به نفع کسی کنار نمی روم
رستم قاسمی داوطلب نامزدی انتخابات ریاست جمهوری ۱۴۰۰ گفت: هنوز اعلام کاندیداتوری 
نکرده ام، ولی اگر قرار باشد اعلام کاندیداتوری کنم به نفع کسی کنار نمی روم. قاسمی ادامه داد: یک 
برنامه دارم که حدود ۴۰ تا ۵۰ میلیون نفر که شرایط سختی دارند از این شرایط عبور می کنند. برنامه 

اصلی من تغییر ریل گذاری کشور است. برخی از زمینه ها در کشور اصلا قابل اصلاح نیست. 

قیمت واکسن کرونای وارداتی اعلام شد
ناصر ریاحی رئیس کمیسیون اقتصاد سلامت اتاق بازرگانی گفت: با دریافت مجوز رسمی از وزارت 
بهداشت، ۳ شرکت خصوصی تاکنون برای واردات واکسن کرونا مجوز گرفته اند. هزینه هر کدام از این 

واکسن ها که به کمک بخش خصوصی وارد می شود، بین ۲۰۰ تا ۲۵۰ هزار تومان است.

بازپرس شعبه ۱۵ دادسرای عمومی و انقلاب قم  خبرداد:

سرباز کلاهبردار در دام قانون
بازپرس شعبه ۱۵ دادسرای عمومی و انقلاب قم  با بیان اینکه سرباز ۴۰ ساله ای که اقدام به کلاهبرداری از 

خانواده ی دیگر سربازان میکرده دستگیر و روند رسیدگی به اتهامات وی آغاز شده است.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما؛ مرکزقم، موسوی گفت: این سرباز فراری با حضور در محله های مختلف 
اسم و مشخصات سربازان محل را از همسایه ها می پرسیده و همسایه ها که عمدتا گمان می کردند تحقیقات 

پیش از ازدواج است همه اطلاعات را تمام و کمال در اختیار وی قرار می دادند.
بازپرس پرونده اینطور ادامه داد: متهم در فرصت مناسب به منزل سرباز مراجعه میکرده و با داشتن اطلاعات 
کامل و کافی از سرباز، خود را همخدمتی وی معرفی میکرده و با این شگرد به خانه مردم راه پیدا میکرده است.
موسوی به برخی از اتهامات این فرد اشاره کرد و گفت: وی با وارد شدن به منزل مسکونی افراد عمدتا دست 

به سرقت میزده و در طول زمستان گذشته دست کم از ده منزل به همین شیوه سرقت کرده است.
وی با بیان اینکه احتمالا مالباخته های بیشتری در این پرونده وجود داشته باشند خاطر نشان کرد: اگر از فرد 
یا خانواده ای به همین صورت سرقت شده، می تواند به شعبه ۱۵ دادسرای عمومی و انقلاب مراجعه و نسبت 

به استیفای حقوق خود اقدام کند.

اداره کل بازرسی استان قم اعلام کرد: 

توقیف کالای قاچاق به ارزش 8۵ میلیارد تومان 
 اداره کل بازرسی استان قم اعلام کرد: در بازرسی از عملکرد اداره کل گمرکات استان، از قاچاق ۸۵۰ 
دستگاه گازپرکن خانگی و همچنین سایر تجهیزات صنعتی به ارزش بیش از ۸۵ میلیارد تومان جلوگیری و 

این کالاها توقیف شد.
به گزارش دریافتی سه شنبه ایرنا، براساس اعلام بازرسی کل استان قم، هیات بازرسی ضمن بررسی نحوه 
رسیدگی به پرونده های قاچاق در اداره کل گمرکات استان به این نتیجه می رسد که در موارد متعددی برخلاف 
قوانین و مقررات به  رغم آن که بین مشخصات کالاهای مکشوفه به ظن قاچاق با اسناد گمرکی ارایه شده از 
سوی صاحب کالا، مغایرت های قابل توجهی وجود داشته است، ولی واحد قضایی و حقوقی گمرکات استان 
قم در پاسخ به استعلام اداره کل تعزیرات استان اعلام انطباق کامل نموده و کالای کشف شده که اساسا قاچاق 
هست را به صاحب آن تحویل می دهد. براساس این گزارش، اداره کل بازرسی استان قم ضمن هماهنگی با 
دادستان قم و اقدام به هنگام، همه کالاهای موضوع پرونده را شناسایی و توقیف می کند. هم اکنون رسیدگی 

به این پرونده در حال انجام سیر تشریفات قانونی خود است.
 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم  خبرداد:

وخامت حال ۱۰۲ بیمار کرونایی در قم
 رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: ۵۴۷ نفر مشکوک به کرونا در بیمارستان های قم بستری هستند که 

حال ۱۰۲ نفر از آن ها وخیم است.
به گزارش  دانشگاه علوم پزشکی قم محمدرضا قدیر با اشاره به پذیرش ۱۳۱ نفر در ۲۴ ساعت گذشته در 
اورژانس مراکز درمانی قم با تشخیص احتمالی و مشکوک به کرونا گفت: ۹۶ نفر از این افراد در بخش های 
درمانی بیمارستان های قم بستری شده اند. رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه ۹۰ نفر از کسانی 
که در روزهای گذشته بستری بودند مرخص شده اند، افزود: در حال حاضر ۵۴۷ نفر مشکوک به کرونا در 
بیمارستان های قم بستری هستند که حال ۱۰۲ نفر از آن ها وخیم است. وی ادامه داد: متأسفانه در ۲۴ 
ساعت گذشته، ۱۵ بیمار از بیماران کرونایی جان خود را از دست داده اند. قدیر تعداد تست های گرفته شده 

کرونا را ۱۸۶۹ مورد عنوان کرد و گفت: نتیجه ۵۱۹ تست در استان، مثبت بوده است.

مدیرکل اداره تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم هشدارداد؛

گول سودجویان کم کردن مبلغ و 
تخفیف عوارض خودرو را نخورید

مدیرکل اداره تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم گفت: میزان عوارض 
خودرو به نرخ یک در هزار قیمت فروش کارخانه برای خودروهای داخلی و 
وارداتی محاسبه  برای خودروهای  ورودی  و حقوق  ارزش گمرکی  یا مجموع 

می شود.
محمد وحیدنیا با اشاره به اهمیت پرداخت عوارض خودرو، اظهار داشت:   
طبق  بند “ب “ماده ۴۶ و ۴۷  قانون مالیات بر ارزش افزوده، مالکان خودروهای 
سواری و وانت دوکابین اعم از تولید داخل یا وارداتی مکلفند عوارض سالیانه 

خودروهای متعلق به خود را پرداخت کنند.
مدیرکل اداره تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم چگونگی محاسبه این 
عوارض را موردتوجه قرار داد و ابراز کرد: طبق موضوع بند “ب” ماده  ۴۳ ، 
این  قانون به نرخ یک در هزار قیمت فروش کارخانه برای خودروهای داخلی 
و یا مجموع ارزش گمرکی و حقوق ورودی برای خودروهای وارداتی محاسبه 

می شود.
وحیدنیا خاطرنشان کرد: مبالغ عوارض خودرو بر اساس قیمتهای مندرج 
در جداولی که توسط سازمان امور مالیاتی کشور اعلام می گردد، به حساب 
شهرداری باید محل واریز شود که در این راستا مالکین خودرو در هنگام انتقال 

سند و یا تعویض پلاک باید مفاصا حساب عوارض خودرو خود را ارائه دهند.
وی با تأکید بر اینکه طبق این بند قانونی عدم پرداخت این عوارض در موعد 
مقرر مشمول ۲ درصد جریمه ماهیانه می شود، تصریح کرد: از شهروندان تقاضا 
می شود جهت جلوگیری از شمول این جریمه عوارض خود را به صورت سالیانه 

پرداخت نمایند.
مدیرکل اداره تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به پیش بینی مراکز 
مختلف برای سهولت دسترسی مردم برای پرداخت عوارض خودرو عنوان کرد: 
تمهیداتی جهت سهولت در پرداخت اندیشیده شده که دفاتر پیشخوان دولت، 
دفاتر اسناد رسمی و شهرداری مرکزی این کار را انجام می دهد و شهروندان 

می توانند از این سه طریق عوارض خود را پرداخت کنند.
وحیدنیا یادآور شد: نکته حائز اهمیت دیگری که شهروندان باید به آن توجه 
کنند آنکه برخی افراد با طرح این ادعا که جرائم آن ها قابل بخشودگی بوده و یا 
می توانند عوارض خود را در شهرهای دیگر با مبلغ پایینتر پرداخت نمایند، که در 
این خصوص به شهروندان توصیه می شود به ادعاهای این افراد توجه نکنند چرا 
قصد این افراد صرفاً سودجویی است و  کسانی که به این افراد مراجعه می کنند، 

مطمئن باشند دچار ضرر و زیان خواهند شد. 

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم :

مقابله با کرونا هیچگاه در شهرداری  
تعطیل نشده است

کلیه  گفت:  قم  شهرداری  بحران  مدیریت  و  غیرعامل  پدافند  مرکز  مدیر 
حوزه های خدمات رسان شهرداری قم از ابتدای شیوع ویروس کرونا بر اساس 
مصوبات ملی و استانی ستاد مقابله با کرونا فعال بوده و هیچگاه مبارزه با این 

ویروس منحوس تعطیل نشده است.
علی اکبر رحیمی با اشاره به آمادگی شهرداری قم در زمینه مقابله با ویروس 
کرونا، اظهار داشت: کلیه حوزه های خدمات رسان شهرداری قم از ابتدای شیوع 
ویروس کرونا بر اساس مصوبات ملی و استانی ستاد مقابله با کرونا فعال بوده و 

هیچگاه مبارزه با این ویروس منحوس تعطیل نشده است.
مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم به حضور مرکز 
هماهنگ کننده  به عنوان  استان  کرونای  با  مقابله  ستاد  در  بحران  مدیریت 
در  فعالیت های شهرداری  افزود گزارش  و  اشاره کرد  قم  مجموعه شهرداری 
چارچوب مصوبات ستاد ملی و استانی به صورت مستمر و هفتگی توسط این 
مرکز از کلیه حوزه های فنی، اداری و خدماتی در معاونت ها، سازمان ها و مناطق 

جمع آوری و به ستاد استانی ارسال می شود.
پروتکل های  رعایت  در  شهروندان  کلیه  همراهی  لزوم  بر  تأکید  با  رحیمی 
بهداشتی تا بهبود وضعیت شهر قم، تصریح کرد: متناسب با شرایط، اقدامات 

مجموعه شهرداری نیز در مقابله با این ویروس تغییر می کند.
وی خاطرنشان کرد: در حوزه اطلاع رسانی پوشش مناسبی در سطح شهر 
انجام شده و با توجه به شرایط قرمز پیام های هشدار و اطلاع رسانی به صورت 
روزانه و مستمر از بلندگوهای چندمنظوره اذان گو، خودروهای آتش نشانی و 
خودروهای پیشگیری و رفع تخلفات شهری به اطلاع عموم شهروندان می رسد.

مدیر مرکز پدافند غیرعامل و مدیریت بحران شهرداری قم خدمات غیرحضوری 
شهری از طریق سامانه قم یار، ضدعفونی مستمر پارک ها، بوستان ها و معابر، 
ضدعفونی شبکه حمل ونقل عمومی را ازجمله مهم ترین اقدامات توسعه داده 

شده شهرداری قم در این زمینه دانست. 

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم :

پارکینگ های موتورسیکلت در هسته 
مرکزی شهر افزایش می یابد

سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم گفت: ایجاد پارکینگ های 
موتورسیکلت در هسته مرکزی شهر با هدف ساماندهی و نظم بخشی انجام 

می شود.
قاسم طالبی با اشاره به اهمیت ایجاد و افزایش پارکینگ های ویژه موتورسیکلت 
راستای  در  طرح  این  داشت:  اظهار  شهر،  پرتردد  نقاط  و  مرکزی  هسته  در 

نظم بخشی و ساماندهی به وضعیت پارک موتورسیکلت ها انجام می گردد.
سرپرست سازمان حمل ونقل و ترافیک شهرداری قم با بیان اینکه در طرح 
ایجاد پارکینگ های جدید، توجه به وضعیت نامطلوب قرارگیری موتورسیکلت ها 
بخصوص در ورودی اماکن زیارتی، تجاری، آموزشی، میادین و معابر اصلی 
مدنظر است، افزود: در این خصوص مستندسازی های خوبی صورت گرفته 
و در کمیته های تخصصی و فنی، محل های موردنظر بررسی و در خصوص 
تردد شهروندان و خودروهای عبوری تصمیم گیری  و روان سازی  ساماندهی 
می گردد. طالبی با اشاره به افزایش ایمنی و کاهش آسیب به وسایل، تصریح 
کرد: باتوجه به گزارش های پلیس و همچنین شکایت های مالکین موتورسیکلت 
در خصوص سرقت و همچنین آسیب رسیدن به وسایل نقلیه آن ها، در این طرح 
شاهد کاهش این قبیل آمار بوده ایم. وی ادامه داد: نقاط چندگانه ای در هسته 
مرکزی شناسایی و کارشناسان این حوزه بازدیدهای میدانی در این خصوص 
انجام داده اند که به زودی آماده سازی پارکینگ ها و انتخاب پیمانکار انجام و جهت 

استفاده در اختیار شهروندان عزیز قرار خواهد گرفت.

محل استقرار کارگران بلوار ۱۵ خرداد تعیین شد؛

آغاز طرح ساماندهی کارگران 
ساختمانی در قم 

با اجرای طرح ساماندهی کارگران ساختمانی در شهر قم ، محل استقرار 
کارگران در بلوار ۱۵ خرداد اعلام و کارگران زحمت کش این کلان شهر از این 

پس باید تنها در این محل استقرار یابند.
به گزارش شهرنیوز، با توجه به آغاز طرح ساماندهی کارگران ساختمانی و 
موقت پیرامون میادین شهری، از یکم اردیبهشت ماه ۴۰۰ استقرار کارگران به 
بلوار پانزده خرداد، تقاطع غیرهمسطح رزمندگان اسلام، ایستگاه ساماندهی 
کارگران ساختمانی منتقل می شود. با اجرای این طرح از استقرار کارگران عزیز 
در نقاط دیگر شهر جلوگیری می شود و کارفرمایان، استادکاران و شهروندان 
جهت بکارگیری کارگران می توانند به ایستگاه ساماندهی کارگران ساختمانی 
مراجعه و یا با شماره تلفن ۳۶۷۰۰۱۰۷ تماس برقرار کنند. گفتنی است، طرح 
ساماندهی کارگران ساختمانی در شهر قم با مشارکت استانداری، فرمانداری، 
نیروی انتظامی، شورای اسلامی، شهرداری، کانون کارگران ساختمانی اداره کل 

تعاون، کار و رفاه اجتماعی و اداره کل تامین اجتماعی اجرا می شود.

استاندار قم از تداوم برنامه هفتگی بازدید از واحدهای 
تولیدی تحت عنوان »سه شنبه های اقتصادی« در سال 
جاری خبر داد و گفت: پشتیبانی و مانع زدایی از تولید 

در استان با تمام توان و جدیت دنبال خواهد شد.
واحد  سه  از  بازدید  از  پس  و  دیروز  سرمست  بهرام   
تولیدی پارچه، مواد شیمیایی و انواع سیستم های تهویه 
مطبوع سرمایشی و گرمایشی و همچنین افتتاح واحد 
تولیدی انواع لامپ های ال ای دی در استان در گفت 
و گو با خبرنگاران اظهار کرد: برنامه بازدید از واحدهای 
تولیدی همانند سال گذشته و البته با انگیزه و جدیت 

بیشتر در سال جاری نیز ادامه خواهد یافت.
وی افزود: خوشبختانه امکان توسعه در بسیاری از 
واحدهای تولیدی استان وجود دارد و یکی از مصوبات 
این  توسعه  این  به  بود که کمک  این  امروز هم  برنامه 
واحدها از طریق پرداخت تسهیلات بانکی در دستور کار 
باشد. استاندار قم در ادامه تصریح کرد: با تمام قدرت، 
پشتیبانی از تولید و مانع زدایی از آن را در استان پیگیری 
خواهیم کرد. وی در توصیف واحد افتتاح شده انواع 
لامپ های ال ای دی هم خاطر نشان کرد: تولید این 
محصول در صرفه جویی مصرف انرژی نقش مهمی 
دارد، ضمن آن که با افتتاح این واحد تولیدی در استان، 

۵۸ فرصت اشتغال نیز ایجاد شده است.
سرمست در عین حال تداوم اجرای برنامه »سه شنبه 
های اقتصادی« را در سال جاری مورد توجه قرار داد و 
یادآور شد: برنامه ریزی سال جاری بر آن است که در کنار 
بازدید هفتگی از واحدهای تولیدی، حتما برنامه افتتاح 
و یا إحیای واحدهای راکد نیز به صورت جدی در دستور 

کار قرار داشته باشد.
شیوه های آموزش با توجه به شیوع کرونا تغییر یابد

استاندار قم همچنین  در دیدار با مدیر کل آموزش 
فنی و حرفه ای استان قم با اشاره به اهمیت نوع و شیوه 
ارائه آموزش ها با توجه به شیوع ویروس کرونا بر تغییر در 

شیوه های آموزشی تاکید نمود.
سرمست با اشاره به برنامه های صورت گرفته توسط 
اداره کل آموزش فنی و حرفه ای عنوان کرد: با استفاده 
از سامانه ها و فضای مجازی مهارت ها و آموزش های 
مهارتی را به مخاطبان ارائه نمایید. وی توجه به موضوع 
مهارت آموزی را یک اصل دانست، بیان کرد: تفاهم نامه 
های منعقد شده ما بین اداره کل و ادارت دیگر عموما به 
صورت تکلیفی است و مهم اثر بخشی و راستی آزمایی 
آن است. استاندار قم ضمن اشاره به موضوع شورای 
مهارت و گروه کاری مهارت در استان، اولویت و اصل 

موضوع را هم افزایی و نگاه مشترک به مسائل آموزش 
فنی و حرفه ای در استان برشمرد، گفت: با توجه به 
اهمیت ضرورت توسعه گردشگری و هتلداری در استان 
قم آموزش و تربیت نیروی انسانی ماهر در این بخش 
به فقر فرهنگی در حوزه گردشگری یک امر  با توجه 
ضروری است. وی ضمن ابراز رضایت از عملکرد اداره 
کل آموزش فنی و حرفه ای استان و گزارش ارائه شده 
تاکید کرد: با توجه به شیوع ویروس کرونا سازگاری و 
هم زیستی با شرایط موجود را در برنامه های اداره کل 

آموزش فنی و حرفه ای استان داشته باشید.

استاندار قم :

پشتیبانی و مانع زدایی از تولید با تمام قدرت دنبال می شود

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم گفت: طبقه مذهبی قم در رعایت 
پروتکل ها پیشتاز بودند و بسیاری از اماکن مذهبی به بالاترین میزان رعایت 

ضوابط بهداشتی توجه داشتند.
بیژن سلیمان پور ظهر دیروز در جلسه شورای اطلاع رسانی دولت که در 
برگزار شد، اظهار داشت: علوم پزشکی و کادر  سالن کرامت استانداری 
درمان،رفتار این ویروس را به خوبی می شناسند و نسبت به طولانی شدن روند 
شیوع آن اطلاع دارند. معاون استاندار قم افزود: متأسفانه گاهی تا خودمان 
گرفتار ویروس و مصیبت هایش نشویم کمتر به رعایت پروتکل ها توجه داریم 
از  و در مسائل فردی، اجتماعی و ملی چنین نگرشی وجود دارد، یکی 
موضوعات مهم این است که خود مراقبتی در برابر کرونا بین آحاد جامعه، 
باید به فرهنگ عمومی تبدیل شود. وی بیان کرد:در مسائل اجتماعی نیز 
تذکر لسانی، امربه معروف، نهی از منکر و آگاهی بخشی اهمیت زیادی دارد، 
همچنین در سطح ملی باید دستورالعمل ها را به طورجدی موردتوجه قرار 
دهیم. سلیمان پور وجود امنیت را یکی از نعمات بزرگ در کشور برشمرد و 
عنوان کرد: در چند سال اخیر، بسیاری از کشورهای اطراف ایران در اوج 
آشوب و کشتار بودند، ولی ایران علی رغم شرایط ژئوپولتیک، امن ترین نقطه 

جهان بود و کمتر به این مسئله توجه می کنیم.
ما  و فقط مختص کشور  ویروس جهانی است  وی تصریح کرد: کرونا، 
نیست و با همه مشکلات و علی رغم سیاه نمایی ها، عملکرد خوبی داشتیم 
و در مقاطعی، بحران به خوبی مدیریت شد، هرچند باید عملکرد در سطح 

کشوری سنجیده و اقدامات ستاد ملی به خوبی بررسی شود.
معاون استاندار قم بابیان اینکه نباید در این شرایط ناامید شویم بیان کرد: 

ما از جنس دفاع مقدس هستیم و باید بهتر از این تصمیم بگیریم و محکم، 
پای کار باشیم و در مواردی، قاطعانه تصمیم بگیریم، خوشبختانه اصحاب 
رسانه قم، مشارکت خوبی در اطلاع رسانی و آگاهی بخشی در مقابله با کرونا 

داشتند.
باید وحدت رویه در اطلاع رسانی و مدیریت بحران داشته باشیم 

وی اظهار داشت: در حوزه مدیریت کرونا و اطلاع رسانی باید تقسیم کار و 
نظارت ها تشدید و با متولیان در عدم رعایت پروتکل ها زیرمجموعه ها برخورد 

شود، البته وضعیت رعایت ضوابط در صنعت و برخی از اقشار خوب است.
اینکه نظام مقدس جمهوری اسلامی، مردم محور  بابیان  پور  سلیمان 
است خاطرنشان کرد: آحاد مردم با نظام الفت دارند و باید از این ظرفیت 

در مدیریت بحران استفاده شود و سرمایه های اجتماعی را پای کار بیاوریم.
وی گفت: طبقه مذهبی قم در رعایت پروتکل ها پیشتاز بودند و بسیاری 
از اماکن مذهبی به بالاترین میزان رعایت ضوابط بهداشتی توجه داشتند، 
رهبری نیز بارها بر تخصص و نگاه کارشناسی در مدیریت بحران تأکیددارند، 

براین اساس همه باید پای کار بیایند.
معاون استاندار قم بابیان اینکه نزدن ماسک تأثیر زیادی در شیوع کرونا 
دارد عنوان کرد:کمیته نظارت تلاش خوبی دارد و باید دورکاری در ادارات و 
کاهش ارباب رجوع مورد تأکید باشد، در برخی موارد باید تنفیذ اختیارات به 

قم ارائه می شد تا اختیار تام در مدیریت داشته باشیم.
وی تصریح کرد: باید وحدت رویه در اطلاع رسانی و مدیریت بحران داشته 
باشیم، ما از اصحاب رسانه باید درزمینهٔ فکر و اندیشه و ابتکار مدد بگیریم و 

استفاده از تجربیات موفق جهانی در کنترل ویروس را موردتوجه قرار دهیم.

معاون سیاسی امنیتی استانداری قم اعلام کرد :

مذهبی ها، پیشتاز رعایت پروتکل ها

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم از بهره 
برداری تصفیه خانه آب سد کوچری تا پایان شهریور 

خبر داد.
مهندس محسن بهشتی مصرف میانگین آب شرب 
استان را چهارو نیم متر مکعب در روز دانست و گفت: 
در تابستان این میزان به ۵ ونیم متر مکعب می رسد 
که برای جبران کمبود آب ناچار به برداشت از چاه های 
آب شور قم هستیم، که کیفیت شیرینی آب را کاهش 

می دهد.
وی طرح تصفیه خانه آب سد کوچری در روستای 
و  اولویت دار استان خواند  از طرح های  را  دودهک 
افزود: این طرح با اعتبار ۱۱۰ میلیارد تومان تا هفته 

دولت به بهره برداری می رسد.

بهشتی تصریح کرد: اجرای این طرح نه تنها نیاز 
بلکه  کند  می   برطرف  را  شیرین  آب  به  قم  استان 
شهرستان ساوه و بخش های جعفرآباد وخلجستان را 

هم از آب سرشاخه های دز بهره مند می کند.
جاده پردیسان به کهک تعریض می شود

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم از اخذ 
مجوز ماده ۲۳ برای تعریض جاده پردیسان به کهک 
در ردیف بودجه خبرداد و گفت: عملیات اجرای این 
طرح که در نگاه کلی تا فردو ادامه دارد با تخصیص 
شش و نیم میلیارد تومان در سال جاری آغاز می شود.
الحاق ۵۶۰ هکتار  به  اشاره  با  بهشتی همچنین 
زمین با ظرفیت ساخت سی هزار واحد مسکونی در 
پردیسان گفت: ۱۲ هزار شهروند قمی که در راستای 

اجرای طرح اقدام ملی مسکن قرار بود به شهر امیر 
کبیر در استان مرکزی بروند در این زمین ها صاحب 

مسکن خواهند شد.
تحویل ۱۸۴ واحدمسکونی طرح اقدام ملی مسکن 
تا پایان شهریور سال جاری خبر دیگری بود که معاون 

هماهنگی امور عمرانی استاندار اعلام کرد.
وی توریسم سلامت را یکی از راه های توسعه درآمد 
استان دانست و گفت: در این راستا بیمارستان های 
نور و خاتم در حال احداث و بیمارستان مادر در بلوار 

امام علی )ع( پردیسان آماده بهره برداری است.
معاون هماهنگی امور عمرانی استاندار همچنین از 
کلنگ زنی بیمارستان مهرآبان تا پایان اردیبهشت در 

انتهای شهرک پردیسان خبرداد.

معاون هماهنگی امور عمرانی استاندارقم  خبرداد:

بهره برداری از تصفیه خانه آب سد کوچری تا پایان شهریور 

کمیته امداد استان قم در طرح مشترکی با اوقاف و امور خیریه استان با 
عنوان شمیم خدمت، سطح معیشت و اشتغال و توانمندسازی طلاب، خادمین 

امامزاده ها و مددجویان کمیته امداد را بالا می برند.
مدیرکل کمیته امداد استان قم با اعلام این خبر گفت: این طرح با هدف 
همکاری مشترک این نهاد و اداره کل اوقاف و امور خیریه استان برای ارتقاء سطح 
معیشت و اشتغال مددجویان کمیته امداد، طلاب و خادمین امامزاده های 
استان و توانمندسازی آنها در استان قم اجرا می شود. اکبر میرشکار پشتیبانی 
از تولید را وظیفه همه مسئولان کشور دانست و افزود: راهبرد کمیته امداد استان 
قم برای اجرای این طرح، آسان سازی و سرعت بخشیدن به پرداخت تسهیلات 

اشتغال به مددجویان و حمایت و راهبری آنها تا فروش محصولات و کسب سود 
برای آنها است. میرشکار لزوم احیا و بهره برداری از اراضی و اماکن موقوفه را به 
عنوان یکی از موانع کمبود فضای آموزشی و کارگاهی عنوان و تصریح کرد: از 
این اماکن برای ایجاد مجتمع های کارگاهی، گلخانه ای و خدماتی رفاهی می 
توان بهره برد که در این طرح از تعهدات اداره کل اوقاف و امور خیریه استان 
است. وی بهره گیری از ظرفیت های خیران و تعامل با نهادهای استان را برای 
پیشبرد طرح ضروری برشمرد و تأکید کرد: یکی از مهمترین اهداف طرح شمیم 
خدمت را ساماندهی خدمات رسانی این دو نهاد و جلوگیری از موازی کاری آنها 

در ارائه خدمت به جامعه هدف این طرح است.

مدیرکل کمیته امداد استان قم :

طرح شمیم خدمت در قم اجرا می شود

حریرچی، معاون وزیر بهداشت گفته: "ناقضان قرنطینه مانند تروریست انتحاری هستند".


